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Rada Miejska Nowa S łupia 
Radni-Sesja 

Protokól nr 5/2021 

XLIII Sesja w dniu 26 maja 2021 
Obrady rozpocz ęto 26 maja 2021 o godz. 09:00, a zako ńczono o godz. 14:23 tego samego dnia. 

1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rafał  Piasecki 

Dzień  dobry witam państwa otwieram 43 sesj ę  Rady Miejskiej w Nowej S łupi zanim jednak 
przywitam wszystkich przyby łych go ści to dzisiaj jest dzie ń  26 maja czyli Dzień  Matki. Dla 
wszystkich matek które s ą  tutaj wśród nas radnych, pracuj ą  w Urzędzie Gminy dla wszystkich z naszej 
gminy matek najlepsze życzenia, jak najmniej trosk, ajak najwi ęcej rado ści. Przywitam teraz 
wszystkich przyby łych gości . Witam proboszcza parafii Nowa S łupia księdza Andrzeja Górnika, 
Witam pana burmistrza Andrzeja G ąsiora Witam zastępcę  burmistrza W łodzimierza Zarembę  Witam 
sekretarz Gminy pani ą  Agnieszkę  Lewandowską  Witam skarbnika Gminy pani ą  Edyta Durak Witam 
kierownika referatu gospodarczo inwestycyjnego pana Marka Partyk ę  . pani Ani nie ma. B ędzie się  z 
nami łączy ła Pani Ewa Tomczyk zastępca dyrektora Urz ędu Statystycznego w Kielcach to po łączenie 
będziemy mieli zdalne. Zanim jednak przejdziemy do porz ądku obrad, pozwoli łem sobie zaprosi ć  
księdza proboszcza na dzisiejsz ą  sesję  na chwil ę  ze względu na to że obchodzi ł  kilka dni 
trzydziestolecie swojej pos ługi kap łańskiej i w imieniu tutaj radnych chcia łbym czcigodnemu 
proboszczowi złożyć  najlepsze życzenia najpierw pogratulowa ć  tego szacownego jubileuszu i z łożyć  
życzenia aby dobry Bóg prowadzi ł  tak jak dotychczas do ostatniego dnia pos ługi. Matka Boska 
zawsze otacza ła opieką  a święty Michał  chroni ł  od wszelkiego z ła. Czcigodny proboszczu od nas 
radnych proszę  przyjąć  ten skromny upominek. 

Ksiądz Proboszcz 

Bardzo serdecznie dzi ękuj ę  panu przewodnicz ącemu naszego miasta i gminy za zaproszenie i za 
życzenia i za pami ęć . Dziękuję  bardzo serdecznie ca łej radzie naszego miasta i gminy . Życzę  państwu 
dużo zdrowia. Tak bardzo potrzebnego w tym czasie w którym przychodzi nam żyć , Bożego 
błogos ławieństwa i owocnej rady. Bóg zap łać  i jeszcze raz serdeczne dzi ęki sk ładam. Dziękuje nie 
będę  przeszkadza ł . 

2. Stwierdzenie quorum, przedstawienie porz ądku obrad. 

Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 
Przechodzimy do punktu drugiego stwierdzenie quorum, bardzo prosz ę  o potwierdzenie kworum, 
stwierdzam że na 15 radnych 15 jest obecny nasze obrady b ędą  prawomocne. Przeczytam teraz 
porządek obrad punkt pierwszy otwarcie sesji Punkt drugi stwierdzenie kworum przedstawienie 
porządku obrad punkt trzeci przedstawienie protoko łu z 42 sesji rady miejskiej z dnia 28 kwietnia 
2021 roku punkt czwarty sprawozdanie burmistrza miasta i gminy z pracy mi ędzy sesjami. Punkt piąty 
sprawozdanie przewodnicz ącego Rady Miejskiej z dzia łań  pomiędzy sesjami punkt 6 przedstawienie 
informacji o Narodowym spisie powszechnym punkt 7 podj ęcie uchwa ł  podpunkt pierwszy w sprawie 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Nowa S łupia na lata 2021-203 9 podpunkt drugi w 
sprawie zmian w budżecie Gminy na 2021 rok podpunkt trzeci w sprawie okre ś lenia wzoru wniosku o 
przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego 
podpunkt czwarty w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie mi ędzygminnego porozumienia 
dotyczącego uruchomienia komunikacji autobusowej na liniach łączących obszar gminy Nowa S łupia 
z obszarem gmin Opatów Ba ćkowice Łagów podpunkt 5 w sprawie nadania drodze publicznej nazwy 
ulicy w miejscowo ści Nowa S łupia podpunkt 6 w sprawie rozpatrzenia petycji wielokrotnej w sprawie 



wyrażenia opinii dotyczącej przeprowadzenia bezpo średniego referendum ludowego w celu dokonania 
przez obywateli polskich akceptacji jako aktu woli narodu nowego kodeksu wyborczego oraz nowego 
ustroju prezydenck ą  ludowego dla Polski podpunkt 7 w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie 
eliminacji girostatu żywności punkt 8 sprawy różne punkt 9 zamkni ęcie obrad. Na komisjach 
wprowadza li śmy był  wprowadzony ... A zg łosi ł  się  pan burmistrz więc już  oddaj ę  głos bo to chodzi o 
wniosek formalny. 
Burmistrz Andrzej G ąsior 
Dziękuje Panie przewodniczący mam pro śbę  aby wprowadzono do porz ądku obrad podobnie jak na 
komisjach w punkcie siódmym zaopiniowanie projektu uchwa ły podpunktu 8 w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej dla Świętokrzyskiego Parku Narodowego. 
Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 
Dziękuję  bardzo. Czy potrzebujemy przerwy technicznej? Nie. No wi ęc będziemy głosować  wniosek 
formalny bardzo proszę  potwierdzić  kworum ach przepraszam ju ż  nie będziemy musieli potwierdzać  
kworum bo obowiązuje już  nas nowy statut, wi ęc stwierdzam kworum przechodzimy do g łosowania. 
Będziemy głosować  w sprawie zmiany porządku obrad poprzez dodanie w punkcie 7 podj ęcie uchwa ł  
jako podpunkt 8 projektu uchwa ły w sprawie udzielenia pomocy finansowej z bud żetu gminy Nowa 
S łupia dla Świętokrzyskiego Parku Narodowego. Kto z państwa radnych jest za bardzo prosz ę  o 
przyci śnięcie przycisku podniesienie r ęki. Kto jest przeciw? Kto si ę  wstrzyma ł? Informuj ę  że 
głosowało 15 radnych , 15 radnych popar ło wniosek formalny który zosta ł  automatycznie przyj ęty do 
porządku obrad. W takim razie porz ądek obrad będziemy kontynuować  już  po zmianach. 

Glosowano wniosek w sprawie: 
zmiany porządku obrad poprzez dodanie w punkcie 7 "podj ęcie uchwał" jako podpunkt 8 projektu 
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu Gminy Nowa S łupia dla 
Świętokrzyskiego Parku Narodowego. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SI Ę : 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Stanis ław Cis łowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpi ński, Robert Klefas, 
Sylwester Koz łowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszy ńska, Rafa ł  
Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sa łata, Lidia Wiącek 

3. Przedstawienie protoko łu z XLII sesji Rady Miejskiej z dnia 28 kwietnia 2021r. 

Przewodniczący Rafał  Piasecki 
Przechodzimy teraz do sekundka moment ju ż  jestem do do punktu trzeciego przedstawienie protoko łu 
z 42 sesji rady miejskiej z dnia 28 kwietnia 2021 roku protokó ł  by ł  dostępny dla wszystkich do dnia 
dzisiejszego również  w biurze obs ługi rady, nie wp łynęły żadne zastrze żenia czy dzisiaj chcia łby ktoś  
odnieść  się  co do protoko łu? Nie widzę . Dziękuję  bardzo przechodzimy do punktu czwartego 
sprawozdanie burmistrza miasta i gminy z prac pomi ędzy sesjami. Bardzo prosz ę  pani e burmistrz o 
zabranie g łosu. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z prac pomiędzy sesjami. 

Burmistrz Andrzej G ąsior 

Dziękuj ę  panie przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni państwo oglądający nas na łączach 
internetowych sprawozdanie z prac pomi ędzy sesjami od 28 kwietnia do 26 maja 2021 roku. 29 
kwietnia bra łem udział  w wizji lokalnej z udzia łem członka zarządu Starostwa Powiatowego w 
Kielcach Stefana B ąka oraz kierownik PCPR Anny Biernej wizytacji dzia łki skarbu państwa 



położonej w Serwisie. 30 kwietnia bra łem udział  wizji kontrolnej terenów pokopalnianych w Rudkach 
z udziałem pracowników Wojewódzkiego konserwatora zabytków w Kielcach. 4 maja podpisywa łem 
w Mniowie umowę  porozumienia w sprawie przetargowego zakup energii dla gmin zwi ązanych 
wspólnym porozumieniem. 6 maja odby łem spotkanie robocze z prezesem regionalnej izby 
obrachunkowej w Kielcach. W spotkaniu bra ł  a udział  również  pani skarbnik naszej gminy. 6 maja 
odbyłem spotkanie robocze ze starost ą  Kielecki Miros ławem Gębskim w Kielcach. 7 maja odby łem 
spotkanie robocze z wykonawcami i podwykonawcami inwestycji w budowie muzeum staro żytnego 
hutnictwa w Nowej S łupi. 12 maja brałem udział  w zdalnym spotkaniu z prezesem Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Srodowiska w Kielcach w ramach prac zwi ązku miast i gmin regionu 
Swiętokrzyskiego. 13 maja podpisywa łem umowę  w Urzędzie Wojewódzkim w Kielcach wraz z 
panią  skarbnik na program opieki wytchnieniowej realizowanej przez Miejsko Gminny O środek 
Pomocy Spo łecznej w Nowej S łupi . Na realizacj ę  tego projektu gmina dosta ła dofinansowanie w 
wysoko ści 95.000 „00 z ł . 14 maja bra łem udział  w nieformalnym spotkaniu roboczym z udzia łem 
radnych rady miejskiej . 17 maja odby łem spotkanie robocze z pos łem na sejm panem Andrzejem 
Kryjem. 18 maja brałem udział  wraz z dyrektorem biura stowarzyszenia LGD Rozwoju Wsi 
Swiętokrzyskiej z Lagowa w nasadzeniach drzewek ozdobnych na terenie naszej gminy. 18 maja 
brałem udział  w spotkaniu so łeckim So łectwa Rudki przepraszam so łectwa Serwis oraz 18 maja 
również  bra łem udział  w spotkaniu so łeckim so łectwa Dębno. 19 maja bra łem udział  we wspólnym 
wyjeździe wraz z przedstawicielami OSP Nowa S łupia oraz przedstawicielem rady miejskiej do firmy 
produkuj ącej wozy strażackie w Kielcach celem ogl ędzin pod kątem moż liwości wyboru i zakupu 
samochodu dla jednostki OSP w Nowej S łupi. 19 maja bra łem udział  w spotkaniu roboczym w 
siedzibie urzędu gminy w Łagowie . Z w łodarzami gmin Lagów Baćkowice Opatów Sandomierz oraz 
Nowa S łupia w sprawie uzgodnień  dotyczących porozumienia na utworzenie linii transportu 
publicznego na trasie Opatów „ Łagów, Nowa S łupia, Sosnówka. 20 maja podpisywa łem umowę  z 
firmą  wykonawczą  na budowę  oczyszczalni ścieków w Starej S łupi. Krajowa Izba Odwo ławcza 
rozstrzygn ęła przetarg który dotyczy ł  budowy oczyszczalni ścieków w Starej S łupi w wyniku 
rozstrzygni ęcia podpisali śmy umowę  z firm ą  wykonawczą  na budowę  oczyszczalni. Jest to projekt 
który kwota budowy si ęga ponad 8.900.000 z ł . 21 maja brałem udzia ł  w posiedzeniu rady spo łecznej 
samodzielnego publicznego Gminnego Zak ładu Opieki Zdrowotnej w Nowej S łupi . 22 maja bra łem 
udział  w pierwszym inauguracyjnym posiedzeniu rady po żytku publicznego które odby ło się  w gok-u 
w Rudkach z udzia łem cz łonka zarządu Starostwa Powiatowego w Kielcach Stefana B ąka. 24 maja 
brałem udział  we wspólnym obje ździe wybranych inwestycji gminnych wraz z przedstawicielami rady 
miejskiej. 24 maja bra łem udzia ł  we wspólnym posiedzeniu sta łych Komisji Rady Miejskiej i 25 maja 
bra łem udzia ł  w spotkaniu z przedstawicielami domu pomocy spo łecznej z Opatowa. Dzi ękuj ę  bardzo. 

Przewodniczący Rafal Piasecki 

Dziękuj ę  bardzo panie burmistrzu za sprawozdanie ale to bardzo prosz ę  o zgłaszanie się  do dyskusji 
bo tutaj już  też  mam udział  w dyskusji o głos prosi Marcin Grzegorski. Mamy możliwość  przez 
elektronicznie zg łaszanie się  do dyskusji ja udziel ę  głosu tylko bardzo proszę  żeby to by ło w 
kolejności i w porządku. Bardzo proszę  

Wiceprzewodniczący Marcin Grzegorski 

Dziękuję . Witam wszystkich bardzo serdecznie. Panie Burmistrzu w sprawozdaniu mówi ł  Pan że 
odby ł  Pan spotkanie z Panem B ąkiem w miejscowo ści Serwis, czego dotyczy ło to spotkanie? 

Burmistrz Andrzej G ąsior 

Szanowni Państwo by ło to spotkanie na dzia łce skarbu państwa ponieważ  mamy tam oko ło siedmio 
hektarową  dzia łkę . Budujemy tam drogę  w tej chwili kanalizacje i równie ż  wodociąg. Jest to dzia łka 
Skarbu Państwa chcieliby śmy ją  przeznaczy ć  pod jakie ś  budownictwo zabudowę  i były to oględziny 
również  pod kątem możliwości utworzenia DPS Domu Pomocy Spo łecznej w tym miejscu. Ma 
storostwo środki na to aby wybrać  jakie ś  miejsce w naszym powiecie i ewentualnie utworzenie 



takiego miejsca. Takie miejsce zosta ło przedstawione w kilku gminach między innymi w naszej 
gminie właśnie ta dzia łka. 

Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 

Ad yocem kolega Marcin bardzo prosz ę  

Wiceprzewodniczący Marcin Grzegorski 

Panie burmistrzu radnym Serwis a niech mi Pan przypomni kto jest? 

Burmistrz Andrzej G ąsior 

Jeżeli chodzi o Serwis Sosnówka to jest jeden rejon i tam radnym jest pan Grzegorski. 

Wiceprzewodnicz ący Marcin Grzegorski 

Tak. Dlaczego tego pana Marcina Grzegorskiego na tym spotkar ńu nie by ło jeś li on jest rady m i on o 
takich sprawach nie wie? 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

Ponieważ  jeżeli chodzi o to spotkanie, spotkanie zosta ło wywo łane w ostatniej chwili . Ja nie mia łem 
wiedzy na temat dok ładnie szczegó łów dotyczących właśnie oględzin tej dzia łki. Nie mia łem dopiero 
to wiedzą  uzyskałem na miejscu. 

Wiceprzewodniczący Marcin Grzegorski 

Dziękuj ę . Panie burmistrzu żyjemy w 21 wieku myś lę , że ma pan telefon komórkowy i zajmuje to 
parę  sekund żeby zadzwoni ć  do radnego i poinformowa ć  go o tak bardzo ważne sytuacji. Mam 
nadziej ę  że następny razem Pan takiego czego ś  nie zrobi. Dzi ękuj ę . 

Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 

Dziękuję  bardzo. Radny Ryszard Karpi ński . Bardzo proszę . 

Radny Ryszard Karpiński 

Panie Burmistrzu dobrze że jest podpisana ta umowa na oczyszczalnie ścieków Starej S łupi bo ona nie 
tylko s łuży dla Starej S łupi. Dla S łupi i dla wielu innych miejscowo ści . Niech Pan powie więcej, parę  
słów kiedy zaczniemy Kiedy będzie wbita łopata jak to mówi ą  po naszemu. Dzi ękuj ę . 

Burmistrz Andrzej G ąsior 

Dziękuj ę  pani radny za to pytanie to jest bardzo wa żne pytanie i przede wszystkim niezwykle wa żna 
inwestycja. Inwestycja, która dotyczy tak naprawd ę  całej aglomeracji Nowej S łupi oczyszczalnia 
która będzie miała ponad 600 metrów sze ściennych na godzinę  wydajności będzie mogła również  
przyjmować  dodatkowe ścieki czyli te które w tej chwili s ą  odprowadzane z szamb poniewa ż  na 
terenie naszej gminy te moż liwości są  ograniczone. Ta oczyszczalnia w znacznym stopniu powi ększy 
jest to nowoczesny system oczyszczania tak zwanego na no oczyszczania. Jest to jedna z najnowszych 
technologii która w tej chwili jest oczyszczaniu ścieków. Oczyszczanie jest na bardzo wysokim 



poziomie i do tej oczyszczalni będą  podłączone praktycznie wszystkie miejscowo ści, które w tej 
chwili są  czyli Nowa S łupia, Mirocice „ Baszowice ale równie ż  w przysz łości Jeleniów, Dębniak, 
Wólka Milanowska oraz Trzcianka. Wi ęc jest to bardzo ważna inwestycja my ś lę  że kluczowa w ogóle 
dla rozwoju całej gminy, jeżeli chodzi o sytuacj ę  która ma miejsce na dzisiaj zosta ła podpisana umowa 
w czwartek będziemy w tej chwili przekazywać  firmie plac budowy. Firma ma pó łtora roku na 
wykonanie tej inwestycji w komplecie i tutaj jeszcze musz ę  dodać  Szanowni państwo że gmina 
również  projektuje drogę  dojazdową  do oczyszczalni ponieważ  ona jest w stanie krytycznym będzie to 
więc budowa oczyszczalni wraz z drog ą  dojazdową . 

Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 

Dziękuję  bardzo czy jeszcze kto ś  zgłasza si ę  nie nie widzę . Ja tylko panie burmistrzu chcia łbym kilka 
s łów też  dowiedzie ć  się  ponieważ  w sprawozdaniu przedstawi ł  pan w 30 kwietnia bra ł  udział  w 
kontroli przeprowadzonej przez Swi ętokrzyskiego Wojewódzkiego konserwatora zabytków na 
działkach umieszczonych w ja protokó ł  dostałem dos łownie przed chwil ą  nie miałem moż liwości się  z 
nim zapoznać  je ś li pan Burmistrz by chcia ł  powiedzieć  kilka słów co zosta ło uzgodnione na tej 
kontroli i jakie s ą  wnioski pokontrolne. 

Burmistrz Andrzej G ąsior 

Szanowni Państwo odby ła się  kontrola. Ja uczestniczy łem wcze śniej w tej kontroli wraz z 
pracownikami konserwatora zabytków. No sytuacji która w tej chwili ma miejsce jest to sytuacja która 
w Polsce jest spotykana w wielu wielu gminach, poniewa ż  do tej pory by ło to troszk ę  w sposób 
nieuporządkowany przekazanie w 96 roku pod samorz ądy inwentaryzacji geodezyjnej wraz z 
budowlami wraz z innymi również  terenami czy budynkami zabytkowymi jest to proces który mo że 
nie zosta ł  dok ładnie przeprowadzony tak przynajmniej odby ło się  to również  w miejscowo ści Rudki. 
Teren zosta ł  przekazany w 86 roku. W 86 roku przez gmin ę  został  spisany tylko protokó ł  w zasadzie 
uzasadnienia wielkiego nie by ło ten teren o du żym areale bo nie tylko dotyczy to tych terenów 
pokopalnianych ale równie ż  i tych terenów gdzie s ą  zak łady pracy, równie ż  budynki jednorodzinne 
cała prawa strona pocz ąwszy od ul. Spó łdzielczej jak si ę  jedzie w Rudkach od Targowicy ca ła prawa 
strona aż  do Cząstowa jest obj ęta przez konserwatora zabytków. Tak jak pan konserwator t łumaczy ł  
pracownik konserwatora zabytków t łumaczy ł  na miejscu jest to ochrona krajobrazu. Tak si ę  to 
nazywa ochrona krajobrazu najcenniejszym zabytkiem w tym jest wej ście do kopalni oraz skarpa. 
Kontrola mia ła na miejscu z inwentaryzowanie tego co jest „ stanu który w tej znajduje si ę  na tym 
terenie no i próba znalezienia rozwi ązania takiego aby po prostu uporz ądkować  ten teren pod 
względem właśnie ochrony przez konserwatora zabytków, jakby sprostania sytuacji w której w tej 

( 	chwili znaleź liśmy się . Bo wiemy przecie ż  że na tym terenie zosta ły zbudowane budynki, cmentarz i 
tak dalej i aby jaki ś  ten proces je żeli chodzi o ochron ę  tego terenu mia ł  jakiś  sens po prostu należy na 
pewno to uporządkować  . Z tego co konserwator zabytków przekaza ł  na miejscu a by ło tam kilka osób 
również  pracownicy naszej Gminy przekaza ł  taką  informacj ę  „ że pos łowie pracuj ą  nad ustawą  która 
pozwoli łaby w jaki ś  sposób z takiej sytuacji wyj ść  i porządkować  zabytki. Ponieważ  no nikt się  taką  
ustawą  nie zajmował  przez wiele wiele lat i tutaj jest w łaśnie ta luka prawna, która dotyczy mi ędzy 
innymi naszego miejsca. Dzi ękuję  bardzo. 

Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 

Dziękuj ę  bardzo o g łos prosi kolega Robert Klefas bardzo prosz ę . 

Radny Robert Klefas 

Dziękuj ę  panie przewodniczący. Otó ż  to nie jest luka prawna, lukom prawn ą  by łoby gdyby były 
nieścisłości w prawie a fakty s ą  następujące. W 1986 roku przekazano do administracji gminy Nowa 
S łupia informacj ę  o obj ęciu przez konserwatora zabytków terenów o których mówimy. Ci ągłość  
władzy nakazuje to a żeby się  z takimi informacjami zapoznawa ć , również  ciągłość  władzy nakazuje to 



ażeby przy każdej tego typu inwestycji która by ła obj ęta nadzorem konserwatora zabytków uprzedza ć  
Radę  Gminy a obecnie Rady Miasta i Gminy o tym że wydatkowane środki mogą  podkre ś lam mogą  
być  wydatkowane niezgodnie z przeznaczeniem lub z prawem. Wobec tego czy my mo żemy uznać  że 
inwestycja która powsta ła ostatnio zosta ła wybudowana niezgodnie z prawem. Wydaje mi si ę  że są  
pewne przes łanki ażeby tak my ś leć  „ dlatego że dokonano podziału gruntów, dlatego że dokonano 
ingerencji w wycink ę  drzew, dlatego że wydzielono teren i odkryto teren. Konserwator zabytków na 
zdalnym łączeniu na jednej z sesji wr ęcz informowa ł  nas o tym żeby radni przy klepali jak gdyby co ś  
co jest babolem prawnym. Szanowni państwo otóż  nie zamierzam uczestniczy ć  w sytuacji w której 
będę  firmował  przekazywanie środków które już  i tak zosta ły przekazane i wybudowana inwestycja, 
ta inwestycja de facto nie istnieje. Takie s ą  warunki prawne, wydaje mi si ę  że trzeba analizowa ć  
dokumenty i poinformować  ludzi o tym że s łuchajcie jest to obj ęte nadzorem konserwatora, mo że 
zajmijmy się  tym czy przemy ś lmy lokalizacj ę  może z lokalizujemy inwestycje w innym miejscu bo 
jeżeli nie mamy pewności... a czy powstaje pytanie czy kto ś  zapytał  tego konserwatora skoro 
stwierdzi ła jednoznacznie pani konserwator Wojewódzka zabytków że informacja zosta ła 
stwierdzi ła to jednoznacznie informacja do gminy zosta ła przekazana w 1986 roku. Ci ągłość  w ładzy 
zobowiązuje nas do tego ażeby utrzymywać  ten stan bo nic mi nie wiadomo o tym żeby ten stan uleg ł  
zmianie więc nie ma tu luki prawnej „ ajeżeli pos łowie zmieni ą  prawo to wtedy dostosujemy si ę  do 
ustawy i będziemy działać  wtedy zgodnie z prawem mogą  nawet pozwoli ć  na wybudowanie tam 
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basenów termalnych. Dzi ękuję  bardzo. 

Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 

Dziękuj ę  bardzo o g łos prosi burmistrz bardzo prosz ę . 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

Bardzo dziękuj ę  panu radnemu za bardzo merytoryczne wyst ąpienie . Nie ścis łości w prawie panie 
radny są  powiedzia ł  to konserwator zabytków na terenie poniewa ż  ta luka prawna polega na tym, że w 
przypadkach takich jak w gminie Nowa S łupia takich przekazanych w wyniku inwentaryzacji terenów 
czy w wyniku reformy w 89 roku na terenie naszego kraju jest bardzo du żo . Nikt nie zapisał  w prawie 
po prostu w ustawie tego momentu kiedy można by łoby to na przyk ład ograniczy ć  . Po prostu prawo 
nie przewiduj ę  czegoś  takiego dzia ła w inną  stronę  można powiększyć  natomiast nie mo żna 
ograniczy ć  i tu na tym polega luka prawna i nad tym pracuj ą  pos łowie. Owszem ja je żeli chodzi o 
sytuacj ę  która jest z konserwator zabytków to my śmy jako gmina znaleźli . Więc ja się  poczuwam do 
odpowiedzialno ści za ciągłość  pracy Urzędu Gminy bo ja to znalaz łem panie radny. Pan by ł  radnym 
przez kilka kadencji znalaz ł  pan to? Też  jest Pan za to odpowiedzialny powsta ły domy na pozwolenia 
na budowę  powstał  cmentarz by ła wybudowana oczyszczalnia czy pan o tym wiedzia ł  jako radny 
podejmując decyzj ę  teraz się  pani nie podpisuj ę  a wcześniej się  Pan podpisywał . A ja Pana zapewniam 
że legalizacja tych budowli b ędzie jak konserwator to za łatwi nie wiem, konserwator ma po prostu te ż  
zagwozdkę  dlatego że pope łni ł  też  błąd i konserwator to wie. Powinny by ć  zapisy w księgach 
wieczystych które wpisane by ły, literka która by komunikowa ł  o tym że jest to teren zabytkowy i 
wówczas żadna inwestycja nie mia łaby problemu bo by łoby ten zapis po prostu w ksi ęgach 
wieczystych a tego zapisu w ksi ęgach wieczystych nie ma. Kto ś  tego nie dopilnowa ł  na pewno nie 
gmina nie obwiniam tu żadnego ani poprzedniego w łodarza ani poprzednich w łodarzy dlatego że po 
prostu kto ś  pope łnił  błąd przy przekazywaniu. Wystarczy ł  jeden drobiazg wpisanie do ksi ęgi 
wieczystej, kto ś  tego nie dopilnowa ł . Dziękuję  bardzo. 

Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 

Czy możemy dalszy ciąg tej dyskusji prowadzi ć  w sprawach różnych dlatego że mamy po łączoną  
panią  która chce informacje nam przekaza ć  o Narodowym Spisie Powszechnym. Czy mo żemy wrócić  
do ... Proszę  ? Nie teraz musimy okej panie Robercie czy teraz czy? Teraz tak? Bardzo prosz ę . 

Radny Robert Klefas 



Szanowny panie burmistrzu otó ż  oczywi ście że się  poczuwam tylko z kompetencji rady wynika że 
rada otrzymuj ąc dokumenty dostaje te dokumenty do rozpatrzenia za po świadczeniem prawnym i 
wcale tutaj nie mam zamiaru wybiela ć  poprzednich w łodarzy bo mówi ąc o ciągłości władzy miałem 
na uwadze równie ż  tamte sytuacj ę . Dlatego skupiam się  w tym momencie na sze ściu latach naszej 
pracy bo przy mojej obecno ści powstała akurat taka inwestycja „ oczyszczalni a ścieków to chyba 
przed 2011 rokiem? Nie wiem pan jest mieszka ńcem Rudek. Dzi ękuję . 

Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 

Dziękuj ę  kolega Łukasz Nowak bardzo prosz ę . 

Radny Łukasz Nowak 

Ja tylko chcia łem się  odnieść  do tej inwestycji co tu kolega Robert mówi. Je żeli dobrze rozumiem to 
chodzi o inwestycje osa na osiedlu górnym na chwil ę  obecną  w momencie kiedy by ła robiona osa 
czyli ten plac zabaw wszystkie dokumenty wszystkie pozwolenia by ły zgodne z prawem wi ęc z naszej 
strony jako Gminy by ło wszystko w porz ądku. By ł  jaki ś  odbiór tego czyli wszystko si ę  zgadzało. 
Jeżeli wysz ło co ś  w międzyczasie to teraz nie wracajmy co tam kto ś  kiedy ś  no bo ktoś  zawini ł  itak się  
stało, ale musimy patrze ć  do przodu żeby wybrnąć  z tego bo to nie chodzi tylko o ose, bo to chodzi o 
dużo budynków mieszkalnych mi ędzy innymi firmy różne i skierujmy nasze my ś li do przodu żeby po 
prostu z tego wybrn ąć , pomóc w tym żeby wybrnąć  żeby wreszcie to by ło uregulowane prawnie. 
Dziękuj ę . 

5. Sprawozdanie Przewodnicz ącego Rady Miejskiej z dzia łań  pomiędzy sesjami. 

Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 
Dziękuj ę  bardzo. W takim zamykam dyskusj ę  w tym w punkcie. Przechodzi my do punktu pi ątego 
sprawozdanie przewodnicz ącego Rady z dzia łań  pomiędzy sesjami. To ja tylko tak szybciutko 
nadmieni ę  że tak 12 maja uczestniczy łem w komisji rewizyjnej 19 maja spotkanie nieoficjalne rady 
wraz z burmistrzem 21 maja pierwsze posiedzenie Rady Po żytku Publicznego tutaj w tym miejscu 
dwóm kolegą  pragnę  pogratulować  kolega Dawid Marzec zosta ł  przewodniczącym tej rady kolega 
Marcin Grzegorski zast ępcą . Kolegom gratuluj ę  i życzę  owocnych prac i wspó łpracy. 24 wspólne 
posiedzenie komisji przednim objazdowa komisja po budynkach u żyteczno ści publicznej oczywi ście 
przygotowywanie materia łów na sesj ę  dyżury rozmowy jak ca ły czas tylko i wy łącznie telefoniczne. 
Myś lę  że od czerwca już  będą  poluzowania wrócimy do dy żurów stacjonarnych. Dzi ękuję  bardzo. 

7. Podjęcie uchwa ł : 

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa S łupia na lata 2021-2039, 

2 w sDrawie zmian w budżecie Gminy Nowa S łuoia na 2021 

Skarbnik Edyta Durak 

Zmiany które by ły zaproponowane tutaj na komisach wspólnych zosta ły wprowadzone aczkolwiek te ż  
pozwoli łam wprowadzić  jeżeli państwo pozwolą  zarówno po stronie dochodów, które ju ż  mamy i po 
stronie wydatków kwotę  11 000 z tytu łu nienależnie pobranych świadczeń  wychowawczych pismo 



otrzymałam wczoraj dlatego nie mog łam dokonać  wcze śniej tych zmian je ś li by Państwo pozwolili to 
jest wp ływ i wypływ żebyśmy mogli dokonać  zwrotu do Świętokrzyskiego Urzędu Wojewódzkiego. 

Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 

Może pani przybli żyć  bo radni chyba nie bardzo s ą  zorientowani o co chodzi wiadomo. Wiadomo 
wszystkim o co chodzi? Czy będziemy musieli jeszcze wprowadza ć  jeszcze wnioskiem formalnym? 
Nie. W takim razie czy do tych dwóch podpunktów tych dwóch projektów uchwa ł  ma dzisiaj kto ś  
jeszcze jakie ś  pytania? Pani Ewa Pastuszy ńska prosi o g łos bardzo proszę . 

Radna Ewa Pastuszy ńska 

Dzi ękuj ę  za udzielenie g łosu. Witam wszystkich bardzo serdecznie panie burmistrzu poniewa ż  
przekazujemy dosy ć  sporą  kwotę  na bo aż  240 tysięcy na dotacj ą  przedmiotową  dla nowo utworzonej 
samorządowej instytucji kultury pod nazw ą  muzeum staro żytnego hutnictwa Swi ętokrzyskiego im 
Mieczysława Radwana w Nowej S łupi, chociaż  muzeum nie jest jeszcze ostatecznie oddane do u żytku 
chcemy poznać  ile osób będzie zatrudnione i na jakich stanowieskach czy panu s ą  już  znane konkretne 
rozwiązania personalne chcemy pozna ć  struktur ę  zatrudnienia kryteria doboru kadr, czy to jest na 

40 zasadzie jaki ś  konkursów czy analizy dokumentów tych osób, które... My ś lę  że przekazuj ąc taką  
kwotę  powinniśmy wiedzieć  na co będziemy spożytkować  ją . Nie wiem czy pan odpowie czy to 
będziemy musieli pytać  dyrektor czy pan juk, wie po prostu co ś  na ten temat. Dzi ękuję . 

Przewodniczący Rafał  Piasecki 

Czy pan burmistrz jest gotów odpowiedzie ć  czy poprosimy Pa na dyrektora? 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

To znaczy tak ja w cz ęści odpowiem w części odpowie pani sekretarz poniewa ż  uczestniczy ła przy 
budowaniu tej kwoty 240.000 É. W tej chwili jest sytuacja je żeli chodzi o budow ę  muzeum taka że 
wystąpiliśmy do Urzędu Marsza łkowskiego o przed łużenie do końca wrze śnia budowy muzeum z 
powodu tego iż  były tam opóźnienia jeżeli chodzi o dostarczenie pewnych materia łów. Wiem że 
blacha, która w tej chwili jest montowana opó źnienie wynosi ło 4 miesiące dostarczenia by ło to blacha 
z Litwy czy z Łotwy. W każdym razie by ło to później czteromiesi ęczne. No to spowodował  też  spore 
zamieszanie wiem że również  coyid spowodowa ł  tam pewne spustoszenie i je żeli chodzi o wykonanie 
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pewnych elementów wystawy tu chodzi g łównie o materiały które nie by ły dostępne w coyidzie 
również  niektóre firmy si ę  po zamykały te które tworzy ły po prostu takie rękodzie ła i tutaj by ł  pewien 
problem jest podwykonawca oraz wykonawca tutaj zebrali to w jeden dokument wyst ąpili o 
przedłużenie my śmy wystąpili do Urzędu Marszałkowskiego. Więc tak naprawd ę  otwarcie by łoby w 
granicach pierwszego października i to tylko jest w tej chwili taka przymiarka do otworzenia tego 
muzeum ustanowienia dyrektora tej placówki i w tej chwili jak najmniejszym kosztem zatrudnienie do 
końca roku tylko tego stanu, który w tej chwili jest tak naprawd ę  będzie potrzebna 
najprawdopodobniej w tej chwili tylko księgowa na pó ł  etatu. Natomiast zamkniemy si ę  tymi etatami 
które w gok-u s ą  czyli pracownikami którzy w tej chwili s ą . Również  pewne kwoty to państwo 
przenosi li ście na komisjach 20 000 z ł , które zosta ło zdj ęte z GOKSiT-u na rzecz równie ż  powrotu do 
budżetu gminy środków które po prostu zosta ły tam wpisane a s ą  przekazane już  pod władanie 
muzeum starożytnego hutnictwa i może uszczegó łowienie jeżeli będą  jakie ś  szczegó ły to poprosze 
Panią  Sekretarz. 

Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 

Bardzo proszę  Panią  Sekretarz. 

Sekretarz Agnieszka Lewandowska 



Panie przewodnicz ący Wysoka Radom rzeczywi ście razem z panem W łodzimierzem Szcza łubą  
próbowali śmy zrobić  taki plan na 2021 rok je żeli chodzi o koszty funkcjonowania muzeum. 
Zaplanowali śmy że do końca tego roku będzie zatrudnionych 5 osób z tym że teraz jest muzeum w 
organizacji czyli od I czerwca chcemy powo łać  na pó ł  etatu dyrektora, który b ędzie się  zajmował  całą  
tą  organizacj ą  od I lipca również  na pó ł  etatu ksi ęgową, jeżeli chodzi o dalsze stanowiska to wszystko 
w łaśnie zależy od faktu kiedy to muzeum ruszy. Je ś li ruszy tak jak Pan Burmistrz powiedzia ł  od I 
października to wtedy zarówno dyrektor jaki ksi ęgowa będzie na cały etat dwie osoby od wrze śnia 
przejdą  z domu kultury. Są  to osoby które pracowa ły w muzeum i zaplanowane zosta ło również  w tym 
roku jedno stanowisko te ż  na miesiąc wcze śniej od uruchomienia muzeum jest to przewodnik - 
informatyk, który b ędzie zajmowa ł  się  całą  wystawą  elektroniczn ą. Jeżeli chodzi o sprawy kryteria 
doboru pracowników to będzie to już  kompetencja dyrektora muzeum, który najprawdopodobniej 
ogłosi taki nabór na stronie internetowej co prawda instytucje kultury nie podlegaj ą  ustawie o 
pracownikach samorządowych i nie wymagane jest to konkurs na natomiast na pewno żeby zachować  
tu jawność  a przede wszystkim jak ąś  spójność  i żeby te kryteria doboru pracowników by ły dla 
wszystkich czytelne najprawdopodobniej taki nabór b ędzie. Oszacowali śmy wspólnie że to będzie 
kwota 140.000 z ł  z tej kwoty na wynagrodzenia i pochodne wszystkie zus-y i świadczenia które 
płacimy również  my jako zak ład pracy. Planuj ąc sk ładki też  opierali śmy się  na tych najwy ższy np. 
jeżeli chodzi o sk ładkę  wypadkową  ponieważ  ją  ustala bezpo średnio w chwili uruchomienia Zak ład 
Ubezpiecze ń  Spo łecznych a my wzi ę liśmy tą  górną  na przyk ład kwotę  a 100.000 zaplanowali śmy tutaj 
pan Włodzimierz oszacował , że są  to koszty związane z utrzymaniem budynku bo pierwsze te koszty 
związane z dogrzaniem budynku z multimediami uruchomieniem mog ą  być  troszeczk ę  wyższe. Nie do 
końca jeste śmy pewni czy ta kwota na pewno starczy, tylko nie wiemy czy po prostu czy wszystkie te 
nasze założenia po prostu związane z uruchomieniem w łaśnie pierwszego października będą  
adekwatne i jak Pa ństwo zauważyli na pewno nie ma jeszcze planu finansowego dok ładnie ta 
instytucja kultury z chwil ą  z którą  kiedy powo łamy dyrektora to państwo będą  mieli też  moż liwość  
zobaczenia jakie dochody b ędą  zaplanowane bo tutaj też  na razie nic nie mówimy z chwil ą  kiedy 
mówię  powo łany pana dyrektora i on b ędzie zajmował  się  całą  organizacj ą  poznamy tak naprawd ę  te 
wszystkie koszty. 

Przewodniczący Rafał  Piasecki 

Dziękuj ę  bardzo czy Pani Radna odpowied ź  jest wystarczaj ąco satysfakcjonuj ąca? 

Radna Ewa Pastuszy ńska 

Rozumiem, że personalnie jeszcze nie znamy kto? No chodzi o tego informatyka na przyk ład. 

Sekretarz Agnieszka Lewandowska 

Zarówno księgową  jak i informatyka nie mamy, nie jest wiadomo na pewno b ędziemy mie ć  problem z 
księgową . Mam nadziej ę  że zgłosi się  ktoś  w naborze to jest na razie 1/2 etatu mo że 1/4 na początek, 
zobaczymy jakie b ędą  potrzeby o tym zdecyduje mówi ę  dyrektor. Personalnie nie mamy, natomiast 
wiemy te dwie osoby chcieliby śmy z goku po prostu przyj ąć  osoby które pracowa ły w muzeum wiele 
lat ijest dla nich praca oczywi ście w nowym muzeum. Dzi ękuj ę . 

Przewodniczący Rafal Piasecki 

Dziękuj ę  bardzo czyli zrozumia łem że jeżeli będzie nabór na stanowiska w muzeum czyli to b ędzie w 
ramach konkursu tak og łoszony konkurs? 

Sekretarz Agnieszka Lewandowska 



Ogłosimy najprawdopodobniej nabór tak jak mówi łam na stronie internetowej organizator czyli tak 
naprawdę  gmina no będzie musiało wspomóc tutaj dyrektora naszej jednostki w doborze kadry. 

Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 

Dziękuj ę  bardzo nie widzę  więcej pytań ... Jest kolega Sylwester Koz łowski Bardzo prosz ę . 

Radny Sylwester Koz łowski 

Bardzo dziękuj ę . Dzień  dobry państwu Witam wszystkich bardzo serdecznie. Mam pytanie poniewa ż  
na dzisiejszej sesji robimy podzia ł  wolnych środków jest to dosy ć  duża kwota. Mam pytanie do Pana 
Przewodniczącego komisji budżetu jaki by ł  pana udzia ł  w podziale tych środku to jest pierwsze 
pytanie i drugie pytanie dotyczy kwoty która pozosta ła jeszcze z wolnych środków bardzo prosz ę  
przypomnieć  jaka jest to warto ść  i prośba taka do pana przewodnicz ącego przy rozdysponowaniu tej 
pozostałej kwoty bardzo prosz ę  pamiętać  o wspólnej naszej inwestycji drodze mi ędzy Jeziorkiem a 
Mirocicami. Może uda się  wygospodarować  coś  z tej kwoty. Dziękuj ę . 
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Przewodniczący Rafał  Piasecki 

Dziękuj ę  bardzo kolega Grzegorz Rapcia tak bardzo prosz ę . 

Radny Grzegorz Rapcia 

Ja tutaj rozmawia łem w sprawie tych wolnych środków zosta ły tam z panem burmistrzem i 
rozmawia łem tam i po prostu no te środki są  wydzielone zosta ło ich bardzo niedużo i może tak 
burmistrz powie szczegó ły bo nie mam tabelki po prostu przy sobie i pan burmistrz powie dok ładnie 
ile zostało tych wolnych środków. 

Radny Sylwester Koz łowski 

Przepraszam bardzo to mo że ja odpowiem zostało 1.660.000 i prośba taka Panie przewodnicz ący aby 
pamiętać  o tej inwestycji dziękuję . 

Radny Grzegorz Rapcia 

Będę  pamięta ł  ale panie Sylwestrze Koz łowski kolego tam zosta ła mniejsza kwota pani skarbnik tutaj 
odpowie. 

Przewodniczący Rafał  Piasecki 

Dziękuję  bardzo poproszę  o głos panią  skarbnik bardzo prosz ę . 

Skarbnik Edyta Durak 

1.660.000 to by ło przed zmianami i przypominam że tam by ły dwa wnioski formalne. Zdj ę liśmy 
55.000 zostaje kwota 1605000 aleja wspomina łam że trzeba pami ętać  o dotacji podmiotowej dla 
stowarzyszeń  tam brakuje kwoty do ko ńca roku aczkolwiek wspomina łam, że trzymajmy tą  kwotę  do 
uzupe łnienia we wrze śniu będziemy znać  ostateczne po z łożeniu przez prezesów stowarzysze ń  liczby 
uczniów więc taka pro śba tonie jest tak naprawd ę  kwota do rozdysponowania tylko kwota która ju ż  
praktycznie jest rozdysponowana a ona zostaje w buforze tak mo żna powiedzieć  na te dotacje 
podmiotowe dla stowarzysze ń . Dziękuję . 

Przewodniczący Rafał  Piasecki 



Dziękuj ę  bardzo, pan burmistrz o g łos prosi ł  proszę  

Burmistrz Andrzej Gąsior 

Bardzo dziękuję  panie przewodniczący szanowni państwo szanowni mieszkańcy kwota wolna to jest 
są  to rozliczenia wszystkich zasobów jakie gmina w ci ągu roku budżetowego poprzedniego przez 
siebie że tak powiem przepu ściła można powiedzieć  i wynika to z rozlicze ń  bankowych, odsetek 
niewykorzystanych kwot. Dlatego nie s ą  to środki które są  wolne do rozdysponowania i siadamy i 
ustalamy nowe inwestycje. To jest takie troszk ę  podej ście moim zdaniem no nieuczciwe i chcia łbym 
żeby spo łeczeństwo wiedziało że są  to środki które stanowi ą  bezpieczeństwo dla gminy są  to środki 
które by ły nieużyte, przeniesiona droga na przyk ład w Nowej S łupi, która jest w tej chwili 
przywrócona ona by ła w wolnych środkach. Teraz mamy prawie 2 miliony z łotych bez ma ła które 
musimy przekazać  do szkó ł  z wolnych środków czyli z wolnej kwoty 3.700.000,00. Zobaczcie 
państwo ile uby ło, natomiast gmina te ż  musi mieć  pewne bezpieczeństwo nadwy żki środków jeżeli 
chodzi o środki bieżące, bo to stanowi jej bezpiecze ństwo poza tym ksi ęgowa pani skarbnik ma 
spokojną  głowę  po rozliczeniu środków po prostu wie jak tymi środkami dysponowa ć  żeby 
przeprowadzi ć  bezpiecznie budżet który państwo głosowali w grudniu że ście państwo pracowali 
listopad grudzień  w grudniu zosta ł  ustalony budżet i ten budżet gmina realizuje i to jest 
bezpieczeństwo realizacji tego budżetu również . Wiemy że w ciągu roku odbywaj ą  się  przetargi że są  
różnego typu rozliczenia przy rozliczaniu środków równie ż  byliśmy i jeste śmy w tej chwili po 
realizacji rozstrzygni ęć  na drogi, również  rozstrzygamy nie jeste śmy jeszcze po rozstrzygni ęciu, 
rozstrzygamy przetargi na termomodernizacje z których te ż  również  wynikną  pewne rzeczy. Czy do 
tych termomodernizacji trzeba b ędzie do łożyć  czy może będą  oszczędności no to te oszczędności 
zostaną  przeniesione na zmniejszenie deficytu żeby śmy później po prostu tutaj spotkali si ę  na koniec 
roku i powiedzieli że nie mamy zad łużenia w wysokości 40 milionów tylko 30 milionów na przykład 
jak to ma miejsce w roku 2020. W zwi ązku z powy ższym czynimy starania żeby to zad łużenie i 
deficyt by ł  jak najmniejszy wiemy że tutaj mamy również  w wolny środkach ponad 1000000 z ł  które 
by ło przeznaczone na oczyszczalnie w Starej S łupi i to by ły środki skierowane z wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Srodowiska jako po życzka i wiadomo że nie możemy tej pożyczki w tej chwili 
zużyć  na co ś  innego tylko i wy łącznie pod kątem budowy oczyszczalni. Bo tak zosta ł  ten wniosek 
napisany i tylko takie dofinansowanie mog ą  być  właśnie z takim umorzeniem. I ten kredyt po prostu 
by ł  dla nas bardzo op łacalny zamienili śmy go z obligacji. Natomiast na pewno nie mo żemy go 
wykorzystywać  i przenosić  na inne inwestycje, w zwi ązku z powyższym to są  tak naprawd ę  środki 
które porządkują  nam budżet. Owszem je żeli są  jakie ś  drobne rzeczy które mo żemy do budżetu 
wnieść  i jest taka możliwość  no to my staramy si ę  oczywi ście korzystać  tutaj z podpowiedzi Radnych 
i te rzeczy w zasadzie które pa ństwo jako radni zg łaszacie tak naprawd ę  realizujemy. Tylko musimy 

( 	
mieć  pewien bufor bezpiecze ństwa, który pozwoli nam bezpiecznie przeprowadzi ć  budżet na koniec 
budżetu się  rozliczy ć  i p rzy rozliczaniu budżetu po prostu aby zosta ł  on pozytywnie zaopiniowany 
przez Regionalną  Izbę  Obrachunkow ą . Także moja pro śba jest taka aby ś  nie tworzyli zadań  hurtowych 
budowy cztery boisk. Jak my te 4 boiska szanowni pa ństwo wpiszemy w wieloletni ą  prognozę  
finansową  gdzie ona się  zmie ści przecie ż  Pani Skarbnik w tej chwili ju ż  w tej chwili siadaj ą  wskaźniki 
w 2024 roku po wprowadzeniu wszystkich środków do szkó ł . Więc ja proszę  bardzo o taką  
wyrozumia łość  cierpliwość  też  jeżeli chodzi o i mądrość  w realizacji tych inwestycji bo gmina chce 
zrealizowa ć  inwestycje dla mieszkańców ale ten proces inwestycyjny musi by ć  rozsądny musi być  po 
prostu ciągłość  finansowa i bezpiecze ństwo finansowe naszej gminy o którym wielokrotnie pa ństwo 
żeście rozmawiali, rozmawiali śmy, uczestniczyli śmy w szkoleniach prezentacjach wi ęc ja proszę  
bardzo o to żeby śmy zachowywali się  po prostu bardzo racjonalnie i rozs ądnie. Po prostu nie rozwali 
tego budżetu bo to si ę  po prostu dla nas obróci przeciwko nam i mieszka ńcom. Dziękuj ę  bardzo. 

Przewodniczący Rafal Piasecki 

Dziękuj ę  bardzo o g łos prosi koleżanka Halina Misiurska bardzo prosz ę . 

Radna Halina Misiurska 



Dziękuję  bardzo panie przewodniczący. Witam Państwa bardzo serdecznie. Szanowni państwo ja si ę  
chcę  odnie ść  do tych słów pana burmistrza co przed chwileczk ą  właśnie poruszy ł  temat projektowania 
boisk wielofunkcyjnych przy szko łach prowadzonych przez stowarzyszenia. Odby ła się  w 
poniedziałek komisja bardzo burzliwa wielkie poruszenie co poniektórzy radni twierdz ą  że nie by ło 
poruszenia jest poruszenie. Szanowni państwo prezes stowarzyszenia które prowadzi w Jeleniowie 
wystąpi ła z wnioskiem do budżetu o zabezpieczenie środków finansowych gdy ż  borykamy si ę  z tym 
problemem od lat. W moim stowarzyszeniu uczniów mamy oko ło 70 jest to nie ma ła szko ła i 
oczywi ście odczuwam to że jest wszystko przez radnych robione żeby to boisko w stowarzyszeniu w 
Jeleniowie nie powsta ło. A dlaczego? A dlatego Szanowni państwo że no hurtowo inwestycji si ę  nie 
da wykonywać  bo jak byśmy wykonywali hurtowo takie inwestycje to ja bym sobie te ż  życzy ła 
dlaczego w Starej S łupi powstaje kanalizacja a w Jeleniowie nie? Wykonajmy j ą  hurtowo je ś li 
finansowo to udźwignie my. Bądźmy poważni i rozsądni bo wykonamy projekty i te projekty 
odłożymy do szuflad. No chyba b ędziemy z tego dumni. Wydaje mi si ę  że chyba nie zróbmy chocia ż  
jedno to boisko. Przecie ż  dzieciaki przemieszczaj ą  się  nie tylko z Jeleniowa tam b ędą  ćwiczyć  ja 
widzę  dzieci z Dębniak, widzę  dzieci ze Starej S łupi nie róbmy tego dzieciom. Szanowni państwo no 
jest mi przykro że po prostu są  tu rzucane takie k łody pod nogi. Myś lę , że prezesi pozosta łych 
stowarzysze ń  zdaj ą  sobie sprawę  że jeszcze po wykonaniu dokumentacji b ędą  dodatkowe koszty i że 
ci prezesi s ą  na to przygotowani. Dzi ękuj ę  bardzo. 

Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 

Dziękuję  bardzo o g łos prosi kolega Sylwester Koz łowski bardzo prosz ę  Panie Radny. 

Radny Sylwester Koz łowski 

Bardzo dziękuj ę . Panie burmistrzu zwróci łem si ę  do kolegi radnego Rapci przewodnicz ącego komisji 
budżetu dlatego że jako przewodniczący komisji bud żetu na pewno bra ł  udział  w rozdysponowaniu 
tych środków a ponieważ  pozosta ła kwota pomyli łem się  o 60 000 pani przewodnicz ącym 1.600.000 
proszę  pamiętać  po prostu o naszej wspólnej inwestycji. Nie mówi ę  tu o tworzeniu nowych zada ń  
jakiś  dużych natomiast no wyznaczamy geodezyjnie ten odcinek drogi w tej chwili wiem że już  te 
prace są  realizowane za co bardzo dzi ękuj ę , po prostu żeby o tym zadaniu nie zapomnie ć . Powiedział  
pan burmistrz o tym że mamy duże zagrożenie w roku 2024 ponieważ  spadają  nam wskaźniki 
ekonomiczne. Chciałem tylko przypomnie ć  że udało się  panu burmistrzowi pozyska ć  dosyć  duże 
środki w ubieg łym roku to by ło ponad 2 miliony w tym roku ponad 3 miliony mamy zwrot 
janosikowego razem jest to kwota oko ło 7000000 zł  także no dosy ć  dziwnie to wygląda że te 
wskaźniki nam że tak powiem spadaj ą  pomimo tego że dodatkowych inwestycji du żych których nie 

j mieliśmy zaplanowanych nie ma. S ą  to niewielkie inwestycje. Odpowiadaj ąc na pytanie pani Radnej 
Misiurskiej nikt na komisjach nie zg łosi ł  żeby pani zadanie wycofać , pani Halinko nikt tak nie 
powiedzia ł  wręcz by ło powiedziane że bardzo dobry pomys ł, szacunek dla prezesa za z łożenie 
wniosku, za wyj ście z inicjatywą  i dla pani że pani taki wniosek te ż  złoży ła na sesji. Na wspólnym 
posiedzeniu komisji zaproponowa łem rozwiązanie takie żeby wpisać  pozosta ł  szko ły i aby to Urząd 
Gminy og łosił  przetarg na wykonanie projektów boisk bo wydaje mi si ę  że takie rozwiązanie by łoby 
dużo tańsze a pó źniej przekaza ć  w formie dokumentacji dla stowarzysze ń  gotowe projekty i 
stowarzyszenia mog łyby wystąpić . Odpowiedź  by ła że mamy na tyle tak du żo inwestycji że no będzie 
ciężko wyrobić  się  z czasem co rozumiem a stowarzyszenia które chc ą  podjąć  rękawice i zrobić  
projekt na pewno si ę  zdecyduj ą . Jeżeli którekolwiek z tych stowarzysze ń  stwierdzi że nie da rady lub 
nie może lub nie chce lub będzie to zrobione pó źniej w każdej chwili możemy wróci ć  do tematu i te 
pieniążki w wysoko ści 10000 z ł  na każde stowarzyszenie zwróci z powrotem do bud żetu. Przecie ż  
nikt tego nie zabierze do kieszeni. To tyle dzi ękuję  bardzo. 

Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 

Dziękuj ę  bardzo, kolega Grzegorza Rapcia bardzo prosz ę . 



Radny Grzegorz Rapcia 

Tutaj chciałem się  jeszcze zwróci ć  do kolegi Sylwka. Zgadza si ę  Sylwek tutaj tej drogi b ędę  pilnował  
bo to będzie ta droga s łużyć  i moim mieszkańcom. Ja w zesz łym roku z łoży łem wniosek tam o 
wytyczenie w łaśnie tej drogi tej od nogi to od tej drogi dziel ącej między Jeziorkiem a Mirocicacmi w 
moją  stronę  tam na Wola żeby ona s łuży ła mieszkańcom po rozmowie naszej stwierdzili śmy że 
jeszcze tą  drogę  od drogi wojewódzkiej do tych odnóg mo żna powiedzie ć  na Kępę  i dalej na Jeziorko 
na pole też  żeśmy dołączyli do tego. Tak że tutaj będziemy dzia łać  żeby ta droga powsta ła. Dziękuj ę . 

Przewodniczący Rafał  Piasecki 

Dziękuj ę  bardzo kole żanka Halina Misiurska Pani Radna bardzo prosz ę . 

Radna Halina Misiurska 

Dziękuje bardzo Panie Przewodnicz ący. Panie Radny Sylwestrze Koz łowski oczywi ście nikt nie 
powiedział  że są  niepotrzebne takie s łowa nie pada ły tylko po prostu to tak troszk ę  wygląda jakby te 
pozostałe boiska wjeżdżały na plecach stowarzyszenia z Jeleniowa s ą  potrzebne jak najbardziej tylko 
wjakim ś  oddalonym czasie tak jak wykonywali śmy do tej pory. W Jeziorku, b ędzie wykonywane w 
Starej S łupi bo jak zrobimy to jak panowie sobie teraz życzą  i przeg łosuj ą  4 projekty na 4 boiska to 
jak sobie to wyobrażamy złożyć  4 projekty do Ministerstwa Sportu, nie b ędzie to wyglądać  nawet 
poważnie. Więc może poczekajmy niech si ę  prezesi sami wypowiedz ą  czy są  w stanie wybudowa ć  i 
czy mają  budżet w stowarzyszeniach żeby później jak będą  do poniesienia jeszcze jakie ś  koszty czy 
sobie dadzą  radę  finansowo. Bo wydaje mi si ę  że oni to będą  prowadzić  nie my. Także dziękuj ę  
bardzo. 

Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 

Dziękuję  bardzo kolega Robert Klefas bardzo prosz ę  panie radny. 

Radny Robert Klefas 

Panie przewodniczący proszę  mi przypomnie ć  kiedy wpłynął  wniosek stowarzyszenia o 
dofinansowanie boiska wielofunkcyjnego? 

Przewodniczący Rafał  Piasecki 

O ile dobrze pami ętam 18 maja. 

Radny Robert Klefas 

Proszę  mi powiedzieć  czy jest wjakie ś  koincydencji z tym o czym że śmy mówili na komisjach w 
poniedziałek? Powtarzam co powiedzia łem na komisjach popieram jak chyba wszyscy radni rozwój 
bezpiecznej infrastruktury sportowej na terenie gminy. Zada łem jednocze śnie pytanie dlaczego nie 
dzieje si ę  tak dla Mirocic, Pokrzywianki i Paprocic akurat w poniedzia łek przed komisjami 
uczestniczyli śmy w objeździe i wizytacji poinwestycyjnym szko ły w Paprocicach. No ja zapraszam 
serdecznie państwa do tego i aby ście obejrzeli boisko w Paprocicach i stwierdzili że jest ono 
bezpieczne dla uczniów. Je żeli kto ś  jest taki odważny że stwierdzi że z boiska w Paprocicach mog ą  
korzystać  dzieci to gratuluj ę . Boisko zalewane jest wod ą  z rynien gdy ż  nie ma drenażu zaplanowanego 
przy termomodernizacji. Leje si ę  woda bezpo średnio zalewa i splywa na boisko a z drugiej strony na 
osę . Trawa po kolana rozje żdżona ciężkim sprzętem który tam parkowa ł  takie otrzymali śmy 
informacj ę  byłem zobaczy łem tak jest. Wi ęc bez żadnych podtekstów prosz ę  mi powiedzieć  dlaczego 
nie ma być  nie mamy zabezpieczy ć  bezpieczeństwa infrastrukturalnego w Paprocicach. Dlaczego nie 



możemy zabezpieczy ć  bezpiecze ństwa infrastrukturalnego w Pokrzywiance. Dlaczego nie mamy 
zabezpieczy ć  bezpieczeństwa infrastrukturalnego w Mirocicach. Jakie kryteria pa ństwo sobie 
wyznaczacie a ja pa ństwu powiem jakie to s ą  kryteria to s ą  kryteria w łaśnie wynikaj ące z podzia łu 
tych wolnych środków. Otóż  wolne środki zosta ły zaplanowane tak ażeby przeciwstawi ć  przeciwko 
sobie radnym niech radny który potrzebuje dla swojej miejscowo ści walczy o to i wskazuje inne 
źródło gdyż  jeste śmy z obowiązani do tego ażeby wskazuj ąc inwestycje finansowa ć  ją  wskazuj ąc 
źródło finansowania. To dlaczegó ż  to kontener dla osoby upo ś ledzonej umys łowo rozwój jej 
zabezpieczenie i znany temat i znane wypowiedzi dlaczego nie chce przyj ąć  mieszkania w Rudkach, 
znane większo ści osób które tutaj siedz ą  na sali nie spotyka si ę  z akceptacj ą, a mówimy o 
zabezpieczeniach, o bezpiecze ństwie innych osób. Wszyscy s ą  ważni bezpiecze ństwo osób wszelkich 
na wszelkich poziomach boisk sportowych, sal gimnastycznych, klas lekcyjnych jest wa żne w 
Urzędzie Gminy na ulicy i na chodniku. Tylko dlaczego akurat nie podzielili ście państwo tego to 
ażeby wynikało z tego zrównoważenie rozwoju. To ja mam w łaśnie pytanie panie burmistrzu dlaczego 
rozwalacie ten budżet od środka? No przecie ż  stworzyli ście kilka zadań  dodatkowych w bud żecie 
krytykowana by ła w 2020 roku totalnie inicjatywa radnych tworz ąca nowe zadania, krytykowana by ła. 
Teraz jest utworzonych nowych zada ń  proszę  zerknąć  do zmian w budżecie i tam jest napisane nowe 
zadanie, utworzono nowe zadanie, nowe zadanie, utworzono nowe zadanie i bodaj że tak 
siedmiokrotnie. Po prostu na zasadzie kontry tak jest sporz ądzony podzia ł  i tak się  dzieli że kto bliżej 

4w 	ciała a koszula za wsze bliższa ciału ten nie musi wnioskować  na sesji nie musi wnioskowa ć  na 
komisjach bo już  ma to wpisane w budżecie od razu i teraz Klefas, który si ę  stara oto nie dla siebie, 
nie dla siebie o kontener musi wskaza ć  źród ło finansowania ju ż  poszła fama po poniedzia łku os łabiam 
nowo tworzono instytucj ę  być  może os łabiam ale chcę  wzmocni ć  ludzi s łabych takich jak moi 
mieszkańcy o których mówię . Robicie na zasadzie kontry musimy ze sob ą  walczyć  i absurdalne 
argumenty przeciwko sobie stosowa ć . Dlaczego w tej miejscowo ści dlaczego nie w tej w ka żdej 
miejscowości powinno by ć , gdyby ście ujawnili że nie ma tych środków nie wskazywali boiska 
personalnie uważam że przez to wystawi li ście troszkę  miejscowość  Jeleniów wystawi li ście bo 
wczoraj dyrektorzy zadeklarowali od razu byli zainteresowani tym i z tego co wiem uczestniczyli w 
spotkaniach są  zainteresowani jak najbardziej. Dzi ękuję . 

Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 

Dzi ękuj ę  bardzo pan burmistrz bardzo prosz ę . 

Burmistrz Andrzej G ąsior 

Dziękuj ę  bardzo panie przewodniczący. Wysoka rado szanowni mieszkańcy chciałbym się  odnieść  do 
tego głosu bardzo stonowanego odnios ę  się  do niego spróbuj ę  się  odnieść  panie radny merytorycznie. 
Przede wszystkim jeżeli chodzi o dzia łanie Gminy na przestrzeni paru lat nie wiem ale z wieloma 
mieszkańcami rozmawiam na wszystkich praktycznie so łectwach jestem nigdy mi nikt nie powiedzia ł  
że jest niezrównoważony rozwój Gminy. Budowane były boiska, 4 place zabaw przez Ministerstwo 
Sportu. Ja miałem moż liwość  zgłoszenia tego nie pomin ąłem Mirocic mimo, że Radny jest od wielu 
lat przeciwko mnie nie pomin ąłem, by ł  samochód stra żacki podpisałem dokumenty na samochód 
strażacki w Mirocicach. By ło budowane boisko w Starej S łupi czy to jest mój wymys ł  czy to jest z 
mojej z mojego jakiego ś  wymysłu? Przyszed ł  Pan dyrektor jest duża szko ła boisko jest fatalne 
miejscowo ść  dostojna ponad 900 mieszkaiców trzeba zrobi ć  boisko i dyrektor przychodzi mówi panie 
burmistrzu ja się  zaangażuje ja mówię  to trzeba zrobi ć  przez stowarzyszenie. Możecie dostać  kwotę  
którą  mamy w grancie jest ona 10000 z ł  natomiast następną  kwotę  musicie państwo do łożyć  i 
stowarzyszenie dok łada, za łatwia dokumenty jedzie ze mn ą  do Ministerstwa i tak ą  drogę  żeśmy prze 
ćwiczyli, sk ładamy wniosek do Ministerstwa idzie jeden wniosek szansa Gminy na zrobienie boiska 
jest ogromna. Hurtowej tak naprawd ę  nie ćwiczyli śmy. Druga sprawa je ś li chodzi o wpisane zadania, 
Szanowni państwo jeste śmy na objeździe Radni zarzucaj ą  że drogi robi wójt z palca czy burmistrz 
teraz jedziemy na objazd wytyczone s ą  wszystkie drogi nie pami ętam żebym jakiś  odcinek zrobi ł  w 
ciągu tych lat w Rudkach sk ąd pochodzę . Nie miałem nacisku mojego radnego który by przyszed ł  i 
powiedział  że ja muszę  na siłę  zrobi ć  drogę  to zawsze w rozmowie powiedzia ł  tam gdzie jest pierwsza 



kolejność  tam gdzie jest najgorsza droga, robimy najgorsze drogi mamy rozstrzygni ęcia na drogi 
wytypowane przez Radnych. Je ś li chodzi o pomoc osob ą  biednym upo ś ledzonym czy nie mogąc w 
różny sposób poradzi ć  z użyciem mamy instytucje pomagaj ące nazywa si ę  gops przez nią  możemy 
bardzo dużo tym osobom pomóc i pomagamy mamy bardzo sprawny zespó ł  załogę  gops-u która t ą  
pracę  wykonuje według mnie znakomicie na naszym terenie i mo żemy tu naprawdę  dużo rzeczy 
dobrych zrobić . Mówimy o nowych zadaniach te nowe zadanie to s ą  wprowadzone tak naprawd ę  
przez państwa przecie ż  myśmy je zapisali w momencie kiedy by ł  a atak że jest zimą  nieodśnieżony 
chodnik nie mamy do odśnieżania chodnika sprzętu, pad ła propozycja od jednego z radnych 
postanowiliśmy dać  państwu propozycje zakupu ci ągnika. Rozwalili śmy razem wspólnie z strażą  OSP 
pomaga ł  tutaj radny z Nowej S łupi uporządkowali śmy przestrze ń  strażnicy uporządkowali śmy 
przestrze ń  wokó ł  tak zwanej agronomówki otworzy ła się  moż liwość  ponieważ  od lat się  mówi o tym 
że nie mamy gdzie samochodu swojego gminnego wprowadzi ć  a mamy ich coraz wi ęcej. Nie mamy 
gdzie wprowadzi sprz ętu u jednego z pracowników stoj ą  dwa autobusy wi ęc od lat się  mówiło żeby 
stworzyć  możliwość  ponieważ  mamy środki maj ątkowe i tu chcia łbym panu radnemu Koz łowskiemu 
odpowiedzie ć  żeby nie mylić  środków maj ątkowych ze środkami bieżącymi. Majątkowych to muszę  
uzupełnić  pana informacyjnie nie 7 tylko otrzymali śmy ponad 10 milionów złotych dodatkowych 
środków, które trafi ły do urzędu gminy to są  wydatki maj ątkowe które mo żemy przeznaczy ć  na 
inwestycje na wydatki maj ątkowe nie na bie żące mówimy o tym od lat. Najwi ększym zagrożeniem 

Ł 	
jest brak środków bieżących który występuje w każdej gminie bo skarbniczka jest tutaj, byli śmy u 
pana prezesa RIO rozmawiali śmy każda gmina z tym si ę  spotyka i jest potrzebna ustawa nowa o 
dochodach jednostek samorz ądu terytorialnego nad któr ą  muszą  pracować  posłowie dlatego że 
skończy się  to po prostu katastrofa dla samorz ądów i to samorządy widzą  podkre ś lają  i ja się  też  pod 
tym podpisałam że jest źle i takie pismo zosta ło wys łane do Ministerstwa. Ja bym nie chcia ł  żeby śmy 
budowali historię  na nowo w postaci takich rzeczy jak budowanie boisk hurtowo czy w momencie 
kiedy przychodzi dofinansowanie 500 000 z ł  na budowę  świetlicy w D ębnie prawda wyrzucany j ą  w 
błoto a później przekazujemy 8000 z ł  jak my wyglądamy szanowni państwo będzie kolejny wniosek ci 
sami ludzie będą  go oceniać  ci sami ludzie bo my ten wniosek z łożymy oczywi ście, ja będę  tam stuka ł  
ale ci sami ludzie b ędą  oceniać  wniosek ten który my śmy odrzucili. Wi ęc ja nie wiem jaki b ędzie efekt 
i co będzie burda że burmistrz nie za łatwi ł  jeżeli radni odrzucili. By ły pieniądze panie radny by ły 
pieniądze teraz są  pieniądze maj ątkowe by ła bardzo dobra koniunktura na budow ę  
najprawdopodobniej kosztorys który by ł  na 900 tysięcy skończy łby się  o co najmniej 20% taniej ale 
nie dali ście państwo szansy na tą  budowę  i do tego si ę  już  nie wróci. Więc nie mówcie że to jest 
destrukcja od strony Urz ędu Gminy bo takiej nie ma. Ja rozmawiam z ka żdym radnym realizujemy 
projekty nie ma tutaj żadnego podziału na radnych takich czy opozycyjnych przestawi łem państwu 
kilka projektów które zosta ły zrealizowane i ja nie patrzy łem się  na to że radny g łosuj ę  przeciwko 
mnie to że głosuje przeciwko uchwa łą, które my tutaj przekazujemy jako Urząd  Gminy to nie znaczy 

Ł że ja muszę  być  przeciwko niemu przeciwko mieszka ńcom. Ja absolutnie tego tak nie traktuje i to że 
radny ma inne zdanie ja to szanuj ę  jeżeli to jest merytoryczne i nie jest to uderzenie je żeli nie jest to na 
zasadzie takiej jak si ę  stało ze świetlicą  w Dębnie to możemy dyskutować  tylko ja państwu 
przedstawiam że takie tworzenie w ten sposób zada ń  prawda no to mija si ę  z celem. Zg łasza się  
kolejny dyrektor je żeli chodzi o stowarzyszenie z pro śbą  o taką  samą  drogę  i ścieżkę  jak zostały 
poprzednie boiska wykonane. Jest to w kolejnej kolejno ści najwi ększa szko ła więc jest to przyj ę te 
kryterium że jest to odpowiadam panu radnemu Klefasowi kryterium jest po prostu wielko ść  szkoły. 
W Paprocicach by łem osobi ście nie widzia łem żeby ciężki sprzęt stał  na boisku, boisko jest w 
fatalnym stanie by ło zaro śnięte, jest skoszone inwestycja jest oddana. Co prawda jeszcze nie jest 
odebrana ale tam sprz ętu ciężkiego jeżdżącego po tym akurat ja osobi ście nie widziałem. Owszem 
obok tak ale tutaj akurat nie widzia łem. Także to jest takie wprowadzanie kolejny raz w b łąd 
spo łeczeństwa budowanie takiego nie wiem jakiego ś  demontażu nie wiem czemu to ma s łużyć  no 
słuchajcie no mów prawd ę  tutaj. No jeżeli jest jaki ś  problem siądź  my rozwiążmy go, jeżeli jest 
problem budowlany zapro śmy budowlańca rozwiąże problem budowlany, je żeli jest inny problem 
ekonomiczny zapro śmy specjalistę , mamy na to możliwości możemy rozmawiać , ale nie mówcie 
państwo nie wmawiajcie mi że jest dzielone spo łeczeństwo gdzie ten podzia ł  spo łeczeństwa by ł  skoro 
wykonywane by ły boiska. Proszę  zobaczy ć  ile jest wykonanych inwestycji w Starej S łupi no proszę  
sobie policzy ć  oczyszczalnia ścieków za 9 milionów, droga w tej chwili budowana, 
termomodernizacja, boisko, plac zabaw. Czy przeciwko spo łeczeństwu by ło to budowano, przeciwko 



radnemu absolutnie nie. Mo żemy się  pokłócić  z radnym ale si ę  szanujemy nie ma tutaj takich 
zagrożeń  budujemy dla spo łeczeństwa i tak będziemy budować  na każdej innej miejscowości tylko 
róbmy to z rozs ądkiem z moż liwością  wykonania co z tego że wrzucimy cztery boiska zg łosimy do... 
będziemy się  zabijać  jeździć  później zabijać  się  u pos łów prawda za plecami sobie b ędziemy jeździć  
jak to będzie wyglądać? Jako ś ... do pana Roberta Klefasa si ę  zwracam zosta łem tutaj wójtem nigdy 
nie us łyszałam od pana że w Rudkach jest klepisko na Orliku, że stawy siada ły dzieciom. Nigdy nie 
us łyszałem tego, us łyszałem o d gających bo graj ący mi mówili. Przebudowali śmy boisko czy s ą  
zastrze żenia może i są  ale jest wykonane profesjonalnie zawsze si ę  znajdzie krytykant si ę  zawsze 
znajdzie każdej rzeczy. I przed tym si ę  nie uchroni my to co robimy ma s łużyć  społeczeństwu itak ma 
być  ma być  zrobione zgodnie z prawem i nie prawd ą  jest jeszcze tu zwróc ę  się  do pana Roberta 
Klefasa że jest zastrze żenie konserwatora zabytków co do placu zabaw. Prosz ę  nie prowadzę  
spo łeczeństwa w błąd ponieważ  plac zabaw jest akurat je żeli chodzi o deklaracj ę  konserwatora 
zabytków że on nie stanowi zagro żenia dla zabytku i taki zapis w protokole jest. Pan przewodnicz ący 
może to odczytać  i wprowadzanie w b łąd spo łeczeństwa uświadamianie go że że jest co ś  na rzeczy, no 
pewnie że znajdzie pan kij żeby uderzy ć . Tylko po co? Dziękuję  bardzo. 

Przewodniczący Rafał  Piasecki 

4» 	
Dziękuję  bardzo radny Robert Klefas bardzo prosz ę . 

Radny Robert Klefas 

W imię  prawdy panie burmistrzu w imi ę  prawdy. Dziękuj ę  panu burmistrzowi za spokojn ą  i 
merytoryczn ą  wypowiedź  w ogóle nie nacechowane emocjami wi ęc równie dobrze rozumie pan je żeli 
się  mówi o osobie niepe łnosprawnej potrzebuj ącej pomocy że emocje takowe mogą  wystąpić . Panie 
burmistrzu czy by łby pan uprzejmy przedstawi ć  mnie jakąś  analizę  medyczną  zawodników którym 
siadły stawy? By ł  pan uprzejmy powiedzie ć  że zawodnicy korzystaj ący z boiska orlik od 2009 roku 
siadaj ą  im stawy czy jest jaka ś  medyczna analiza która to potwierdza? Bo pan w tej chwili puszcza w 
przestrzeń  publiczną  informacj ę  niesprawdzone lub nieprawdziwe. A propos tego na co zwracam 
uwagę  to jestem zobligowany do tego żeby panu w sposób nast ępujący powiedzieć  o następnym 
zagrożeniu. Otó ż  ogrodzenie boiska orlik w Rudkach to s ą  sterczące druty stanowi ące bezpo średnie 
zagrożenie bezpiecze ństwa dzieci. K łania si ę  BHP. Przez rok dzieci nie korzysta ły z tej infrastruktury 
ponieważ  byli śmy w trybie zdalnym. Ja takiej kontroli dokona łem wspólnie z radnymi Marcem i 
Grzegorskim i stwierdzili śmy naocznie jak wygl ąda stan ogrodzenia tak zwanego siatkowego na 
boisku orlik. 31 maja nast ępuje pe łny powrót uczniów do szkó ł  przypominam gdyby kto ś  nie pamiętał  
i wydaje mi si ę , że stanowi to realne zagro żenie dla uczniów, realne zagro żenie bezpieczeństwa. Czy 
idzie w parze stanowczo ść  składania pozwów s ądowych przeciwko radnym z kontrol ą  i zapewnieniem 
bezpiecze ństwa dzieci i m łodzieży? Bo gdyby taka stanowczo ść  i skrupulatność  występowała Nasza 
Gmina by łaby krainą  mlekiem i miodem p łynącą . Dziękuj ę . 

Przewodniczący Rafał  Piasecki 

Dziękuje kolejność  zgłoszeń  jest następująca koleżanka Radna Halina Misiurska natomiast Radny 
Robert Klefas zwraca ł  się  jakby bezpośrednio do burmistrza wi ęc chyba panie burmistrzu to panu 
udzielę  najpierw g łosu i później koleżanka Halina. Bardzo prosz ę . 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

Panie Robercie nie ma, ja nie mam, nie dysponuj ę  żadną  informacj ą  medyczną  ja osobi ście na tym 
boisku kilka razy gra łem. Rozmawiałem z osobami które równie ż  grały ja też  potwierdzam bo gra łem 
na tym boisku a też  w przeszłości pi łkę  uprawia łem i wiem że stawy tam siada ły bo po prostu ja tam 
długo pograć  też  również  nie mogłem i podobnie by ło na hali sportowej w Nowej S łupi takie same 
były po prostu równie ż  objawy. Poniewa ż  były to wyk ładziny które nie by ły zbyt elastyczne. Je żeli 
chodzi o orlik w Rudkach zosta ł  wykonany na tym boisku które by ło tak naprawd ę  czyli na tej 



szklanej wysiewce z Huty Ostrowiec z mieszanin ą  jakąś  czego ś  ono by ło po prostu wykonane na tym 
bez drenażu bez żadnego wkopywania. Natomiast nie s łyszałem żadnych uwag co do orlika natomiast 
w momencie kiedy zosta ło zbudowane no mieli śmy non stop jakie ś  uwagi prawda by ły osoby które si ę  
kręci ły i non stop żeby zrobi ć  tak czy inaczej kontrolowani byli śmy, dobrze kontrola jest jak 
najbardziej wskazana. Natomiast tutaj by ło ogromna ilo ści uwag natomiast wówczas uwag nie by ło, 
nie by ło żadnych. Ja się  odniosę  tylko do króciutko tylko bo to mo że w sprawach ró żnych może 
poruszę  natomiast jeżeli chodzi o gmina nie prowadzi żadnych spraw wobec radnych z urz ędu nie ma 
takich z urzędu zgłoszonych Spraw. Dzi ękuję  bardzo. 

Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 

Dziękuję  bardzo koleżanka Halina już  bardzo proszę . 

Radna Halina Misiurska 

Dziękuje bardzo panie przewodnicz ący ja postaram si ę  tutaj odpowiedzie ć  na pytanie Pana Klefasa 
dlaczego 18 maja ten wniosek wp łynął . Nie jestem prezesem ale mam pewn ą  informacj ę  dlaczego 
dopiero 18 maja. Rozmowy na temat budowy boiska przy stowarzyszeniu w Jeleniowie odbywa ły się  

AL z zarządem od dawna spotkań  nie by ło bo nie można się  by ło spotykać  to chyba wszyscy wiemy. W 
miesiącu prze łomie luty marzec odby ło się  spotkanie prezesa z zarz ądem i wtedy by ły dyskusj ę  
przemy ślenia bo to trzeba by ło przemy ś leć  czy finansowo te ż  damy radę  czy mamy zabezpieczenia w 
budżecie stowarzyszenia i w łaśnie po takich przemy ś leniach ijuż  jednoznacznej decyzji postarajmy 
się  coś  w tym kierunku zrobić  w wybudowaniu tego boiska. Odby ły się  też  wizje lokalne na przyk ład 
w Jeziorku ja nie wiem czy inni prezesi te ż  z zarządem byli z tak ą  wizytą, byli aż  tak zainteresowani 
jak stowarzyszenie z Jeleniowa. Mo żna zapytać  pana prezesa z Jeziorka. Odczuwam Szanowni 
państwo z łoś liwość  i wraca sprawa powstania klubu seniora te ż  na sesji nie zdoby łam poparcia żeby 
ten klub w Jeleniowie w ubiegłym roku powsta ł . Prosi łam radę  o sesj ę  nadzwyczajn ą  za kilka dni gdyż  
termin podpisania umowy by ł  bardzo krótki i szanowni pa ństwo Klub Seniora funkcjonuje świetnie 
się  ma. Są  zachwyceni seniorzy no i oby takie kluby seniorów powsta ły u wszystkich a boiska ja nigdy 
nie powiedziałam żeby boiska nie by ły budowane przy wszystkich szko łach stowarzyszeniowych, jak 
najbardziej niech maj ą  wszyscy ale zróbmy to z g łową  i po kolei, nie hurtowo. Dzi ękuj ę  bardzo. 

Przewodniczący Rafał  Piasecki 

Dziękuj ę  bardzo kolega radny Dawid Marzec, bardzo prosz ę  Panie Radny. 

Ł. 	Radny Dawid Marzec 

Dziękuj ę  bardzo panie przewodnicz ący ja chcia łbym odnieść  się  do s łów pana radnego Roberta 
Klefasa i chcia łbym troszkę  przypomnieć  moje starania w tym kierunku mianowicie by łem obecny na 
dwóch spotkaniach mo żna nawet powiedzie ć  trzech odno śnie tego kiedy mog łem apelować  o to żeby 
te środki przekaza ć . Mianowicie nie wszyscy radni byli wtedy na spotkaniu gdy rozdziela li śmy te 
wolne środki już  wtedy mocno puka łem o wymianę  i remont ogrodzenia Orlika. Drugie spotkanie to 
objazd na który niestety czas nam nie pozwoli ł  żeby na tego Orlika zajecha ć  jednak że my tutaj po 
zajechali śmy i zobaczyli śmy jak fatalnie to wygl ąda, oczywi ście temat mi by ł  znany równie ż  koledze 
Robertowi, który prowadzi tam zaj ęcia na co dzień  również  i wuefistą  którzy tam prowadz ą  i trenerom 
ten temat jest znany. Jak wielkie niebezpiecze ństwo istnieje na Orliku je ś li chodzi o ogrodzenie gdzie 
wystające druty montażowe i gwoździe wręcz właśnie sprawiaj ą , że jest bardzo niebezpiecznie. 
Chciałbym prosić  tutaj ponieważ  nie sk ładałem wniosku formalnego ale by ć  może trzeba by ło 
ponieważ  znalazły się  inne rzeczy nie znalaz ło się  remontowanie tego ogrodzenia. Jednak że chciałbym 
prosić  i dać  sobie jaki ś  termin tutaj rozmawiali śmy na komisjach z panem kierownikiem Markiem 
Partyką  kiedy to ogrodzenie zostanie naprawione bo to że zostanie naprawione to jasne. Dlatego 
zostanie naprawione że nie daj Boże komu ś  tam się  stanie krzywda ale ja chcia łbym wiedzie ć  kiedy 
zostanie sporządzony kosztorys, kiedy jest szansa na to że tam firma wejdzie i ju ż  to ogrodzenie 



naprawi. Ponieważ  wiele razy tutaj pad ło dzisiaj słowo bezpieczeństwo czy to bezpieczeństwo Gminy 
czy bezpieczeństwo mieszkańców to też  jest bezpieczeństwo mieszkańców a przede wszystkim 
bezpieczeństwo dzieci którzy tam trenuj ą  na co dzień  i jak sami wiemy na boisku pi łkarskim w 
większo ści gra się  w piłkę  nożną  jest to sport kontaktowy w którym wyst ępuje gra bark w bark. My ś lę  
że wszyscy wiedzą  jak wygląda pi łka nożna i jak cz łowiek postępuje w ferworze emocji walki jakie 
później może sk ładać  się  niebezpieczeństwo jako radny Rudek my ś lę  że nie tylko bo mieszkaniec tej 
Gminy wolę  zapobiegać  takim sytuacjom i prosi ć  o to bardzo gorąco żeby ten temat by ł  rozwiązany 
już  przysz łej sesji żeby śmy poznali jakie ś  rozwiązanie. Jeżeli dzi ś  nie sk ładam tego wniosku 
formalnego to bardzo o to prosz ę  bo my ś lę  że tutaj temat nie podlega dyskusji. Chcia łbym również  
napomnieć  jak jestem już  przy głosie i mam szans ę  panie przewodniczący również  o tym co jest tutaj 
mówione o boiskach. Od lat istnieje to że Rudki teraz Nowa S łupia są  w jak faworyzowany przez to 
być  może wynika to z o środków i wielko ści tych szkó ł  że uczniowie maj ą  szansę  trenować  na 
boiskach w pe łni nadaj ących się  do tego. By łem na objeździe w Jeleniowie i powiem tak tutaj nie 
podlega żadnej dyskusji mam kwalifikacje trenerskie i ja osobi ście nie wyszed łem z doros łymi 
uczestnikami na trening ponieważ  nawet na jakąś  małą  czy dużą  zabawę  biegową  ponieważ  
sprawi łoby to przede wszystkim niebezpiecze ństwo skrętu stawu skokowego i uwa żam, że dla dzieci 
to w ogóle się  nie nadaje powinno by ć  ogrodzony taśmą  i koniec dlatego je żeli mamy okazję  taką  to 
tutaj ja na komisjach wyrazi łem swoje zdanie w tej kwestii i równie ż  teraz je wyg łoszę  tutaj nie ma co 
dyskutować  każdej szkole należy się  boisko są  pięknie stermomodernizowane dzi ęki Radzie, dzi ęki 
wykonaniu Pana Burmistrza wraz z za łogą  urzędników aczkolwiek ka żdej szkole teraz nale ży się  
w łasne boisko. Pe łnoprawne boisko żeby dzieci z każdej szko ły mogły się  rozwijać  w równym stopniu 
żeby trenerzy wychowawcy nauczyciele mieli okazj ę  przeprowadza ć  pełnowarto ściowe treningi które 
dadzą  00% umiej ętność  anie 100% niebezpiecze ństwa, dlatego jeżeli jest okazja z łożyć  3 to to 
złóżmy 3 czy to Jeleniów z racji tego tak jak wyrazi łem się  również  na komisjach jako pierwsza pani 
prezes tego stowarzyszenia z łoży ła to my ś lę  że tutaj radni w pe łni zrozumiej ą  że że jest to 
pierwszeństwo dla szkoły w Jeleniowie. Aczkolwiek dla innych szkó ł  jeś li mamy te wolne środki to 
nie widzę  tego żeby to odtrącać  ale trzeba to po prostu to przyj ąć  bo to nie jest dla radnego czy 
burmistrza to będzie służyło wszystkim, przede wszystkim dzieciakom którzy w tej do tej szko ły będą  
uczęszczali. Jedno s łowo tylko wtrącę  ponieważ  pan burmistrz w swojej wypowiedzi powiedzia ł  że 
radny nie przychodzi i rozumie odno śnie drogi że inne drogi są  ważniejsze ja teraz to znaczy je ś li 
chodzi o ulicę  Spółdzielczą  to już  przestaj ę  rozumie ć  i też  głośno apeluje ponieważ  zaczynaj ą  być  tam 
duże niebezpiecze ństwa względem tego i bardzo bym prosi ł  również  przychyli ć  się  do tego ale my ś lę  
że to na innym spotkaniu i będziemy rozmawia ć  jak tą  ulicę  usprawnić  wraz z chodnikiem i bardzo 
gorąco ufam że w tym temacie równie ż  dojdziemy do porozumienia. Dzi ękuję  bardzo. 

Przewodnicz ący Rafa ł  Piasecki 

Dziękuję  bardzo koledze, o g łos prosi kolega Marcin Grzegorski bardzo prosz ę . 

Radny Marcin Grzegorski 

Dziękuję  ja zabiorę  głos odnośnie boiska w Rudkach. Panie Marku czy wiadomo mniej wi ęcej ile ta 
siatka będzie kosztowa ła i naprawa tego? 

Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 

Pan kierownik bardzo prosz ę . 

Kierownik Marek Partyka 

Już  odpowiadam. Szanowni pa ństwo na komisja wspominałem że na polecenie pana burmistrza 
jeszcze przed komisjami ponieważ  ten problem by ł  nam oczywi ście znany by łem tam obniżyliśmy tą  
siatkę . Rozmawiałem zjednym z Panów który uczy tam Wychowania Fizycznego ustalili śmy że 
należy wykonać  również  furtkę  ponieważ  tam furtki brakuje od strony tego stadionu i w tym 



momencie jest sytuacja jak pi łka wypada no to tam wiadomo dzieci m łodzież  sobie pod siatką  czy 
obok siatki przechodzą . Dlatego już  zaczynamy rozeznawać  sprawę  je ś li chodzi o koszty w tej chwili 
nie mam jeszcze pe łnej wiedzy. Tutaj będę  chciał  coś  zasięgnąć  opinii również  panów wuefistów i 
ludzi którzy się  znają  na takich sportowych obiektach z czego ta siatka ma by ć  zrobiona. Bo mam 
różne opinię  czy będzie to polipropylen czy będzie siatka dalej taka jak jest tutaj w tym momencie ale 
w łaśnie z tego będą  wynikały koszty musimy rozeznać  sprawę  dokładnie i postaramy si ę  państwu na 
komisję  już  powiedzie ć  jakie będą  koszty tego zdania. Dzi ękuję  bardzo. N ieja nie chcia łbym w tej 
chwili strzelać  panie radny tutaj na ten temat bo mówi ę  jest sporo rzeczy tam do wykonania jak ju ż  
wykonujemy to postarali by śmy się  wykonać  to docelowo w taki sposób żeby do tego nie wracać . 
Dziękuję  bardzo. 

Przewodniczący Rafał  Piasecki 

Jasne. Panie kierowniku więc taka pro śba żeby to tak do ść  sprawnie zrobi ć  i przygotować  nawet jeżeli 
będzie taka potrzeba to mo że jakąś  sesj ę  nadzwyczajną  zwo łamy żeby takie środki przesun ąć  i 
zabezpieczy ć  stworzyć  bezpiecze ństwo dla dzieci tam ćwiczących na tym boisku. Marcin Grzegorski 
jeszcze tak? Bardzo prosz ę . 

Wiceprzewodniczący Marcin Grzegorski 

Pytanie do Pani skarbnik czy mam takie pieni ądze zabezpieczone na napraw ę  tej siatki czy po prostu 
będziemy musieli zachowywać  sesj ę  i te środki przekazywa ć ? 

Skarbnik Edyta Durak 

Nie wiem jakiego rzędu to są  kwoty i jakiej wysokości więc mamy jeszcze sesje w czerwcu, wi ęc 
poczekajmy niech pan jak tu pan kierownik wspomnia ł  zorientuj ę  się  i jak już  będziemy wykonywać  
no to ewentualnie jeszcze inne rzeczy żeby tak jak wspomniano nie wraca ć  10 razy do tej samej 
rzeczy. 

Kierownik Marek Partyka 

Mam jeszcze istotn ą  informacj ę  dla Państwa otóż  tutaj dosta łem informacje od pracownika że to 
boisko jest jeszcze na gwarancji. W związku z powy ższym spróbujemy wyegzekwować  na początku 
gwarancj ę  od wykonawcy boiska je ś li chodzi o siatk ę  ale to jeszcze sprawdzimy. 

IL Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 

Tek tak my ś lę  że raczej siatka nie b ędzie podlegała chyba gwarancji bo to s ą  uszkodzenia 
mechaniczne ale bardzo Panie kierowniku.... 

Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 

Sprawdzimy bo chcia łbym mieć  pe łną  wiedzę  i państwu pe łną  wiedzę  przekazać  w tej kwestii. 
Dziękuję  bardzo. 

Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 

Dziękuj ę  bardzo kolega Marcin i pó źniej pani skarbnik jeszcze prosi ła o glos bardzo proszę . 

Wiceprzewodniczący Marcin Grzegorski 



Dziękuję  ja my ś lę  że ja nie będę  tyle czasu czeka ł  na to s ą  tam równie ż  moje dzieci jak i innych 
mieszkańców mojej okolicy. Nie wydarowa łbym sobie gdyby si ę  tani stało jakie ś  nieszczęście a od 31 
zaczynaj ą  dzieciaki tam wchodzić  składam wniosek formalny o 20 000 na napraw ę  siatki w Rudkach. 
Będzie pan mia ł  pieniądze zabezpieczone i mo że pan działać  to jest mój wniosek formalny. 

Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 

Do wniosku głosowania przejdziemy w dalszej cz ęści bo ponieważ  jeszcze są  głosy w dyskusji pani 
skarbnik bardzo prosz ę . 

Skarbnik Edyta Durak 

Drodzy państwo nie róbmy takich rzeczy bo tutaj tak jak wspomnia łam siadaj ą  nam wskaźniki 
dochodów bie żących i wydatków bie żących w tym momencie Pan powiedzia ł  naprawa więc to jest 
wydatek bieżący, nie możemy z wolnych środków w tym momencie wprowadzi ć  na wydatek bieżący. 
Jeś li chodzi tutaj o te wskaźniki w 2024 roku chodzi to o to że zgodnie z artyku łem 242 wydatki 
bieżące i dochody bieżące muszą  sobie dochody muszą  być  wyższe. Zmienia się  zasada od 2022 roku i 
to o to tutaj chodzi i proszę  was Radnych jako tutaj skarbnik gminy dbamy o wydatki jak najbardziej 
to jest dla mieszka ńców naszej gminy ale dbajmy również  o dochody budżetu chodzi o te bie żące. Bo 
ja rozumiem że nie mamy może w tym momencie problemu z wydatkami maj ątkowymi ale będziemy 
mieli problem z wydatkami bie żącymi o to tutaj chodzi wska źnik w wpf-ie więc może wstrzymajmy 
się  dopóki tak naprawd ę  czy to będzie wydatek maj ątkowy czy bieżący tak jak by ło wspominane. Do 
momentu kiedy zorientujemy si ę  z zakresem robót i kwot ą . Dziękuj ę . 

Przewodniczący Rafał  Piasecki 

Dziękuję  kolega Marcin prosz ę  bardzo, dobrze czyli tak burmistrz kolega Łukasz tak i Dawid dobrze 
tym w tej kolejno ści i jak skończy mówić  kolega Dawid ogłoszę  przerw ę . Bardzo proszę  panie 
burmistrzu. 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

Szanowni państwo radni Szanowni mieszkańcy. Problem zosta ł  zgłoszony ja o problemie us łyszałem 
dosłownie przed chwilą  jeżeli chodzi o tą  siatkę  od razu że śmy wys łali pracowników o obmiar o 
rozpatrzenie tej sytuacji tak jak pani skarbnik powiedzia ła żebyśmy po prostu mogli te pieni ądze 
wydać  mądrze z pieniędzy majątkowych więc utworzenie zadania wszystko to musi mie ć  swój sens. 
Nie możemy dzisiaj państwo przesuniecie środki ze środków wolnych i napiszecie zadanie naprawa to 
są  środki bieżące gdzie my na środkach naprawd ę  bieżących oszczędzamy po prostu szukamy 
oszczędności na poziomie 500 z ł , 1000 zł  żeby kropla do kropli wciągu tygodnia miesi ąca 
zabezpieczy ć  gminę  jeżeli chodzi o bezpieczeństwo finansowe i my to robimy. Mamy środki 
maj ątkowe to co powiedzia łem więc jeżeli nam się  uda w tym czasie opomiarować  wpisać  zadanie 
przedstawi ć  na następnej sesji może być  to i sesja nadzwyczajna że państwo zażądacie sobie to wtedy 
te środki uruchomimy i wykonamy zadanie i nie ucierpi na tym bud żet wręcz przeciwnie z korzy ścią  
dla mieszkańców, z korzy ścią  dla ćwiczących na boisku z korzy ścią  dla rady gminy która równie ż  
będzie miała korzystny wizerunek. Natomiast no ja jestem przeciwko takiej destrukcji. Piszecie 
państwo stanowisko że urząd  coś  prowadzić  destrukcj ę  jaka destrukcja jak tu destrukcja w łaśnie 
polega na tym że niszczymy bud żet gminy właśnie takimi metodami ja tego planuj ę  żeby tego nie 
robić  dlatego że realizujemy bud żet so łecki realizujemy wiele zada ń  w przypadku takim jak tutaj si ę  
stało czy to by ło wcześniej w parę  lat temu by ły piece a to by ł  kosztorys wydatek maj ątkowy myśmy 
wiedzieli że wprowadzamy zadanie wymiana pieca i tak dalej to wszystko wiemy. Natomiast w 



momencie kiedy kto ś  zgłasza zadanie wpisuje po prostu na pa łę  że tak powiem przepraszam że użyję  
tego s łowa po prostu środki które s ą  środkami bieżącymi i stanowią  zagrożenie nie chcia łbym żeby po 
prostu taka sytuacja mia ła miejsce dlatego że państwo mnie z tego pó źniej też  jako radni, komisja 
rewizyjna rozlicza cie czy ja bud żet realizuje poprawnie. Czy ja ten bud żet realizuje dobrze czy 
stwarzam bezpiecze ństwo dla Gminy wi ęc ja państwa o tym bezpiecze ństwie informuj ę  żeby ście 
państwo mieli wiedzę . Nie róbmy sobie na z łość  bo to że pan zg łosi w tej chwili tą  kwotę  no to jaki 
przyniesie panu sukces je żeli zrobimy to za 2 tygodnie. Kiedy opomiaru jemy.... 

Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 

Dziękuj ę  w kolejności tak kolega Łukasz i kolega Dawid bardzo prosz ę . 

Radny Łukasz Nowak 

Szanowni państwo przys łuchuje się  temu wszystkiemu i mi si ę  wydaje że taka troch ę  partyzantka jest 
problem duży tak jak to kolega Robert mówi kolega Dawid, s ą  poczynione kroki miejmy... Co nam 
daje dzisiaj przesuni ęcie tych 20 000 jeżeli będzie tu pan Marek mówi w jaki ś  kosztorys jak to robimy 
przecież  możemy zwo łać  radę . 

Radny Łukasz Nowak 
pro śba moja do pana Marka żeby w miarę  moż liwości w co wierzę  że to robi żeby to wyceni ć  i po 
prostu spotkajmy si ę  przy jaki ś  konkretnych danych szybciutko podejmiemy decyzj ę  i jest po temacie. 
Ja mam wrażenie że dochodzi tu do tego że kto ś  jest przeciwny temu, nie Szanowni mieszka ńcy nikt 
nie jest przeciwny naprawie tej siatki tylko zróbmy to jak najszybciej i z g łową . Dziękuję . 
Radny Dawid Marzec 
Dziękuj ę  bardzo panie przewodniczący. Ja my ś lę  że mam takie salomonowe rozwi ązanie mianowicie 
panie burmistrzu rozmawiali śmy na komisjach na temat tego jeszcze za co bardzo jestem wdzi ęczny 
że przesuwamy pieni ądze na do świetlenie boiska treningowego GKS Rudki na pewno usprawni to 
działalność  treningową  tego klubu. Wielkie dzi ęki myś lę  że strony mojej Łukasza jak i ca łej rady bo 
wszyscy mamy jeden klub i kibicujemy jednemu klubowi to mo że takim rozwiązaniem by łoby żeby 
na moment kiedy to boisko jest stwarza niebezpiecze ństwo otworzy ć  boisko treningowe żeby nie 
niszczy ć  głównej płyty właśnie to do którego dok ładamy te lampy wtedy zawodnicy którzy bior ą  
udział  w grach w pi łkę  nożną  na Orliku mogliby swobodnie rozgrywa ć  tam swoje mecze czy 
ewentualnie treningi i mieliby śmy spokojną  też  spokojne sumienie że nie wydarzy si ę  żaden wypadek 
bo z regu ły te treningi odbywaj ą  się  w dzień  więc nawet nie będzie potrzebne dodatkowe o świetlenie a 
my ś lę  że pan może takie rozmowy przeprowadzi ć  nie wiem czy może nawet leży to w pana 
kompetencjach bo to pan zarz ądza wszystkimi obiektami jak i ca łą  gminą  i my ś lę  że to tutaj kolega 
Marcin jeżeli jeżeli serdecznie go poprosz ę  żeby ten wniosek wycofa ć  i dzisiaj może troszkę  skrócić  a 
z kolei pan Marek Partyka kierownik da nam s łowo że będzie to trwa ło załóżmy 3 tygodnie i ta 
wycena zostanie przedstawiona oraz trzecie s łowo od pana przewodnicz ącego że zostanie sesja 
nadzwyczajna zwo łana to mamy tyle s łów które jak zostanie dotrzymany to jest szansa na to temat 
rozwiążemy. 
Przewodniczący Rafał  Piasecki 
Jestem do dyspozycji jak najbardziej je żeli będzie tylko taka potrzeba natychmiast zwo łujemy sesj ę  
aczkolwiek po wypowiedzi Dawida og łosi łem już  za powiedzia łem że będę  ogłasza ł  przerwę . 
Wiceprzewodniczący Marcin Grzegorski 
Ja panie burmistrzu tylko panu przypomn ę  ostatni budżet gdzie wnioskowa łe m o 50 000 zł  na OSP 
Sosnówkę  i powiedział  pan że rozwalam panu bud żet po czym wziął  mnie pan w róg sali i kaza ł  pan 
załatwi sprawę  po męsku chyba se pan przypomina i ja panu powiem jak mo żna oszczędzać . 50 000 
zabezpieczyli śmy na OSP Sosnówka kierownik inwestycyjny zrobi ł  wycenę  na oko ło 100 000 z ł . My 
zrobili śmy to za 50 000 brutto to jest oszczędność  i Pan mówi żeja Panu rozwalam budżet? S koro 
kierownik inwestycyjny robi wycen ę  na 100 a robi si ę  coś  za 50 to jak to si ę  wycenia wycenia? 
Kierownik Marek Partyka 
Panie Przewodnicz ący ja tylko dwa s łowa do pana radnego no panie radny jest Pan radnym troch ę  



powinien Pan wiedzieć  że kosztorys nie odpowiada potem temu za ile si ę  robi. Ja t ylko przypomn ę  że 
zrobi ł  pan faktycznie znaczy zrobili śmy faktycznie to taniej ale jeszcze potem by ły dodatkowe prace 
jak o paska jak ocieplenie które by ły w tym pierwszej wycenie... Prosz ę  jeszcze raz powtarzam 
wycena nie jest odzwierciedleniem faktycznej ceny któr ą  się  uzyskuje w przetargu zawsze przewa żnie 
zawsze jest niższa. Dzi ękuję  bardzo. 
Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 
Dziękuję  bardzo Ja wiem że to są  wszystko sprawy ważne rozmowa merytoryczna jest na wysokim 
poziomie. 10 minut przerwy wracamy do dyskusji po przerwie. wznawiam obrady bardzo prosz ę  już  o 
powagę . Przypominam że jeste śmy w punkcie 7 podpunkt pierwszy i drugi w sprawie bud żetu przed 
przerw ą  pad ł  wniosek formalny kolegi Marcina bardzo prosz ę  o zabranie g łosu kolegę  Marcina 
Grzegorzewskiego bardzo prosz ę . 
Wiceprzewodniczący Marcin Grzegorski 
Dziękuję  jeżeli chodzi o mój wniosek formalny o zabezpieczenie 20000 na remont siatki w Rudkach 
mogę  ten wniosek wycofa ć  pod jednym warunkiem że czas realizacji i naprawy tego b ędzie oko ło 3 
tygodni i dzieci podczas naprawy tego b ędą  na boisku przy klubie sportowym tym mniejszym tam 
będą  ćwiczy ły. Czy panie burmistrzu taki, czyli Panie Marku jak najszybciej postarajcie si ę  żeby to w 
ciągu 3 tygodni by ło zrobione? 
Kierownik Marek Partyka 
Najpierw trzeba wyceni ć  panie radny ile b ędzie to kosztowa ło tak jak powiedziałem zabezpieczy ć  
środki w budżecie wybrać  wykonawc ę  i wykonać . Ciężko mi jest powiedzie ć  że będzie w ciągu trzech 
tygodni wie pan to nie jest prywatne przedsi ęwzięcie to jest Urząd Gminy są  procedury i dlatego 
postaramy si ę  jak naj prędzej ale nie powiem panu czy b ędzie to 3 tygodnie czy 4 w środku tak to 
wygląda. 

Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 
Zamykam dyskusj ę  przechodzimy do g łosowania. 

Glosowano w sprawie: 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa S łupia na lata 2021-2039,. 

Wyniki 2losowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ Ę  SIĘ : 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 

( 	Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpi ński, Robert Klefas, 
Sylwester Koz łowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszy ńska, Rafa ł  
Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sa łata, Lidia Wiącek 

Glosowano w sprawie: 
w sprawie zmian w budżecie Gminy Nowa S łupia na 2021 rok,. 

Wyniki 2losowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ  SIĘ : 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Stanis ław Cis łowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpi ński, Robert Klefas, 
Sylwester Koz łowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszy ńska, Rafa ł  
Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sa łata, Lidia Wiącek 



3) w sprawie okre ślenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji 
o dochodach gospodarstwa domowego. 

Przewodniczący Rafal Piasecki 

Dziękuję  bardzo przechodzimy do podpunktu trzeciego projektu uchwaly w sprawie okre ślenia wzoru 
wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa 
domowego projekt uchwaly by ł  omawiany czy dzisiaj chciałby ktoś  w tej kwestii zabrać  głos nie 
widzę  przechodzimy do g łosowania. 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie okre ślenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o 
dochodach gospodarstwa domowego,. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ  SIĘ : 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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	Wyniki imienne: 

ZA (15) 
Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpi ński, Robert Klefas, 
Sylwester Kozłowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszy ńska, Rafał  
Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sa łata, Lidia Wiącek 

4) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie mi ędzygminnego porozumienia dotyczącego uruchomienia 
komunikacji autobusowej na liniach łączących obszar Gminy Nowa S łupia z obszarem Gmin Opatów, 
Baćkowice, Łagów 

Przewodniczący Rafał  Piasecki 

Przechodzimy do podpunktu 4 projekt uchwaly równie ż  został  szczegó łowo omawiany czy dzi ś  
chciałby ktoś  zabrać  głosu jeśli nie przechodzimy do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie międzygminnego porozumienia dotyczącego uruchomienia 
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komunikacji autobusowej na liniach łączących  obszar Gminy Nowa Słupia z obszarem Gmin Opatów, 
Baćkowice, Łagów. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ  SIĘ : 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Stanis ław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpi ński, Robert Klefas, 
Sylwester Kozłowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał  
Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sa łata, Lidia Wiącek 

5) w sprawie nadania drodze publicznej nazwy ulicy w miejscowo ści Nowa Słupia, 

Przewodniczący Rafał  Piasecki 

Następny jest podpunkt 5 projekt uchwaly również  został  omawiany czy dzi ś  chciałby ktoś  zabrać  w 



tej kwestii głos nie przechodzimy do g łosowania 

Glosowano w sprawie: 
w sprawie nadania drodze publicznej nazwy ulicy w miejscowo ści Nowa Słupia,. 

Wyniki glosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ  SIĘ : 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpi ński, Robert Klefas, 
Sylwester Koz łowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszy ńska, Rafał  
Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sa łata, Lidia Wiącek 

6) w sprawie rozpatrzenia petycji wielokrotnej w sprawie wyra żenia opinii dotyczącej 
przeprowadzenia Bezpo średniego Referendum Ludowego w celu dokonania przez obywateli polskich 
akceptacji jako Aktów Woli Narodu: Nowego Kodeksu Wyborczego oraz nowego Ustroju 
Prezydencko-Ludowego dla Polski. 

Przewodniczący Rafał  Piasecki 

Podpunkt 6 uchwaly również  został  omawiany czy dzi ś  chciałby ktoś  nie widzę  przechodzimy do 
głosowania 

Glosowano w sprawie: 
w sprawie rozpatrzenia petycji wielokrotnej w sprawie wyra żenia opinii dotyczącej przeprowadzenia 
Bezpośredniego Referendum Ludowego w celu dokonania przez obywateli polskich akceptacji jako 
Aktów Woli Narodu: Nowego Kodeksu Wyborczego oraz nowego Ustroju Prezydencko-Ludowego 
dla Polski,. 

Wyniki glosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ  SIĘ : 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 

(„ 	Stanis ław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpi ński, Robert Klefas, 
Sylwester Kozłowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał  
Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sa łata, Lidia Wiącek 

Uchwała nr XL11114212021 

7) w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie eliminacji glifostatu z żywności. 

Przewodniczący Rafał  Piasecki 

Następny podpunkt 7 również  był  szczegó łowo omawiany czy dzi ś  chciałby ktoś  się  odnieść  nie widzę  
przechodzimy do głosowania 

Głosowano w sprawie: 



w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie eliminacji glifostatu z żywności.. 

Wyniki 2 łosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ Ę  SIĘ : 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Stanis ław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpi ński, Robert Klefas, 
Sylwester Koz łowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszy ńska, Rafa ł  
Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sa łata, Lidia Wi ącek 

8) w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu Gminy Nowa S łupia dla Świętokrzyskiego 
Parku Narodowego 

Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 

ib 	 I przechodzimy do ostatniego podpunktu równie ż  omawianego wprowadzonego dzisiaj z wnioskiem 
formalnym Pana burmistrza czy dzisiaj chcia łby kto ś  do tego wniosku si ę  ustosunkować  od nieś  pan 
burmistrz chciał  zabrać  głos bardzo prosz ę . 

Burmistrz Andrzej G ąsior 

Dziękuj ę  panie przewodnicz ący. Dyrektor Świętokrzyskiego Parku zwróci ł  się  do urzędu gminy do 
rady gminy o podj ęcie uchwa ły dotyczącej dofinansowania w formie dotacji dla zadania które jest w 
obrębie naszej gminy dotyczy ć  ono będzie w pierwszej kolejno ści poprawy warunków na trasie 
rowerowej by łą  kolejką  terenem kolejki w ąskotorowej, która przebiega ła od Huciska w kierunku na 
Świętą  Katarzynę  i ta infrastruktura b ędzie tutaj w łaśnie zagospodarowana z tej dotacji równie ż  mamy 
informacj ę  że pan dyrektor stara si ę  o poprawę  i zabezpieczenie środków na poprawę  funkcjonowania 
szlaku Królewskiego i tych elementów które tam s ą  w tej chwili już  zużyte. Dzi ękuj ę  bardzo. 

G łosowano w sprawie: 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej z bud żetu Gminy Nowa S łupia dla Swiętokrzyskiego Parku 
Narodowego. 

Ł . 	Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ  SIĘ : 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Stanis ław Cis łowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpi ński, Robert Klefas, 
Sylwester Koz łowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszy ńska, Rafał  
Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sa łata, Lidia Wiącek 

8. Sprawy różne. 

Radny Grzegorz Rapcia 
Zwracam si ę  z taką  pro śbą  do pana kierownika Marka Partyki o wymian ę  kosza na śmieci w miejscu 
w Jeziorku na skrzy żowaniu bo tamten kosz ju ż  jest no przerdzewia ły co prawda śmieci jeszcze nie 
wylatują  z niego ale jest w stanie fatalnym i tutaj jeszcze do pana Burmistrza mam jeszcze pytanie 
odno śnie bo mieszkańcy też  mnie tam pytaj ą  mówię  że to jest sprawa w toku z tą  dokumentacj ą  na 
jakim etapie jest ta dokumentacja je ś li chodzi o kanalizacje z tym pozwoleniem na budow ę . Dziękuj ę . 



Przewodniczący Rafał  Piasecki 
Dziękuj ę  bardzo Czy pan burmistrz b ędziemy bezpo średnio odpowiada ł  czy po bloku pytań? 
Bezpo średnio więc bardzo proszę  panie Burmistrzu 
Zastępca Burmistrza W łodzimierz Zaręba 
Jutro mamy kolejne spotkanie je żeli chodzi o projekt tej kanalizacji z wykonawc ą . Najpierw jedzie do 
starostwa dowiedzie ć  się  dlatego że by ło spotkanie starosty z panem burmistrzem na wniosek Pana 
burmistrza dotyczy ło ono przyspieszenia pracy dlatego że przypomnę  tylko że pozwolenia na budowę  
czy dokumenty do pozwolenia na budow ę  zostały złożone 2 marca jednak z uwagi na fakt że 
Starostwo tek by ło zdziesiątkowane je żeli chodzi o pracowników przez coyid wi ęc maj ą  duże 
opóźnienia i tutaj prosili śmy ponieważ  to są  środki z dofinansowania unijnego w tym projekcie a to 
jest duże zadanie k oszt tego projektu to jest ponad 25 milionów więc pan burmistrz poprosi ł  pana 
starostę  żeby w trybie takim no gdzie ś  tam przyspieszonym rozpatrze ć  to. Jutro będę  mial wiedzę  i do 
pana zadzwoni ę  dlatego że wykonawca jedzie sam osobi ście do dyrektora wydzia łu budowlanego do 
starostwa zainteresowa ć  się  tą  sprawą  oczywi ście tek i po naszych interwencjach bo zale ży nam 
mocno na tych projektach. Dzi ękuj ę . 
Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 
Dziękuj ę  bardzo o glos prosi kole żanka Lidia Wiącek. Bardzo Prosz ę  pani radna. 
Radna Lidia Wiącek 
Dziękuj ę . Ja tek mam pytanie do wiceburmistrza odno śnie wodociągu nie wodociągu tylko studni 
przepraszam studni w miejscowo ści Bartoszowiny i planów je ś li chodzi o kanalizacje to jest pierwsze 
pytanie. Natomiast drugie pytanie ju ż  od razu zadam bo chodzi mi oto żeby mieszkańcy gminy Nowa 
Słupia usłyszeli o tej nowej mo ż liwości dojazdu do Opatowa z Nowej S łupi przez Łagów i 
Baćkowice. Od kiedy te kursy by łyby moż liwe? No i tutaj zada łam też  pytanie na komisjach panu 
Partyce odno śnie usytuowania przystanku w miejscowo ści Milanowska Wólka dla osób wsiadaj ących 
w stronę  Łagowa. Ponieważ  w projekcie Dróg Wojewódzkich jest taka zatoczka zaprojektowana w 
momencie kiedy b ędzie ta droga remontowana ale czy jest mo ż liwość  wystąpienia do Dróg 
Wojewódzkich z pro śbą  o ustawienie tam tymczasowego przystanku je ś li powstanie ta linia do 
Opatowa czy jest to mo żliwe czy żeby po prostu zwróci ć  się  do nich o takie zapytanie. Dzi ękuj ę . 
Przewodniczący Rafał  Piasecki 
Dziękuję  bardzo. Bardzo prosz ę . 
Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 
Jeżeli chodzi o studnie w Bartoszowinach umowa zosta ła podpisana 18 stycznia. Ja pop ędzam tutaj 
projektanta dlatego że tutaj mamy 2 takie dzia łania. Pierwsze najpierw musi by ć  decyzja lokalizacja 
czy decyzja inwestycji celu publicznego a dopiero pó źniej podział  tej nieruchomo ści mamy 
świadomość  że tutaj rok czasu to jest taki napi ęty termin dlatego jest ju ż  złożony musi ten wykonawca 
uzupe łnić  ten wniosek może już  uzupe łni ł  bo to sk ładał  w ubiegłą  środę . Natomiast jeżeli chodzi o 
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kwestie później inne dotyczące już  geologii to już  się  toczy mamy uzgodnienia pewne z geologiem 
powiatowym jeżeli chodzi o to źródło czy to uj ęcie wody. Dokumentacja ma by ć  po roku czasu czyli 
w styczniu nast ępnego roki i my ś lę  że do tego czasu będzie, natomiast wykonanie w nast ępnym roku 
dziękuj ę . 
Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 
Dziękuj ę  pan kierownik jeszcze chcia łby tak uzupe łnić? Bardzo prosz ę . 
Kierownik Marek Partyka 
Tak odpowiem pani radnej otó ż  s łusznie Pani zauważy ła że jeś li chodzi o projekt to tam jest 
przystanek przy tej zatoczce. Jest tam zatoczka zaprojektowano na przystanek. W zwi ązku z 
powyższym ten przystanek jest przytaskaniem bezpiecznym natomiast przystanek tymczasowy 
oczywi ście my możemy się  zwrócić  i zwrócimy się  o taki przystanek natomiast decyzj ę  ciężko jest mi 
powiedzieć  czy będzie to przychylna decyzj ę  ale oczywi ście zwrócimy si ę  żeby no żeby 
zadośćuczynić  oczekiwaniom i turystów i wydaje mi si ę  naszych mieszkańców również . 
Radna Lidia Wi ącek 
Jeszcze zadam jedno pytanie czy mo żemy się  jeszcze do tych Dróg Wojewódzkich zwróci ć  odnośnie 
przej ścia tego czerwonego szlaku czy wyraziliby zgod ę  czy mogliby ewentualnie jakie ś  rozwiązanie 
znaleźć  tam żeby można by ło wychodzić  po tej przeciwnej stronie z tej ścieżki no bo no na razie 
turyści tam chodzą  ale nie wiem co będzie dalej czy będą  mogli tam chodzi ć  tamtędy dziękuj ę . 



Kierownik Marek Partyka 
Wydaje mi się  że najlepszym rozwi ązaniem będzie najpierw podjechać  tam z panem kierownikiem tu 
z obwodu drogowego, żeby jemu przedstawi ć  tą  sytuacj ę  jaka jest i dopiero po jego opinii by śmy tutaj 
podejmowali dalsze kroki bo no tam sytuacja dosy ć  złożona doskonale pani wie że jest rów jest 
bariera bezpiecze ństwa taka samochodowa. No jest to problem z łożony dlatego proponowa łbym 
najpierw rozpatrzy ć  na tym poziomie tutaj lokalnym t ą  kwesti ę . 
Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 
Dziękuję  bardzo a czy co do linii autobusowej pan burmistrz jest w stanie odpowiedzie ć? Bardzo 
proszę . 
Burmistrz Andrzej G ąsior 
Szanowni państwo tak jak czyta łem w sprawozdaniu swoim odby ło się  spotkanie 2 tygodnie temu w 
Łagowie w Urzędzie Gminy Łagów w którym uczestniczy ł  między innymi burmistrz Łagowa 
burmistrz Sandomierza oraz wójt gminy Ba ćkowice oraz ja. Sprawa dotyczy ła poprowadzenia linii 
dodatkowej od Opatowa do poprzez Lagów Now ą  S łupie do Sosnówki ponieważ  no tu jest targowisko 
w Nowej S łupi czyli u nas w Rudkach jest znane je żeli chodzi o targowisko w Lagowie równie ż  
targowisko cieszy ło się  wielkim powodzeniem. Co prawda jest teraz troch ę  problemów gdy ż  
podupada z powodu licznych kontroli s anepidu je żeli chodzi o sprzedaż  zwierząt i tutaj troszk ę  jest 
jakiś  problem. Natomiast wiemy o tym że ta linia jest bardzo s łabo skomunikowana w zasadzie tam 
można powiedzieć  że komunikacji publicznej nie ma. No jest taki pomys ł  aby w ramach środków 
rządowych czyli dofinansowania 3 z ł  do ki łometra utworzy ć  taką  linię  i ona by łaby między dwoma 
powiatami wi ęc musi być  zgłoszona do Urzędu Marsza łkowskiego poprzez powiat itaki pomys ł  jest w 
spotkaniu uczestniczy ł  również  prezes PKS Ostrowiec Swi ętokrzyski z dyrektorem technicznym 
odpowiedzialnym za tworzenie linii i funkcjonowanie i to spotkanie s łuży ło temu aby podpisać  
wspólne porozumienie, które by umo ż liwi ło gminie Łagów bo gmina Lagów wzi ęła na siebie ca ły 
ciężar odpowiedzialno ści za tą  linię  oraz zg łoszenia funkcjonowania pod wzgl ędem finansowym wi ęc 
tutaj środki naszej gminy nie by ły zaangażowane w tą  linię  natomiast porozumienie jest potrzebne po 
to żeby po prostu by ła później zgoda na przystanki, musi marsza łek o tym oczywi ście wiedzieć  bo to 
dotyczy zg łoszenia. Linia zostanie niebawem zg łoszona jeste śmy w tej chwili na etapie w łaśnie 
dzisiejszej uchwa ły która pozwa ła mi spisać  takie porozumienie i dlatego jest informacja w łaśnie dla 
spo łeczeństwa bardzo istotna że w przypadku gdy taka linia zostanie zaakceptowana to b ędzie linia 
użyteczno ści publicznej która b ędzie funkcjonowa ła w ciągu tygodnia roboczego z tego co mia łem 
wiedzę  na początku jest przymierza na oko ło 12 kursów. Natomiast w przypadku dni świątecznych 
około 4 kursy dziennie. Wi ęc my ś lę  że ona by w zupe łności załatwi ła sprawę  komunikacji na tym 
odcinku na którym komunikacja publiczna ju ż  od dawna można powiedzieć  że nie istnieje. Dzi ękuj ę  
bardzo. 
Przewodniczący Rafał  Piasecki 
Dziękuj ę  bardzo kolega Dawid Marzec prosi o g łos bardzo prosz ę . 
Radny Dawid Marzec 
Dziękuję  bardzo panie przewodniczący ja chcia łbym zwróci ć  się  z pro śbą  znów odno śnie Targowicy 
w Rudkach mianowicie bardzo fajnie poradzili śmy sobie z tym wspólnymi si łami z tym że handel 
zniknął  z prawego pasa jezdni ulicy Spó łdzielczej widać  poprawę  na oczn ą  jak przechodzi si ę . 
Mieszkańcy to bardzo chwal ą  że wyjazd z garaży w końcu jest udrożniony oczywi ście no teraz 
pojawił  się  nowy problem o którym chcia łbym właśnie powiedzie ć  mianowicie po lewej stronie 
patrząc od ulicy Spó łdzielczej od osiedla parkuj ą  ludzie samochody poniewa ż  zrobi ła się  przestrze ń  
dlatego że nie ma handluj ących to ludzie parkuj ą  samochody na tym odcinku dochodzi teraz ju ż  tak 
jakby Targowica jest wyjazd z gara żu jest uporządkowany ale na tym odcinku znów dochodzi do 
niebezpiecznych sytuacji. Jakie korki poczyni łem ja w tym kierunku rozmawia łem z patrolem z 
Bodzentyna i zderzy łem się  w pewnym sensie ze ścianą  więc proszę  pana przewodniczącego na 
następną  sesj ę  jeżeli są  takie kompetencje czy to pana burmistrza czy pana przewodnicz ącego o 
zaproszenie pana komendanta b ądź  pani dzielnicowej z Rudek żeby śmy w końcu jako radni dostali 
numery do dzielnicowych, które kto ś  będzie odbierał  jeś li nie no to my ś lę  że będziemy musieli stara ć  
się  tutaj o pomoc starostwa które jest zwierzchnikiem tak komenda miejska przepraszam to by ć  może 
nie nie mia łem merytorycznej wiedzy aczkolwiek no to by ć  może do Komendy Miejskiej 
gdziekolwiek indziej ponieważ  Szanowni państwo gmina wykonała duży krok je ś li chodzi o firmę  
ochroniarską  je ś li chodzi o te bariery które postawi ła a tutaj dalej widać  jest po prostu opiesza łości i 



brak chęci działania bo chęć  powinna wynikać  z tego że najpierw trzeba ludzi upomnie ć  żeby 
upomnie ć  to trzeba si ę  po prostu tam przej ść  i egzekwować  Kodeks Ruchu Drogowego który mówi 
jasno że na takiej jezdni która jest drog ą  gminną  nie można parkować  samochodu i zostawiać  go na 
godzinę  czy dwie, ponieważ  sprawia on jakie ś  niebezpieczeństwo. Kolejną  kwestią  odno śnie 
Targowicy jest to że by ły potrzebne na początku te znaczniki s łupki drewniane wraz z tymi bia ło 
czerwoną  taśmą  w tym momencie uważam że są  one już  niepotrzebne że jeżeli ochroniarz jest i 
p łacimy tej firmy ochroniarskiej on to świetnie egzekwuje wida ć  jest prac ę  tego człowieka naocznie 
więc uważam że ten walor który pozbawia troszk ę  estetyki tej Targowicy mo żna już  usunąć  panie 
burmistrzu Panie kierowniku je ś li powielacie moje zdanie to by łoby dobrze gdyby tego ju ż  tam nie 
by ło i tak naprawd ę  to wszystko o czym chcia łem powiedzie ć . Dziękuję  bardzo. 
Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 
Dziękuj ę  bardzo. Ja już  mogę  koledze odpowiedzieć  w zeszłym tygodniu zosta ło pismo do policji w 
Bodzentynie wystosowane o policja ma obowi ązek przedstawi ć  sprawozdanie roczne ze swojej 
działalności na terenie gminy Nowa S łupia a oni powinni to zrobi ć  tak jak każde sprawozdanie do 
końca kwietnia albo ko ńca maja nie zrobili tego nie wiem mo że też  poprzez coyid wy stosowali śmy 
takie pismo na najbliższą  sesj ę  będzie ktoś  z komisariatu z Bodzentyna i b ędzie przedstawia ł  
sprawozdanie wtedy b ędziemy mogli o wszystkie takie pytania zadawa ć  i jakie są  niebezpieczeństwa 
zg łaszać  żeby policja uwzgl ędni ła to w swoich dzia łaniach. Natomiast inne części pytań  to pan 
burmistrz zechce odpowiedzie ć? Bardzo proszę . 
Burmistrz Andrzej G ąsior 
Szanowni państwo radni zosta ła wykonana faktycznie praca gmina zatrudni ła firmę  ochroniarską  która 
w jakiś  sposób usprawnia dzia łanie Targowicy i tutaj jaki ś  porządek został  zaprowadzony. Natomiast 
jeżeli chodzi o usuni ęcie tych taśmy to ja my ś lę  że owszem n ie jest to estetyczne rozwi ązanie ale 
musimy się  zastanowi ć  nad jakim ś  rozwiązaniem które uporządkuj ę  nam tą  sferę . Boja myś lę  że z 
czasem po prostu mo że ktoś  tam jednak próbować  wracać . Tam pojawiły się  inne problemy my ś lę  że i 
chcai łbym podziękować  bardzo tutaj panu radnemu z Rudek oraz przede wszystkim so łtysowi z 
Rudek, który na spotkaniu so łeckim również  przedstawi ł  taką  koncepcj ę  rozwiązania na Targowicy 
tak zwanego obej ścia można powiedzieć  bajpasa na parking od strony Spó łdzielczej na parking 
przyko ścielny, może nie tak na parking jak bardziej na ten mostek przejazdowy. Jest taka koncepcja w 
tej chwili w funduszu so łeckim i myś lę  że to by łoby też  jedno z rozwi ązań  które bardzo usprawni ł  o 
funkcjonowanie Targowicy. Mamy Targowice otwart ą  i to każdy z państwa wie ja po tym po tej 
naszej ingerencji je żeli chodzi o firm ę  ochroniarską  mia łem wiele telefonów szczególnie osób 
handlujących. No ja to t łumaczy łem że jest to tutaj wol ą  też  radnych ale i mieszkańców którzy się  
podpisali żeby uporządkować  ten teren no to telefony w tej chwili zgin ęły to muszę  przyznać  że 
zginęły o ile na początku by ło tych telefonu sporo w tej chwili poprosi łem wszystkich że będzie 
Targowica porz ądkowa na że będziemy musieli zajmowa ć  miejsca które zosta ły w tej chwili przez 
gminę  wykonane w formie miejsc targowych wi ęc będziemy w kierunku szli tym aby uporz ądkować  
Targowice na razie wykonali śmy tylko pierwszą  pracę  tą  pierwszą  część  czyli uporządkowali śmy 
wyjazd z ulicy Spó łdzielczej oraz wyjazd z garaży. Natomiast nad koncepcj ą  myś lę  że trzeba jeszcze 
popracować  tym bardziej że mamy Targowice otwart ą  i tu jest pewien problem gdyby śmy ją  mieli 
zamkniętą  wtedy czy nawet drogi wjazdowa, ewakuacyjna czy handlowe punkty mogliby śmy bardzo 
ładnie uporządkować  natomiast na otwartej przestrzeni jest nam trudno to zrobi ć  pojawiaj ą  się  nowi 
sprzedawcy którzy jak Pa ństwo na pewno widzicie zagospodaruj ą  już  drogę  powiatową  w kierunku na 
cmentarz za chwil ę  się  znajdziemy na cmentarzu. Musimy to jako ś  uporządkować  wspólnymi si łami 
tutaj w porozumieniu oczywi ście z Radą  gminy aby wykonać  jakąś  koncepcj ę  funkcjonowania tego 
placu w przysz łości. Dziękuj ę . 
Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 
Dziękuję  bardzo w trybie ad yocem kolega Dawid tak? Bardzo prosz ę . 
Radny Dawid Marzec 
Dziękuj ę  bardzo. Zgadzam si ę  co do uporządkowania  ponieważ  taki panuje tam chaos itak naprawd ę  
bardzo dobrze by by ło stworzy ć  koncepcj ę  projektancką  bądź  naszą  tutaj w łasną  co gdzie w 
przysz łości będzie si ę  znajdować  teren jest bardzo obszerny i mo żna go wykorzystać  świetnie wraz z 
tym pomys łem tutaj z radnym so łtysem odno śnie tej drogi która przebiega łaby łączy łaby kośció ł  
cmentarz równie ż  z osiedlem by łaby to bardzo dobra koncepcja. Jednak że je ś li chodzi o te s łupki ja 
dalej uważam że one swoj ą  role już  spe łniły i teraz kiedy pan ochroniarz chodzi informuje no to ju ż  



już  tego handlu tam nie ma aczkolwiek sygnalizuje problem który równie ż  jest przekazany przez 
mieszkańców to znaczy że zaczęło to wyglądać  mało estetycznie ano to by ć  może jeś li jeś li dalej 
państwo uważacie że jest to niezbędne no to może metalowe słupki po prostu z łańcuszkami sądzę  że 
nie będzie to powiększało kosztów. Dzi ękuję  bardzo. A przepraszam najmocniej poniewa ż  wypadła 
mi my ś l odnośnie czy może pan kierownik od razu b ędzie mi odpowiada ł  Czy panowie burmistrzowie 
wiecie coś  na temat nielegalnego wysypiska śmieci które pojawi ło się  tam przy nowo powsta łych 
garażach z ty łu do tutaj przy przej ściu. By ł  problem sygnalizowany panu kierownikowi panu 
kierownikowi Jackowi Bro żynie mieszkańcy ja również  robi łem zdj ęcia tego nie przesy łamy bo sołtys 
już  w tej sprawie również  działał  interpelowa ł  czy jakie ś  starania ze strony Gminy zosta ły poczynione 
bo wiem, że został  tam z odnaleziono jaki ś  rachunek z imieniem z nazwiskiem co w tym kierunku 
idzie? Bo dalej temat nie zosta ł  rozwiązany dalej jest to wysypisko jak by ło. Dziękuj ę . 
Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 
Dziękuj ę  pan burmistrz bardzo prosz ę . 
Burmistrz Andrzej Gąsior 
Nie mam takiej wiedzy panie radny je żeli chodzi oto wysypisko tutaj dowiaduj ę  się  dopiero na sesji. 
Być  może jest to dopiero dzia łanie podj ęte przez pana kierownika natomiast ja takiej wiedzy nie mam 
co tam się  znajduje jakie tam jest wysypisko nie ma takiej po prostu wiedzy na dzie ń  dzisiejszy. 
Radny Dawid Marzec 
Rozumiem panie burmistrzu przed świętami ten temat si ę  pojawi ł  i pan kierownik nawet wys łał  tam 
swoich pracowników. 
Zastępca Burmistrza W łodzimierz Zaręba 
Wysoka Rado my to znaczy nie my ale jako gmina mówi ę  my dzieci ze szkó ł  uczestniczą  w takim 
konkursie gdzie b ędziemy mieli do dyspozycji każda z gminy w województwie świętokrzyskim to jest 
konkurs organizowany przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska has ło czyste Swi ętokrzyskie 
będziemy na wysypiska śmieci dzikie oczywi ście musimy to u dokumentować  i dobrze że pana radny 
teraz to przywo łuje ja też  nie miałem na ten temat wiedzy przesuchamy tutaj na t ą  okoliczność  pana 
Jacka Bro żynę  dlatego że pani Justyna Górecka jako pracownik który zajmuje si ę  ochroną  środowiska 
ona ma wiedzę  na ten temat na temat tego konkursu i że te dzikie wysypiska mo żemy z 
dokumentować  i za zgodą  Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Srodowiska wywie źć  na wysypisko i 
mamy do dyspozycji kwotę  4800 zł  także z tym sobie poradzimy. Zaraz po sesji będziemy to 
przystępować  do realizacji oczywi ście musi to tutaj potrwa ć  jaki ś  czas dlatego że my musimy 
przestrzega ć  pewnych regu ł  tego konkursu czyli to wysypisko musi by ć  udokumentowane tak żeby 
WIOS nam po prostu to zaakceptowa ł  wtedy tą  wywózkę  dziękuj ę . 
Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 
Dziękuję  bardzo koleżanka Halina Misiurska bardzo proszę  pani radna. 
Radna Halina Misiurska 

C 	Ja na ostatniej sesji zada łam pytanie jak w stosunku z tymi progami zwalniaj ącymi na tej drodze 
powiatowej czy już  zapytanie posz ło do powiatu mamy ju ż  jakąś  wiedzę  jest to możliwe panie 
burmistrzu. Bardzo prosz ę  o odpowiedź  bo mieszkańcy dociekaj ą . Pragnę  podziękować  panu 
kierownikowi i pracownikom za pi ękną  wiatę  przystankowa w Jeleniowie naprawd ę  jest bardzo ładna 
dziękujemy serdecznie i mam nadziej ę  że już  redaktor naczelny g łosu z Nowej S łupi nie będzie si ę  
zajmował  robieniem zdj ęć  bo nie będzie miał  powodu także jak przyjedzie to po darmo. Nie wiem kto 
nim jest nie interesuje mnie to. Wiata pi ękna dzi ękuję . Następną  prośbę  Panie Marku o wycink ę  
krzaków na łącznik ten na Majdan bo tam s ą  takie drobne te krzaczki one si ę  tak szybko rozrastaj ą  
pokładają  na tą  drogę . I jeszcze oczyszczenie chodnika przy drodze powiatowej na ulicy 
Jeleniowskiej. Bardzo proszę  o zg łoszenie no tam ci co mieszkaj ą  po tej lewej stronie oni sobie 
trzymaj ą  porządek no ale tam jest wiele dzia łek właśnie niezamieszka łych niektóre nawet s ą  nie 
uprawiane i bardzo bym prosi ła żeby ten powiat chocia ż  raz do roku czy po pryska ł  tą  trawę  czy j ą  
wyrwał, piękny chodnik no szkoda bo odcinkami no fatalnie wygl ąda. A to jednak jak si ę  wjeżdża do 
miejscowości to jest jakaś  wizytówka. Także to tyle dzi ękuję  bardzo. 
Przewodniczący Rafał  Piasecki 
Dziękuj ę  bardzo. Pan kierownik Marek Partyka bardzo prosz ę . 
Kierownik Marek Partyka 
Jeżeli chodzi o łącznik i wycinkę  tych krzaków to jak najbardziej to wykonamy i zg łosimy oczywiście 
pani radna je ś li chodzi o wyczyszczenie tego chodnika, oczywi ście muszą  to zrobić  służby powiatu bo 



jest to droga powiatowa. Natomiast je żeli chodzi o progi zwalniaj ące na drodze powiatowej odby ł  się  
objazd tutaj Pan Burmistrz wspomina ł  z przedstawicielami powiatu, nie wiem czy tam by ły poruszane 
panie burmistrzu kwestie tych progów wówczas? Nie by ło poruszane, w takim razie musimy 
wystosować  dodatkowo jeszcze pismo żeby to ewentualnie wykonać . Dziękuję . 
Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 
Dziękuję  bardzo kolega Bartosz Dutkiewicz bardzo prosz ę . 
Wiceprzewodniczący Bartosz Dutkiewicz 
Bardzo dzi ękuję  kilka kwestii odno śnie agronomówki, Panie Marku Rozumiem że termomodernizacja 
została zakończona tak teraz mamy tam w planie budow ę  tych garaży przy okazji okaza ło się  że 
agronomówka nie jest podłączona do kanalizacji w ogóle więc pierwsze pytanie czy mo żemy ten błąd 
naprawić  czy jest w planie że podłączymy to zlikwidujemy te szamba z tylu i drugie pytanie czy no 
mamy tam biuro pracy mamy weterynarza du żo ludzi tam przyje żdża czy można by tam chociaż  
zebrać  trochę  tej Ziemi wysypać  jakim ś  gryzem dooko ła przynajmniej z przodu z boku bo jak deszcze 
padaj ą  a ostatnio jest ich sporo to to nie w b łocie to wszystko. Jako ś  by wiadomo że kostka by by ła 
najlepsza ale to s ą  duże koszty chociaż  jakim ś  gryzem wysypać  żwirem. To dwie kwestie następna 
panie burmistrzem mamy rozpisany konkurs na ulic ę  Swiętokrzyską  na rewitalizacj ę  nie wiem czy już  
przetarg by ł  rozpisywany czy jeszcze chyba nie ale chodzi mi oto że już  wspominałem kiedy ś  w 
rozmowie między nami tam sięgaj ąc 20- 30 m w głąb ulicy Wąkop przy każdej ulewie tam są  za 
wąskie za ma łe jakie ś  odpływy porobione odno śnie z wody nawet mieli śmy przykład jakie ś  2 tygodnie 
temu by ła trochę  większa ulewa, wylewa si ę  błoto z rowu z W ąkopu i no kwestia że dobrze by by ło 
przed rozpoczęciem inwestycji żeby ten temat tek ruszy ć  zajrzeć  tam i poprawi ć  bo no szkoda by by ło 
wydać  parę  milionów na rewitalizacj ę  i przy każdym deszczu ta Swi ętokrzyska będzie opływać  błotem 
nawet mam filmiki takie jak to wygl ąda no paskudnie to wygl ąda. Na wysokości tego Toi toia z rowu 
wszystko wylewa si ę  na drogę  więc my ś lę  że lepiej by by ło to poprawić  niż  potem zostać  z tym 
problemem. I jeszcze jedna kwestia panie wiceburmistrzu wspomnia ł  pan o tych pieni ądzach na 
likwidacj ę  dzikich wysypisk już  dawno temu z panem rozmawia łem p roszę  uwzględnić  też  je ś li 
będzie taka likwidacja tych wysypisk sprz ątanie teren Radoszowa i rzeki w Nowej S łupi. Tam jest 
cały czas strach przej ść  bo masę  śmieci w stron ę  cmentarza na ca ły ten wzd łuż  R adoszowa ten nasyp 
taki nad rzek ą . Mamy teraz sezon turystyczny si ę  zaczyna przyje żdżaj ą  tury ści, średnia to wizytówka 
dla nas je ś li tamtędy chodzą . Fajnie by by ło to tek uprzątnąć  przy okazji je ś li mamy na to jakie ś  
nak łady zewn ętrzne. Dziękuj ę . 
Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 
Dziękuję  bardzo najpierw pan kierownik tak i pó źniej Burmistrz. 
Kierownik Marek Partyka 
Dziękuję  bardzo. Je ś li chodzi o agronomówkę  jak najbardziej my śmy ten problem już  zaczę li 
rozwiązywać  Panie przewodniczący, zostało zlecone już  projektantowi doprojektowanie tego 

( 	przyłącza no niestety tam jest taka niekomfortowa sytuacja dla nas poniewa ż  kanalizacja idzie nie jako 
po drugiej stronie ulicy i musimy inne rozwiązanie znale źć  ale już  żeśmy je znale źli. Oczywi ście 
trzeba to zrobi ć  przed realizacj ą  tych garaży i wyburzenie tych budynków które tam s ą . Mamy zgodę  
oczywi ście na wyburzenie budynków natomiast ostatnio chyba jakie ś  2 tygodnie temu 
wysypywali śmy tam za tą  agronomówka takim kruszywem troch ę  takim czy ściejszym bo wcze śniej 
by ł  wysypywany kliniec gdzie faktycznie tam troszeczk ę  tego b łota powsta ło no i wiadomo jak by ła 
robiona ocieplenie to tek by ły podbijane tam by ły prace przy podmurówce i równie ż  tego b łota troch ę  
wyszło no i sukcesywnie tam dosypywali śmy już  dwa razy by ło dosypywanie je ś li będzie konieczno ść  
to jak najbardziej będziemy tam reagować  na takie zg łoszenia. Jeste śmy w stałym kontakcie i z biurem 
pracy i z panem weterynarzem. Dzi ękuj ę  bardzo. 
Kierownik Marek Partyka 
Dziękuj ę  bardzo Pan burmistrze jeszcze uzupe łni? Bardzo proszę . 
Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 
Szanowni państwo jeżeli chodzi o ulic ę  Swiętokrzyską  to ja przypomn ę  że odby ł  się  konkurs 
architektoniczny wygra firma ten konkurs i tu nie potrzeba żadnych przetargów tylko w tym konkursie 
by ło zaznaczone że na projekt przeznaczamy 100000 z ł  jeżeli chodzi o projekt ulicy Swi ętokrzyskiej 
już  odby ła się  seria spotkań  i na tej ulicy Swiętokrzyskiej i tutaj w Urz ędzie Gminy dlatego że 
państwo którzy wygrali ten konkurs no i s ą  architektami a nie drogowcami wi ęc oni muszą  wynająć  
sobie specjalistów bran żowych i tutaj spór jest kto czym si ę  ma zaj ąć  jeżeli chodzi o gmina czy 



państwo którzy wygrali konkurs architektoniczny. Co do zakresu no to pa ństwo maj ą  tylko dwie 
działki drogowej z tym tutaj b ędziemy te ż  mieli problem jeżeli chodzi o włączenie tej wody ale to 
rozwiązujemy na bieżąco dlatego że już  gmina się  zadeklarowa ła, że przekamerujemy czyli 
sprawdzimy ten kanał  deszczowy którego de facto oni twierdz ą  że nie ma na mapie ale tam jest bo 
pracownik w tym kanale by ł  więc jest tam kana ł  600 mm betonowy. Sprawdzimy czy zachodzi 
konieczność  jego wymiany. Ja przypomn ę  tylko państwu że sięgamy do roku 2002 kiedy Zwi ązek 
Gmin Gór S więtokrzyskich wykonywa ł  na terenie S łupi zamieniał  czy wymienia ł  kanalizacj ę  
ogólnosp ławną  na sanitarn ą  i kanalizacj ę  deszczową . Ten kana ł  wtedy mia ł  być  wymieniony na 
polipropylen, nie zosta ł  jest dalej betonowy okre ś lono że to jest zbędny wydatek. My chcemy to 
sprawdzi ć  bo mamy świadomość  jeżeli po łożymy kostkę  na tej ulicy no żeby za 2 lata nie wymienia ć  
tego kana łu i nie burzyć  tej kostki. Zobaczymy będziemy mieli ekspertyzę  pan Marek już  dzwoni ł  do 
takiej firmy żeby złożyła ofertę  żeby śmy mieli zabezpieczenie że ewentualnie no żeby też  mieszkańcy 
byli przekonani co do tego nie wymieniamy dlatego że jest dobrym stanie. Trudno będzie nam tutaj 
aczkolwiek będziemy o to dbali tylko miejmy wszyscy szanowni pa ństwo świadomość  że to 600 mm 
ten kana ł  nie zabezpieczy odprowadzenia ca łej wody z Gór Swi ętokrzyskich bo tam idzie woda od 
góry ja proszę  państwa deszcz by ł  w piątek otrzyma łem zdjęcie również  o 21:30 bo to sobie 
przypominam dosta łem zdj ęcie na telefon że by śmy się  zaj ę li tym problemem przy okazji rewitalizacji 
ulicy Swiętokrzyskiej i by łem tam w poniedzia łek wieczorem bez opadów ju ż  by ło czy popo łudniu i 
słuchajcie ta woda dalej p łynęła także tutaj jest zlewisko wody i nie dotyczy to samej ulicy 
Swiętokrzyskiej a dotyczy to już  tej działki sąsiedniej Wąkopowej i tutaj jest spór z wykonawcami 
tego projektu no, że oni tak jakby ju ż  poza zakresem aczkolwiek drogowiec b ędzie wiedział  jak to 
rozwiązać  ale mówię  tu nie ma nawet je żeli zwiększymy ten kanał  na szerszy to przy wylocie tutaj pod 
mostem na ulicy Opatowskiej jest dalej 600 bo to pracownicy te ż  powierzyli. Wi ęc ta woda si ę  tak 
inaczej w tym kanale nie pomie ści przy dużej ulewie naturaln ą  rzeczą  będzie żeby że ta woda będzie 
płynąć  ulicą  Swiętokrzyską . Rozwiązania co do górnej cz ęści tej ulicy no to te ż  będzie przebudowany 
projekt i tutaj jest spór te ż  taki drobny ale to b ędziemy go rozwiązywać  na bieżąco że państwo chc ą  
tylko bo w koncepcji swojej czy w tym konkursie przedstawili tylko chodnik ale my im 
uświadamiamy że jeżeli wymienimy tylko chodnik a bez odprowadzenia wody z tej ulicy bez 
wymiany nawierzchni no to w takiej sytuacji b ędziemy z innego dzia łania musieli podj ąć  się  realizacji 
takiej inwestycji że na nowo nawierzchnia na ulicy i jeszcze raz przebudowa ć  ten chodnik bo tutaj jest 
to powiązane jeżeli chodzi o odprowadzenie wody z ulicy Swiętokrzyskiej. Kwestia jest dodatkowa bo 
państwo już  rozpoczę li prac ę  mają  dość  krótki termin napi ęty jeżeli chodzi o przedstawienie nam czy 
pozwolenia na budowę  w ogóle dokumentacji która uprawni nas do tego żeby ogłosić  przetarg. 
Uzgodnienia poczynili z konserwatorem zabytków no i konserwator podpowiada zamiast kostki 
kamień  my śmy się  już  wstępnie zorientowali naturalny kamie ń  co by tu przysporzy ło chlubie tej ulicy 
jeżeli to ma by ć  Droga Królewska to naprawd ę  by śmy byli za tym kamieniem tylko że wstępnie to 

już  patrzyli śmy na cen ę  no to by zwiększy ło cenę  wykonania tej drogi o oko ło 70% z kamienia. Tak że 
będziemy jeżeli będziemy mieli kosztorysy takie że kostka kamie ń  i ewentualnie pan burmistrz b ędzie 
zabiegał  o jakieś  dodatkowe środki na tą  ulicę  to j ą  w takim wypadku zrealizujemy. Drugi pomys ł  jest 
taki że dokumentacja swoje ado cieku wodnego by śmy pierwszy etap za te 2.000.200 boja chc ę  
państwu przypomnie ć  że rewitalizacja to jest zadanie wiod ące to jest ulica i dwa zadania dodatkowe 
czyli Opatówka i dom seniora przy ulicy Swi ętokrzyskiej plus kilku partnerów czyli schronisko i tutaj 
na początku ulicy lodziarnia te ż  uczestniczy ale to nam dawa ło punkty do tego żeby uruchomić  te 
środki z rezerwy bo byli śmy na pozycji rezerwowej na li ście rezerwowej . Wi ęc tutaj jeżeli by śmy 
zobaczyli jakie b ędą  koszty wynikaj ące z kosztorysów tych inwestorskich to wtedy najwy żej byśmy 
podzielili tą  inwestycję  że do cieku wodnego tam przy Partyzantów niedaleko by ś  zrobili tą  część  z 
tych pieniędzy a później byśmy się  starali w nowej perspektywie unijnej o wykonanie reszty tej ulicy. 
No zobaczymy jakie będą  rozwiązania ale to ju ż  musimy się  opierać  o kosztorysy. Dzi ękuj ę . 
Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 
Dziękuję  bardzo pan burmistrz jeszcze żeby mi nie uciek ło bo tutaj kolega Dawid mówi ł  o 
nielegalnych wysypiskach śmieci. Ja też  mam sygnał  że takie jedno nielegalne wysypisko śmieci 
znajduje się  nieopodal wej ścia do lasu przy ko ło przepompowni w Cząstkowie. 
Burmistrz Andrzej Gąsior 
Jeżeli mogę  zabrać  głos to może by łoby dobrze faktycznie poniewa ż  ten temat żeśmy poruszyli może 
by so łtysi czy radni maj ąc wiedzę  zgłosili do nas tutaj my wtedy po prostu jako ś  to ogarniemy. Bo to 



nie jest duża kwota tam jest 4800 z ł  ale my by śmy wtedy po weryfikacji mieli po prostu tak ą  wiedzę  
gdzie najskuteczniej te środki spożytkować  to jest jedno. Ja bym jeszcze uzupe łnić  wypowiedź  pana 
Wiceburmistrza poniewa ż  chciałbym przypomnie ć  dlatego że no też  bardzo ważna kwestia jeżeli 
chodzi o rewitalizacje ulicy Swi ętokrzyskiej my Szanowni państwo mamy na to 5.000.000 z ł  bo takie 
by ły środki maksymalne z Urz ędu Marszałkowskiego. Przy czym nasz wk ład to jest 1.000.000 z ł  i to 
jest zadanie które musi mie ć  zadanie wiodące i na te zadanie wiod ące nie może być  więcej niż  40% 
taki musi by ć  podzia ł  jest to wymóg i w związku z tym 40% to jest zadanie wiodącym jest droga ale 
jest to 2.000.200. My by śmy chcieli bardzo żeby to by ła większa kwota ale no to zadanie musi by ć  po 
prostu tak rozdzielone nie mamy innego wyj ścia. Dlatego dobrze by łoby żeby śmy tutaj tak postarali 
się  również  i to będzie na pewno moje zadanie żeby znaleźć  dodatkowe środki i jako ś  wspomóc się  
ponieważ  no te kwotę  5.000.000 zł  ona nie da tego efektu takiego jak i by śmy chcieli po prostu na jaki 
S łupia Nowa zas ługuje. Natomiast jest to k łopot po prostu że jest to ma ła kwota to jak już  
powiedzieli śmy odprowadzenie wody. No gdyby tego odprowadzenia wody nie by ło gdyby to by ł  
płaski teren to my ś lę  że ta kwota by łaby wystarczaj ąca na zabudowanie drogi. Natomiast najwi ększym 
problemem jest to faktycznie odprowadzenie wody tym bardziej że w Górach Swi ętokrzyskich 
spotykam z każdej miejscowo ści każdy z was na pewno państwa Radnych i so łtysów już  od razu na 
pniu wymieni ł  by co najmniej kilka takich punktów gdzie ma problem z t ą  wodą  więc ja tylko po 
prostu przypominam że kwota którą  możemy na rewitalizacj ę  wiedzieć  to jest 5 milionów z łotych w 
tym zadanie wiodące jest ulica Swi ętokrzyska na którą  możemy wydać  2.000.200 pozosta łe jest to 
Opatówka oko ło miliona z łotych i przedsi ęwzięcie dom seniora mówimy o tym starym budynku starej 
gminy i dodatkowo do tego oczywi ście już  ze swoimi środkami wchodzą  partnerzy. Partnerem b ędzie 
schronisko Powiatowe Kieleckie które ma tutaj równie ż  przedsięwzięcia na tym schronisku takie 
estetyczne do poprawy i przedsi ębiorstwo prywatne tutaj przedsi ębiorca się  zmieni ł  poprzedni 
zrezygnował  mieliśmy ogromny problem ponieważ  musieliśmy ogłaszać  konkurs więc wyd łuży ło nam 
to o kolejne terminy uda ło nam si ę  znaleźć  przedsiębiorc ę  który będzie uczestniczy ł  z ulicy 
Swiętokrzyskiej w tym przedsi ęwzięciu i my ś lę  że to też  będzie warto ść  dodana. Dziękuję  panie 
przewodniczący. 
Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 
Dziękuję  panie Burmistrzu jeszcze je ś li jestem przy tej drodze w stron ę  przepompowni czy w 
najbliższych dniach będą  jakie ś  prace wykonywane w zakresie wyrysu geodezyjnego na tej drodze? 
Bardzo proszę  o poproszenie pani Dominiki bo mam takie pytanie od mieszka ńca który tam mieszka 
na tym odcinku żeby nie wiem skąd dowiedział  się  że jakieś  takie prace będą  czynione . No to dobrze 
to poprosimy pani ą  Dominika a teraz proszę  kolegę  Łukasza Nowaka bardzo prosz ę  Panie Radny 
Radny Łukasz Nowak 
W odniesieniu się  do tego wysypiska nielegalnego to wydaje mi si ę  że też  mamy 2 takie miejsca Panie 
Marku to jest teren pokopalniany tam ca ła ta góra tam jest no jest co ś  tam do zebrania tych śmieci i w 

( 	nawiązaniu do tych garaży tych śmieci również  tam problem jest troszkę  dłuższy może d łuższy trwa 
ten problem jeszcze bodaj że z pó ł  roku bo byli śmy tam już  dwa razy mieszkaniec nas wezwa ł  z tego 
co wiemy to on wzywał  policję  niewiele tam pomog ła problem by ł  zgłoszony do Jacka do kierownika 
referatu no i musimy zobaczy ć  na jakim to jest etapie co jest zrobione. Ale chcia łbym te dwa 
wysypiska zg łosić  mam jeszcze takie pytanie panie burmistrzu bo nie ma tu pana Jacka czy co ś  
ruszyły jakiej ś  roboty w związku z tym jakby to powiedzie ć  budynkiem na te odpady przy tak 
zwanym hotelu tam prosi łem. I jeszcze jeden temat koszenie traw czy ju ż  się  rozpocz ęło czy 
rozpocznie to prosi łbym tam żeby tak jakby można w miarę  moż liwości podjechać  w stronę  Rudek i 
jeszcze mam takie jedno pytanie bo by ć  może nie by łem na tej komisji ale tutaj w łaśnie prezes straży 
dał  mi takie pismo prosi ł o 15.000 zł  na projekt budowy stra żnicy znaczy nie wiem by ć  może jakie 
były tam argumenty że to jest przesuni ęte czy co ś  jeżeli można wiedzieć? Chodzi mi o Prezes straży 
zgłosi ł  prośbę  o przesuni ęcie 15.000 na budow ę  na projekt strażnicy. 
Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 
W porozumieniu tutaj z burmistrzem od pisali śmy pismo do prezesa OSP W łochy. 
Radny Łukasz Nowak 
Czyli to to całą  tą  przyczyną  to by ło brak wolnych środków tak? 
Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 
Tak, po rozmowie z Burmistrzem i tutaj w uzgodnieniu z pani ą  skarbnik zobowi ązany by łem do 



odpisania takiego pisma i z pro śbą  o składanie wniosku do budżetu na 2022 rok . Zgadzam si ę  w 
sumie to dzisiaj te ż  by ły wolne środki. Dziękuj ę . 
Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 
Jest pani Dominika Dzie ń  dobry pani ja mia łem tylko takie krótkie pytanie czy w Cząstkowie na 
drodze w stron ę  przepompowni czy są  planowane jakie ś  prace odno śnie wyrysu geodezyjnego tej 
drogi w najbliższych dniach bo mam takie zapytanie od mieszkańca prosi ł  mnie o to abym abym 
ustalił  że jeżeli tak to w których dniach? 
Dominika Czechowska 
Dzień  dobry witam państwa. Jeżeli chodzi o tą  drogę  w Cząstkowie do pompowni to zosta ły 
zabezpieczone pieni ądze z funduszu so łeckiego na ten cel i tu już  mamy zawiadomienie tylko nie 
jestem w stanie teraz nie pami ętam dok ładnie bo tych dróg z funduszu so łeckiego mamy naprawd ę  
bardzo dużo ale początkiem czerwca albo pod koniec czerwca. Je żeli państwo chcecie wiedzie ć  
dokładnie to musia łbym zerknąć . 
Przewodniczący Rafał  Piasecki 
To znaczy ja po sesji po prostu podejd ę  do pani pokoju i zerkniemy a pó źniej telefonicznie odpowiem 
już  temu mieszkańcowi. 
Dominika Czechowska 
By ł  już  geodeta wi ęc zawiadomienia też  mieszkańcy powinni otrzyma ć  ale ten już  jest umowa 

( 	podpisana więc na dniach będzie ta droga mierzona 
Przewodniczący Rafał  Piasecki 
Dziękuj ę  kolega Marcin Grzegorski. 
Wiceprzewodniczacy Marcin Grzegorski 
Dziękuj ę  tu będzie pytanie chyba do pana burmistrza lub pana wiceburmistrza. Chcia łem się  
dowiedzieć  czy są  jakie ś  rozwiązania odno śnie wód z gminy Paw łów które s ą  skierowane do naszej 
gminy zaczynaj ąc to od Sosnówki na granicy z Bostowem gdzie s ą  co ulewa zalewane domy a 
efektem zlewiska tych wód s ą  zalewane domy w Serwisie czy s ą  jakie ś  rozwiązania? Czy by ły 
rozmowy prowadzone z gmin ą  Pawłów ? No bo wszystkie wody które są  skierowane z gminy Paw łów 
są  wprowadzone w łaśnie na nasze miejscowo ści i są  to bardzo duże ilości wody które podtapiaj ą  
domy. Proszę  o odpowiedź  
Zastępca Burmistrza W łodzimierz Zaręba 
Szanowni państwo pamiętacie tą  ulewę  która zala ła tam cały dó ł  ulicy Starachowickiej i mieszkańca 
my śmy analizowali zlewnie tych wód dwukrotnie zapraszali śmy tutaj na spotkania Zarz ądców dróg 
dlatego keja uważam ale zresztą  i mieszkańcy nam to podpowiadali że Zarząd Dróg Wojewódzkich 
przy przebudowie tej drogi wojewódzkiej od Bostowa tutaj w kierunku na Rudki nie wykona ł  kanału 
który m by ła prowadzona do czasu remontu tej drogi nie wykona ł  kana łu odprowadzaj ącego wodę  do 
Cząstkowa tam przez Cząstków do Pokrzywianki. By ł  taki kana ł  no trzeba by ło po prostu uzyska ć  
pozwolenie wodno-prawne widocznie no gdzie ś  kto ś  co ś  czego ś  zaniecha ł  a my żeśmy się  zgodzili na 
to i cała ta woda następstwem później tego remontu by ł  remont drogi powiatowej na Bostowie bo te ż  
był  reprezentant czy dyrektor Zarz ądu Dróg Powiatowych w Starachowicach. Wykonano drog ę  
powiatową  i ze wszystkich gospodarstwa wystaj ą  rury do rowu z tej góry napór wody czy nap ływ 
wody jest niesamowity . Dlatego zaprosili śmy tutaj i tu by ło takie spotkanie zreszt ą  i w terenie te ż  
by ło mam nawet notatk ę  z tego spotkania żeby Zarząd Dróg Wojewódzkich rozwi ązał  nam po części 
odprowadzenie tych wód. Oczywi ście no zarząd czy reprezentanci zarz ądu odpowiedzieli że to jest na 
terenie gminy tutaj trzeba by ło szukać  innego rozwiązania opracowanie koncepcji je żeli chodzi o 
zlewnie tych wód, żeby się  wypowiedzieli specjali ści no i oni wtedy w tym zakresie będą  
uczestniczy ć . W związku z tym że w nowej perspektywie unijnej pojawiaj ą  się  takie środki na tak 
zwaną  małą  retencj ę  jest taki sygna ł  i tutaj już  związek gmin gór świętokrzyskich w którym razem 
mam przyjemno ść  z panem burmistrzem uczestniczy ć  w posiedzeniach od nas zbiera ł  takie informacje 
dotyczące tej ma łej retencji . Zaprojektowali by śmy oczywi ście korzystaj ąc z dofinansowania bo to s ą  
szanowni państwo do ść  drogie ekspertyzy zaproponowali by śmy takie rozwi ązanie czy zaprojektowali 
byśmy takie rozwiązanie żeby zrobi ć  bo tam jest miejsce obok tego lasu na łąkach tam mi ędzy 
Bostowem a Sosnówk ą  i tu w dó ł  do Serwisa kilka zbiorników które by wyhamowa ły napór tej wody 
po fali opadów. To muszą  okre ś lić  wszystko specjali ści ile to będzie kosztować  jakie to będą  koszty i 
jest to wpisane gmina taką  ofertę  dała zresztą  przecież  również  w związku jest Gmina Paw łów więc 
tutaj Pan Wójt z Paw łowa też  jest w to zaangażowany no i czekamy. Czekamy na nową  perspektyw ę  



unijną  żeby przystąpić  do prac nad tak ą  małą  retencj ą . Dlatego że jeżeli chodzi o środki na projekty no 
to tutaj raz że to będzie d ługie niezmiernie kosztowna sprawa nie wiem czy nasz samorz ąd będzie na 
to stać  . Dziękuję . 
Wiceprzewodniczacy Marcin Grzegorski 
Dziękuj ę  za odpowiedź  panie burmistrzu tu jeszcze chcia łem zg łosić  tutaj ko ło restauracji ko ło Jana 
aby tam wyczy ścić  część  tego zbiornika który tam jest, drzewa wyci ąć  no bo to się  tam gromadzi i 
potem zalewa tego mieszkańca który tam obok mieszka. Dzi ękuję . 
Przewodniczący Rafal Piasecki 
Dziękuj ę  bardzo pan burmistrz prosz ę  
Burmistrz Andrzej G ąsior 
Szanowni państwo po tej wizycie któr ą  tam żeśmy odbyli ona te ż  by ła potrzebna faktycznie dobry by ł  
ten przejazd ogl ądnięcie tego kana łu i podj ę liśmy starania tu z panem kierownikiem aby uruchomi ć  
najpierw zadzwonili śmy oczywi ście do Swi ętokrzyskiego Zarz ądu Dróg Wojewódzkich jeste śmy w 
kontakcie z kierownikiem on ma podjecha ć  zobaczy ć  co ewentualnie w ramach pasa drogowego mo że 
on wyczy ścić  natomiast my po prostu dokonamy wyczyszczenia dalszej cz ęści. Ja tu się  podeprę  
oczywiście strażakami już  tutaj ustala łem z panem Krzysztofem aby zawiadomi ł  strażaków i 
poprosi łem ich o pomoc aby po prostu ten kana ł  wyczy ści bo faktycznie jest zaniedbany. No 
zaniedbany tu szczególnie od strony dzia łki prywatnej czyli jad ąc od strony Rudek w kierunku na 

	

_ 	Starachowice po lewej stronie no tu jest szczególnie zaro śnięte po prostu nikt tego nie wycina ł  my śmy 
tam kiedy ś  częściowo wyczy ścili ale jest to już  zaniedbane jest tam te ż  problem taki je żeli chodzi o 
odprowadzenie tej wody pomi ędzy dzia łką  prywatną  a tym ciekiem i tu też  musimy zgłosić  do 
Polskich Wód ponieważ  nie możemy ingerować  w ciek możemy mieć  z tego tytu łu problemy to te ż  
wyś lemy takie pismo o moż liwość  ingerencji czyli poniewa ż  mamy problem z odprowadzeniem tej 
wody i ta ilość  wody jest tak du ża że za każdym razem zalewa tego mieszka ńca. Będziemy 
interweniować  aby Polskie Wody po prostu uporz ądkowały czy poszerzy ły ten kanał  uporządkowały 
od strony tutaj tej dzia łki prywatnej także z tym wystąpimy w najbliższym czasie 
Przewodniczący Rafał  Piasecki 
Kolega Marcin bardzo prosz ę . 
Wiceprzewodniczacy Marcin Grzegorski 
Dziękuj ę  jako strażak deklaruje się  że tam nasza OSP pomo że w tych pracach tu te ż  jest też  taka 
sprawa odno śnie Serwisa że tam też  jest ciek wodny i tam też  wylewa ta woda mieszkańcy mi 
zgłaszali są  też  może tu domów nie podtapia ale ten ciek wodny blokuje si ę  tam jest taka rura zbyt 
wąska i to idzie już  wszystko górą  i przelewa si ę  przez wjazdy na ten i my ś lę  że też  można zgłosić  
jako problem do wód polskich. Dzi ękuj ę  
Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 
Dziękuję  bardzo już  sekundka Panie Marku jeszcze mam takie pytanie bo tutaj widz ę  że sobie 

	

j 	
zapisałem ale już  mi też  to umknęło podejmowali śmy uchwałę  i tam wchodzili śmy w ten program 
sterylizacji zwierząt może mi pan powiedzieć  na jakim to etapie jest bo mieszka ńców po prostu pytali 
mnie telefonicznie kiedy to ruszy i wjakiej kiedy mog ą  zgłaszać  się? 
Kierownik Marek Partyka 
Otóż  Szanowi Państwo program ruszy ł  bezpo średnio po podj ęciu uchwały przez nas by ły ogłoszenia i 
na stronie internetowej i na roz łożone były także mogą  zgłaszać  cały czas nie ma problemu. Chodzi 
jeszcze o koszenie traw tutaj si ę  odniosę  do pana radnego Łukasza Nowaka otóż  jutro będzie 
wy łoniony prawdopodobnie oczywi ście wykona wca i ruszymy z wykaszaniem my ś lę  że z początkiem 
czerwca tak jak b ędą  wykaszane drogi wojewódzkie żeby to razem jako ś  ładnie skorelować  mówię  ja 
mówię  o drogach gminnych. 
Przewodniczący Rafał  Piasecki 
Kolega Sylwester Koz łowski bardzo proszę . 
Radny Sylwester Koz łowski 
Bardzo dziękuję  Panie przewodniczący ponieważ  mamy sesje w takiej formie wjakiej mamy jest 
ograniczona jeżeli chodzi o udzia ł  osób zewnętrznych oraz so łtysów. Mieszkaniec Gminy wys łał  do 
mnie za pytanie czy móg łbym odczytać  w sprawach różnych zapytanie w łaśnie odno śnie koszenia 
traw. Czy móg łbym odczytać? T reść  zapytania jest nast ępująca co roku powtarza si ę  problem 
utrzymania dróg gminnych podobni e powiatowych. Nie s ą  na czas koszenie trawy na poboczach oraz 
przydrożnych rowach, nie s ą  usuwane rosn ące krzaki zagraza to bezpiecze ństwo ruchu drogowym na 



przyk ład podczas wyjazdu z posesji brak jest widoczno ści przy włączaniu się  do ruchu. Część  
mieszkańców radzi sobie z tym poprzez koszenie trawy i wycinanie krzewów na obrze żu przyległym 
do posesji dbaj ąc w ten sposób o wizerunek w łasnego wej ścia a przy tym Miasta i Gminy Nowa 
Słupia. Czyni ą  to w kolejnych latach dlatego te ż  proszę  o rozważenie propozycji częściowego zwrotu 
kosztów takich czynno ści na przyk ład poprzez poprzez przeznaczenie środków finansowych na zakup 
paliwa do kosiarek pi ł  spalinowych i tak dalej w skali Gminy nie powinno to przekracza ć  kwoty 
130000 z ł  netto co będzie zgodnie z artyku łem drugim ustęp pierwszy punkt pierwszy ustawy Prawo 
zamówień  publicznych. Jeżeli taka propozycja jest nierealna to prosz ę  aby pan burmistrz 
przewodniczący Rady Gminy rozważyli złożenie oficjalnego podzi ękowania za Wykonywanie prac 
porządkowych na rzecz Miasta i Gminy Nowa S łupia przez mieszkańców naszej gminy Dzi ękuj ę  
bardzo to jest tre ść  e-maila. Ja wiem że taka rekompensata finansowa jest by łaby bardzo trudna 
natomiast trzeba przyzna ć  że nasze podwórka, ogródki wyglądaj ą  coraz ładniej i mieszkańcy dbaj ą  tek 
nie tylko o w łasne posesje ale przed posesjami równie ż  również  wszystko dobrze wygl ąda. By ć  może 
oprócz takich podzi ękowanie może warto by łoby się  zastanowi ć  żeby w jaki sposób premiować  takich 
Mieszkańców czy jakim ś  nie wiem drobną  ulgą  w podatku czy te ż  w jakiś  inny sposób. So łtys 
doskonale wie kto dba o swoje obej ścia i o swoje domy. Bardzo dzi ękuj ę  w imieniu mieszkańca że 
mogłem odczytać . Natomiast będę  chcia ł  zabrać  jeszcze glos tylko musi mi si ę  naładować  laptop 
żebym zgłasza ł . Dziękuję . 
Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 
Jeżeli jest problem techniczny to mo żna tek przez podniesienie r ęki zgłaszać  się  do dyskusji nie ma nie 
ma problemu. Ja w tej cz ęści którą  do której dotyczy ło mojej osoby jak najbardziej jestem sk łonny 
takim sobą  podziękować  bo chyba tylko i wy łącznie my jako Radni tak ą  form ę  możemy przyj ąć  
natomiast nie wiem mo że panie burmistrzu jak ąś  nagrodę  ufundować  dla takich w łaśnie ludzi 
poprzez.... Bardzo prosz ę  pan burmistrz. 
Burmistrz Andrzej Gąsior 
Szanowni państwo powiem szczerze powiem szczerze je żeli chodzi o wyegzekwowanie i przekazanie 
takiej kwoty to by łoby to raczej niemoż liwe. Ja takiej możliwości nie widzę  jeżeli chodzi o 
podziękowanie czy na przyk ład konkurs jak najbardziej jest to uwa żam już  od dawna si ę  
zastanawia łam nad tym czy po prostu nie zach ęcić  ludzi wjaki sposób do tego żeby porządkowali bo 
są  osoby które naprawd ę  porządkuj ą  drogi Powiatowe drogi gminne. Nie musz ą  tego robić  nie muszą  
tego robić  a często to robią  i to może by łaby taka zach ęta gdyby śmy taki konkurs w jaki ś  sposób 
ogłosili i rocznie raz do roku rozstrzygali jakie ś  tam może symboliczne nagrody za to przyznali 
uważam że jest to bardzo dobry pomys ł  taki że tak powiem proedukacyjny i na pewno przyniós łby 
spore korzy ści. To jest moim zdaniem bardzo dobry pomys ł . 
Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 
Dziękuj ę  bardzo kolego Sylwek ja bardzo prosz ę  o jeżeli są  takie takie sygnały przekazywanie do 
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mnie będziemy będziemy reagowa ć  i rzeczywi ście takie osoby w jaki ś  sposób faworyzowa ć  i może 
rzeczywi ście jak w formie jakiego ś  konkursu promować . Dziękuję  ale kolega prosi o glos Bardzo 
proszę  
Radny Sylwester Koz łowski 
Bardzo dziękuj ę  dobry pomys ł  panie burmistrzu w formie konkursu tek mo żna co ś  takiego zrobić  
chodzi o to żeby z dopingować  tek i zmobilizowa ć  pozostałych mieszkańców którzy takich rzeczy nie 
robią  chociaż  w tej chwili praktycznie ka żdy kto dysponuj ę  jakąś  kosiarką  podkaszarką  dba o ten 
wizerunek swojego obej ście. Jeżeli jestem przy g łosie chciałem zadać  pytanie panie burmistrzu jak 
zakończy ła się? Czy się  zakończy ła sprawa odno śnie utraty subwencji czy to ju ż  jest na zakończeniu 
czy wiemy czy kto ś  za to odpowiada bo na razie jest cisza i nic nam na ten temat nie wiadomo. Bardzo 
proszę  o odpowiedź . 
Przewodniczący Rafał  Piasecki 
Bardzo proszę . 
Burmistrz Andrzej Gąsior 
Je ś li chodzi o sprawę  sądową  ona się  jeszcze nie zakończy ła nie mamy jeszcze uzasadnienia nie 
dotarło do mnie uzasadnienie dotycz ące ugody i nie ma w tej chwili rozstrzygni ęcia jeżeli chodzi o 
pracownika także nie ma w tej chwili jeszcze żadnego orzeczenia na dzie ń  dzisiejszy. 
Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 
Dziękuję  kolega radny Robert Klefas bardzo prosz ę  



Radny Robert Klefas 
Dziękuję  panie przewodniczący. Otóż  ja co prawda nie jestem fachowcem budowla ńcem ale 
pokłosiem poniedzia łkowej wizyty chciałbym się  wypowiedzie ć  na temat jako ści wykonania 
inwestycji pod tytu łem termomodernizacja budynku szkoly podstawowej w paprociach. Szanowni 
państwo tak obrazowo mówi ąc to pod względem bezpieczeństwa w łos jeży się  na głowie tego 
wykonania nie da si ę  bronić  w żadnym parametrze nie ma argumentów na korzy ść  wykonania tej 
termomodernizacji pod wzgl ędem jako ści w tej chwili śmiem twierdzić  że budynek stanowi poważne 
zagrożenie dla zdrowia i życia użytkowników czyli dzieci nauczycieli i rodziców. Zagro żone jest 
również  bezpieczeństwo palacza CO u żytkowanie budynku z przyczyn BHP powinno zosta ć  
wstrzymane ale to jest decyzja administracji le żąca w gestii Burmistrza Miasta i Gminy Nowa S łupia. 
Szanowni państwo przewody kominowe elektryka wilgo ć  jakość  wykonania to s ą  po prostu elementy 
na które ja jako laik zwróci łem uwagę . No jeżeli po przewodzie elektrycznym p łynie woda i to jest 
dostępne na korytarzu no to mo żna sobie wyobrazić  jakie mogą  być  konsekwencje i oby ich nie by ło. 
Na razie tyle pozwol ę  sobie jeszcze zabrać  głos w tej sprawie panie przewodniczący. 
Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 
Bardzo dzi ękuj ę  pan burmistrz? To dalej dobrze kolega Sylwester Koz łowski bardzo prosz ę . 
Radny Sylwester Koz łowski 
Bardzo dziękuję  również  w tej sprawy chcia łem zabrać  głos też  uczestniczy łem w czasie tej wizyty 
rozmawiali śmy na wspólnym posiedzeniu komisji pan burmistrz powiedzia ł  że jest protokó ł  dzisiaj na 
sesji przedstawi nam protokó ł  odbioru panie burmistrzu czy jest taki protokó ł  czy inwestycja zosta ła 
zakończona jaka forma jest tego protoko łu czy zosta ła wystawiona faktura za zako ńczenie inwestycji? 
Do kiedy mieliśmy termin jeżeli chodzi o wykonawc ę  z zakończeniem inwestycji zgodnie ze 
specyfikacj ą  przetargową  i do kiedy mamy termin rozliczenia z Urz ędem Marsza łkowskim 
dofinansowana? Dzi ękuję . 
Przewodniczący Rafał  Piasecki 
Dziękuję  pan burmistrz bardzo prosz ę . 
Zastępca Burmistrza W łodzimierz Zaręba 
Odno śnie terminów już  nie pami ętam ale na pewno w kwietniu odbiera li śmy tą  inwestycje z 
zastrze żeniem by ła zausterkowana, 22 usterki o ile dobrze pami ętam w protokole. Czas na realizacj ę  
by ł  do tego piątku jeżeli chodzi o wykonanie tych usterek. Ja przyznaj ę  Państwu racj ę  jeżeli chodzi o 
estetykę  tych prac no to ona wiele ma do życzenia. Dlatego że akurat tutaj w porównaniu do innych 
inwestycji takiego mamy wykonawcy czy takie ma ten wykonawca firmy podwykonawcze, które w 
mojej ocenie i nie boj ę  się  tego okre ś lić  są  przypadkowe to nie s ą  tacy fachowcy którzy by którzy by 
wykonali wszystko tak jak na innych inwestycjach. Wiem jakie jest zaanga żowanie pracownika, który 
ma uprawnienia budowlane i wie co to... Zna si ę  na budownictwie dlatego że on nie tylko ma 
uprawnienia ale równie ż  z wykształcenia i jest by ł  pracownikiem na budowach więc wie jak te 
budowy się  realizuje. Niestety tutaj jest trudno ść  polega na tym że można by by ło tam stać  nad 
każdym pracownikiem i non stop go poprawiać . Te prace są  wykonywane z uwagi na to że no 
harmonogram by ł  akurat tych prac w pewnym momencie i aura nam przeszkodzi ł  ale i pewne 
zaniedbania ze strony wykonawcy st ąd kilka takich odpraw koordynacyjnych gdzie uczestnicy procesu 
inwestycyjnego uczestniczyli w takich spotkaniach, wytworzy ł  taki trochę  bałagan dlatego że już  po 
wykonaniu części prac wchodzi ły inne ekipy itak jakby burzy ły to co do tej pory czy tam 
zniekszta łcały to co do tej pory by ło zrealizowane a poprawki no nie są  estetycznie wykonane. Te ż  
jest złożoność  problemu polega na tym że jeżeli chodzi o trudno ść  tego terenu dlatego że tam jest du ży 
napór wody. Szanowni państwo przy okazji rozpocz ęcia tej inwestycji równie ż  zwracali śmy się  do 
sąsiedniego samorządu z pro śbą  taką  itaką  małą  inwestycje żeśmy tam wykonali jak odprowadzenie 
wody z pól rowami tym rowerem przed szko łą  dlatego że tam tego rowu nie by ło nie by ło mostka i ta 
woda wszystka wpadała niejednokrotnie przez drzwi do szko ły. Obiekt dość  mocno zaniedbany tam 
kwestia jest sporu ja te ż  nie jestem specjalistą  od tej dziedziny ale uczestniczy łem w takich 
spotkaniach jeżeli chodzi o projektant inspektor nadzoru wykonawca gdzie tu nie chodzi o 
odwodnienie tylko to co tej wody odprowadzenie tej wody która odprowadzona jest przez rynny, ale 
również  ta woda znajduje si ę  pod spodem po odkryciu, po takiej odkrywce w dwóch miejscach w 
jednym i w drugim pomieszczeniu je żeli chodzi o posadzkę  ta woda po prostu wybija ł  a przez te 
otwory. Więc tutaj jeżeli chodzi o odprowadzenie tej wody no specjali ści się  nad tym zastanawiali i 
doszli do takiego wniosku że najlepiej to zrealizowa ć  w ten sposób. Jeżeli chodzi o termin oddania czy 



zgłoszenia tego do Urz ędu Marsza łkowskiego no to tutaj wiąże nas termin realizacji umowy. My to 
musimy rozliczy ć  w tym miesi ącu faktura jest z łożona ale po prostu musimy najpierw odebra ć  te pracę  
czy te usterki je żeli chodzi o wykonawc ę  czy on to zrealizuj ę  i dopiero wtedy zastanowi ć  się  nad 
wypłatą  tej kwoty. Ja śmiem twierdzić  że przy takim prowadzeniu inwestycji to ten wykonawca 
jeszcze do łoży ł  więcej tych środków niż  wynikało to z kosztorysu. Natomiast ju ż  tu zastrzeg ę  że 
Szanowni państwo trzeba najpierw popatrze ć  w dokumenty, dokumentacj ę  techniczn ą  jeżeli chodzi o 
wykonanie tej inwestycji bo by ć  może kogoś  s krzywdzimy w takich ocenach że woda tam gdzie ś  
wypływa skądś  albo co ś . Zakres prac tak samo je żeli chodzi o roboty ziemne to wszystko jest ści ś le 
okre ś lone w kosztorysie i w specyfikacji wi ęc tutaj najpierw jeżeli państwo chcecie tak dok ładnie 
przeanalizować  realizacj ę  tej inwestycji to proponuje usi ądź  my do specyfikacji usi ądźmy do 
kosztorysów i wtedy wyniknie czy faktycznie Urz ąd Gminy jako inwestor pope łni ł  tutaj błędy. No bo 
jednym z uczestników procesu budowlanego jest inwestor ale przypomn ę  że również  jest kierownik na 
budowie jest równie ż  inspektor nadzoru jak i równie ż  do dyspozycji jest projektant. Bo je żeli chodzi o 
zmianę  technologii zastosowanej w specyfikacji no to oni s ą  odpowiedzialni jeżeli to są  zmiany nie 
istotne które wynikaj ą  w trakcie realizacji inwestycji do tego żeby zrobić  jakieś  projekty zamienne. 
Dziękuję . 
Radny Sylwester Kozłowski 
Bardzo dzi ękuj ę  odpowiedział  Pan częściowo na moje pytanie dlatego że termin zako ńczenia 

	

„ 	inwestycji wynikaj ący z umowy z Urz ędem Marsza łkowskim ubiega w tym miesi ącu czyli na 
przestrzeni kilku dni tak do ko ńca maja mamy rozliczy ć  inwestycje tak? 
Zastępca Burmistrza W łodzimierz Zaręba 
Panie radny naprawd ę  mam tyle tych terminów w g łowie, chcę  pan konkretnie to po prostu podejd ę  i 
panu odpowiem za chwil ę  no bo wie pan gdybym by ł  przygotowany na takie pytania odno śnie terminu 
daty dok ładnej to bym panu odpowiedzia ł . To wynika z zawartej umowy, my mamy czas na odbiór i 
później na rozliczenie w Urz ędzie Marsza łkowskim. 
Radny Sylwester Kozłowski 
Dziękuję  to bardzo proszę  o sprawdzenie tych terminów do kiedy mamy rozliczy ć  z Urzędem 
Marszałkowskim do kiedy mamy umowę  z wykonawcą  do kiedy zosta ła przed łużona umowa 
aneksami. Podstaw ą  wystawienia faktury przynajmniej wed ług mojej wiedzy jest za łącznik w postaci 
protoko łu podpisanego. Mówicie panowie że nie ma tego protoko łu to na jakiej podstawie zosta ła 
wystawiona faktura, je żeli jest taki protokó ł  to kto podpisa ł  ten protokó ł? Czy jest protokó ł  czy nie 
ma? 
Zastępca Burmistrza W łodzimierz Zaręba 
Nie ma protoko łu. 
Radny Sylwester Kozłowski 
To na jakiej podstawie zosta ła wystawiona faktura i przyj ęta w Urzędzie Gminy? 
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Zastępca Burmistrza W łodzimierz Zaręba 
My nie możemy jeżeli kto ś  złoży ł  dokumenty do Urz ędu Gminy to nie mo żemy tych dokumentów po 
prostu możemy wycofać  jeżeli te dokumenty faktura do faktury nie s ą  załączone okre ś lone dokumenty 
to wtedy możemy fakturę  wycofać . 
Radny Sylwester Kozłowski 
Czy w przypadku naszej gminy i tej umowy podstaw ą  wystawienia faktury jest za łącznik w postaci 
protokołu odbioru je żeli tak a raczej tak jest to macie pa ństwo podstawę  do odrzucenia tej faktury. 
Zastępca Burmistrza W łodzimierz Zaręba 
Dobrze wi ęc ja mówię  tutaj decyzj ę  zapadną  w piątek jeżeli te usterki, które zastrzegli śmy przy 
odbiorze zostaną  wykonane to w takiej sytuacji dalszy ci ąg będziemy. Mamy czas na wyp łatę  faktury i 
też  tego pilnujemy czy na zap łatę  za wystawioną  fakturę  30 dni bo tak czy inaczej gdyby nawet 
wykonawca zgodzi ł  się  na wyd łużenie tego terminu to rozporz ądzenie stosowne przepisy 
rozporządzenia nie pozwalaj ą  nam bo Gmina p łaci łaby wtedy odsetki. 
Radny Sylwester Kozłowski 
Czyli pomimo tego że jest bubel bo to wi ększość  radnych która bra ła udział  w tej wizycie widzia ła 
musimy zapłacić  tak w ciągu 30 dni od daty z łożenia faktury pomimo tego że nie ma protokołu 
podpisanego no bo tak z tego rozumiem, że wykonawca z łoży fakturę  a my mu zap łacimy bo si ę  
musimy z nim rozliczy ć . 



Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 
Ode ś lemy fakturę  jeżeli nie wypełni warunków które zawarte s ą  w umowie o realizacji tej inwestycji. 
Radny Sylwester Koz łowski 
Do piątku zosta ło nam 2 dni mamy ogromny problem z piecem gdzie wed ług informacji palacza i pani 
doktor dwa razy Pani dyrektor przepraszam dwa razy dosz ło do samozap łonu. Dzieci korzystaj ą  ze 
szko ły od 31 maja szko ła jest czynna na pe łnych obrotach czy my podejmiemy ryzyko wpuszczenia 
dzieci do takiej szko ły? To jest pierwsza sprawa druga sprawa przewód od fotowoltaiki jest tu 
fachowiec mo że się  wypowiedzie ć  który schodzi do falownika jest mokry pod spodem jest woda na 
korytarzu g łównym na którym przechodzą  dzieci w świetlicy te ż  jeden z radnych to odkry ł  pod 
tynkiem jest woda s łychać  jak się  dotyka ścianę  co się  dzieje. Można nawierci ć  otwór i podejrzewam 
że wyp łynie woda by ła mowa Szanowni państwo na sesji która odby ła się  7 kwietnia 2020 roku gdzie 
składaj ą  wniosek o to żeby nie przesuwać  środków na termomodernizacj ę  dodatkowych środków 
powtarzam w kwocie 927 000 i pan burmistrz wyja śniał  co chcemy zrobi ć . Panie przewodniczący i 
Panie Danielu gorąca pro śba bardzo prosz ę  o Szanowni państwo to jest dos łownie 4 minuty jedna 
wypowiedź  druga wypowiedź  7 minut. Proszę  o odtworzenie sesji 26 z 7 kwietnia 2020 roku z esesji 
ma pan taką  możliwość . Początek od I h 22 do I h 28 jest tam wypowied ź  i zakres zlecenia który 
obejmuje termomodernizacja i druga wypowied ź  od czasu 2h 38 to 2h 43 jest to dosy ć  istotne akurat 
przy tej inwestycji o której rozmawiamy jak zosta ło to wykonane i tu też  chciałbym nawiązać  do hali 
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sportowej o której pan burmistrz tu wcze śniej mówił  że są  takie niedociągnięcia. Za chwilę  Szanowni 
państwo zostanę  oskarżony o to że wyciągam zdawkowe sprawozdania czy te ż  wycinki z sesji 
odsy łam wszystkich do obejrzenia ca łej sesji bo to jest tylko fragment, który mówi akurat o tej 
inwestycji natomiast dyskusja toczy ła się  dosyć  długo. Bardzo dziękuj ę  jeżeli można to prosz ę  o 
włączenie. Bardzo dzi ękuję  panu Danielowi dziękuje państwu za to że wysłuchaliście. Szanowni 
państwo poprosi łem o odtworzenie fragmentów sesji po to bo tak to b ędzie że znowu przyczepiamy 
się  tak że jeste śmy przeciwni. Ja rozumiem że trafili śmy na z łego wykonawc ę  okej trafili śmy niestety 
mamy takie zapisy które mówi ą  że najniższa cena wygrywa. Z łożył  wykonawca ofert ę  miał  naj niższą  
cenę  wygrał  nie mam do tego żadnych zastrze żeń . Natomiast jako ść  wykonania zakres robót 
wykonanych zakres robót niewykonanych zakres robót o których pan mówi ł  w swojej wypowiedzi 7 
kwietnia 2020 roku prosz ąc rad ę  o przesuni ęcie środków na daną  inwestycje bo będzie wykonane 
odwodnienie bo będzie wykonany drenaż  bo ten budynek ma dobrze wygl ądać  bo jest 20 centymetrów 
wody w kot łowni bo jest niesprawny piec bo jest niesprawna instalacja bo s ą  niesprawne sanitariaty 
kropka. Byli śmy w poniedzia łek proszę  mi odpowiedzie ć  gdzie jest drenaż  gdzie jest odwodnienie 20 
cm wody jak by ło w kotłowni tak jest różnica jest taka że jest wstawiona pompa która nadmiar wody 
wyrzuca na zewnątrz, kot łownia piec który 2 razy już  się  zapali ł  wilgoć  która wychodzi na ścianach 
mieli śmy odkopany budynek. Przes łałem zdj ęcia do pana Daniela nie b ędę  zajmowa ł  czasu żeby to 
długo nie trwa ło mieli śmy ods łonięty cały budynek można by ło wykonać  izolacj ę  jak należy to jest 
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żaden koszt wykonanie drena żu wstawienie nie wiem 10 studzienek zbiorczych i drenaż  na wysoko ści 
ławy fundamentów przy ju ż  odkrytym budynku kosztowa łby nas 10 może 15 tys. niech będzie 20 
dlaczego tego nie zrobili śmy? Wody opadowe z rur spustowych odwadniaj ących dach są  skierowane 
na plac zabaw są  skierowane pod prąd tak bo idą  nie ma żadnych korytek odwadniaj ących od frontu 
budynku od ulicy tylko po prostu wszystko to leci na na kostk ę  a z kostki leci do piwnicy z powrotem 
i leci na boisko. Panowie no tak si ę  nie robi jeżeli się  przekonuje Rade do czego ś  że chcemy co ś  
zrobić  żeby to dobrze wyglądało bo nie będziemy później inwestować  w okna tak jak to zosta ło 
zrobione w Rudkach w o środku zdrowia gdzie zosta ła odnowiona tylko skorupa czy tak jak zosta ła 
odnowiona skorupa w remizie w Nowej S łupi. Co my zrobili śmy w Paprocicach odnowili śmy 
skorupę  i chcemy od 31 maja wpu ścić  dzieci do budynku gdzie s ą  takie zagro żenia o których wszyscy 
wiemy i będziemy udawać  że tego nie ma? Mam udawać  że się  nie zapali ł  piec 2 razy mam udawa ć  że 
przewód nie jest mokry instalacji elektrycznej mamy udawa ć  że nie ma wody w piwnicy mamy 
udawać  że nie wychodzi wilgo ć  na ścianach w piwnicy mamy udawać , że jest odwodnienie zrobione 
po to tu jeste śmy. Jeżeli ktoś  się  nie zgadza z moj ą  opinią  może podjechać  zobaczy ć  a najlepiej prosz ę  
odtworzy ć  sobie całą  sesję  bo to jest tylko fragment jeszcze raz powtarzam kto ś  może mi zarzucić  że 
wybrałem pewne fragmenty nie tam jest du żo więcej innych wypowiedzi. Termin rozliczenia si ę  panie 
burmistrzu mamy już  te dane o które pyta łem? Bardzo dzi ękuję . 



Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 
Dziękuj ę  bardzo to już  wcze śniej zgłasza ł  się  Radny Ryszard Karpiński i burmistrz dobrze w tej 
kolejno ści bo wcze śniej wcze śniej podnosi ł  rękę . Bardzo proszę . 
Radny Ryszard Karpi ński 
Wysoka Rado inwestycja która kosztuje 2000000 z ł  jak ja Ryszard Karpi ński pozwoli łbym sobie na 
prywatnym budynku taki szajs odwali ć  Przepraszam za s łowa no nie mo że tak być  Ja uważam, że ta 
inwestycja tam gdzie chodzą  dzieci a nie daj Boże jakiego ś  nieszczęścia to kto b ędzie odpowiadał  my 
radni bo ja do tego po łożyłem rękę . Wniosek m ój taki aby t ą  szko łę  z dniem jutrzejszym zamkn ąć . 
Dziękuję . 
Burmistrz Andrzej Gąsior 
Odniosę  się  nie zgodzę  się  do końca z tą  opinią  o której państwo jako radni tu mówicie przede 
wszystkim zjednego powodu tak jak powiedzia ł  pan wiceburmistrz je żeli państwo macie uwagi i te 
uwagi są  konkretne dotycz ą  konkretów To ja proponuj ę  żeby wziąć  specyfikacj ę  przetargową  siąść  
przy tej specyfikacji przetargowej i zobaczy ć  zakres prac który zosta ł  wykonany który powinien by ć  
wykonany i oceni ć  je przez fachowca jest Inspektor Nadzoru Budowlanego którego mo żemy zaprosi ć  
ja po rozmowie z pracownikiem mam jedn ą  wiedze że pracę  ze specyfikacji przetargowej zosta ły 
wykonane wszystkie. Brakuje estetyki temu budynkowi jest to fakt potwierdzam to mówi łem to od 
początku po waszym spotkaniu pierwszym wyjeździe zostało to zrobione odprawa taka z której 

Ł 	
skorzystali śmy z uwag które wznie ś li tutaj radni nie ukrywa li śmy pokazywaliśmy to inspektorowi 
Nadzoru Budowlanego wykonawcy byli pracownicy gminy pokazali śmy te wszystkie uwagi które 
zostały tutaj wniesione. Szanowni państwo termomodernizacja zosta ła wykonana za 1800000 nie 
pomylmy tej termomodernizacji z budową  nowego budynku. Wykonali śmy termomodernizacj ę  szko ły 
potężnej szkoły w Rudkach przypomn ę  termomodemizacja bez takiego zakresu prac bo takiego 
zakresu prac w Rudkach nie by ło dlatego że rodzice tam wielokrotnie malowali pomieszczenia 
również  malowali sami takiego takiego zakresu pracy nie by ło to jest za 1800000 z ł  w Rudkach by ła 
wykonana za ponad 3000000 A. Te prace które zosta ły w specyfikacji przetargowej zosta ły zapisane z 
tego co wiem mam widzę  od pracownika zosta ły wykonane. Nie ma tam estetyki w wykonaniu tej, jest 
problem z piecem problem z piecem jest w tej chwili rozwi ązywany firma która zamontowa ła piec a 
jest to firma dobra jest to firma SAS jest to z najwy ższej pó łki piec, załączy ła komputer który w tej 
chwili sprawdzą  on będzie pracowa ł  kilka dni będzie sprawdza ł  nawiewy przewiewy w piecu które 
wskażą  co należy zrobić  aby ogień  nie cofał  się  do do komory podaj ącej pellet. Jest podejrzenie ale 
poczekajmy na ekspertyz ę  aby to firma okre ś li ła. Szanowni państwo ja by łem w tej szkole nie wiem 
czy szkoda że nie byliśmy w tej szkole Szanowni państwo przed termomodernizacj ą ja bardzo żałuję  
gdybym wiedzia ł  że taki problem b ędzie że trafimy na takiego wykonawc ę  zrobi łbym serię  zdj ęć  mam 
tu jedno zdj ęcie może Pan Daniel poka żę  jak wyglądała kot łownia w której by ło 20 - 30 cm wody i 
piec stal w wodzie i wymieniali śmy go co dwa-trzy lata. To jest Szanowni pa ństwo kot łownia którą  

„ 	tutaj oglądacie ona by ła zrobione zdj ęcie nie ma więcej zdj ęć  żałuję , dlatego że zobaczyliby ście 
państwo skalę  tego jak ta szko ła by ła zaniedbana. Ma ło tego na górze dwa mieszkania prywatne 
nieopomiarowane bez czynszów nie by ło żadnych umów na korzystanie na wywóz śmieci na wywóz 
szamba. Gmina to uporz ądkował  mało tego szambo które jest ponad 20 lat bo tyle lat nie wiem od 90 
bodaj że oko ło 2000 roku czyli Stowarzyszenie prowadzi ju ż  około 21 lat nieszczelne szambo z 
którego wody przedostaj ą  się  gruntowe do szamba i wybijaj ą  to co państwo widzicie to mokre ściany 
to co żeście państwo byli w kot łowni oglądali mokre ściany one stąd wynikaj ą  że w przypadku 
potężnych opadów deszczu woda trafia do szamba nieszczelnego które z kolei przerzucane jest t ą  
wodą  na budynek i my śmy trafili taką  sytuacj ę  że w pewnym momencie kiedy zosta ły wykonane 
prace przyje żdżamy inspektor nadzoru przyjecha ł  wraz z naszym pracownikiem i trafi ł  na to że to 
szambo wywali ło do środka. Zmienili śmy to ale Szanowni państwo na chwil ę  przed budową  
kanalizacji nie będziemy montowa ć  kolejnego szamba, chyba że będzie taka potrzeba pilna to 
zrobimy. Je ś li chodzi o odwodnienie terenu nie by ło wpisane odwodnienia profesjonalnego dooko ła 
budynku wykonawca w ramach poniesionych kosztów dodatkowych to co pa ństwo śmialiście się  na 
podczas wizytacji, ja zapyta łem pana pracownika który pracuje to podniesienie obsypanie nast ąpiło 
wskutek tego że budynek by ł  zaniżony on by ł  kierunek opadu gruntu by ł  w kierunku na szko łę  i te 
wszystkie wody lecia ły po prostu w kierunku budynku i dlatego zosta ło to obsypane zosta ło to 
odprowadzenie zrobione w ten sposób, żeby woda sp ływała na dó ł, faktycznie w kierunku boiska 
kierunku placu zabaw natomiast żeby nie wpływała do szkoły nie wpływa do budynku taką  mam 



informacje. Nie jestem w stanie okre ś lić  jakie trzeba by pieni ądze, żeby wybudować  żeby śmy weszli 
do nowego pi ęknego budynku powiedzmy takiego jak powiedzmy o środek zdrowia w Rudkach w 
którym zostały wykonane w małym budynku przypominam to jest ma ły budynek o kubaturze 
porównywalnej zostały włożone środki na poziomie ponad 2 milionów A. Tu jest 1800000 z ł  na 
potężnej szkole Szanowni państwo gdzie zosta ła wymieniona instalacja kanalizacyjna instalacja 
grzewcza piec instalacja zosta ła wykonana oczywi ście termomodernizacja z dachem fotowoltaika za 
kwotę  1800000 A. Nie wiem pan radny Koz łowski wykonuje takie termomodemizacje i wielu na 
pewno inwestycjach i co do cen jest zorientowany. Ja takiej nie mam ale wiem że małe budynki tak 
jak ośrodek zdrowia w Bielmach by ły wykonywany za ponad 3 miliony z łotych gdzie nie ma 
porównania jest to 1/10 tego budynku czy 1/5 nie jestem w stanie tego okre ś lić . Zostały wykonane 
prace następne prace b ędą  wchodzi ły w innych szko łach i Szanowni pa ństwo też  apeluje do 
mieszkańców to nie jest budowa nowego budynku termomodernizacja przypomn ę  i dofinansowanie 
termomodernizacji w ramach projektu o termomodernizacji budynków czyli poprawa efektywno ści 
energetycznej dotyczy izolacji. Dotyczy to izolacji fundamentów ścian ewentualnie poddasza dachu 
oświetlenia wymiany instalacji elektrycznej na oszcz ędną  czyli oświetlenie wymiana okien na 
nowoczesne trzyszybowe i to jest zakres termomodernizacji a zobaczcie pa ństwo jakie prace zosta ły 
wykonane nie tylko w tym budynku ale i w kolejnych budynkach. Pope łniliśmy jeden błąd w szkole w 
Rudkach gdzie po prostu prac ę  pewne nie zosta ły zaprojektowane i tam faktycznie termomodernizacja 
została praktycznie wykonanego jako termomodernizacja natomiast nauczeni do świadczeniem 
ponieważ  mamy budynki stare budynek w Paprocicach jest jednym z najstarszych budynków i 
najbardziej zaniedbanym ja osobi ście będąc tam kilka razy jeszcze na d ługo przed termomodernizacj ą  
po prostu sam podczas jednej ze spotka ń  stwierdzi łem że to jest w najgorszym stanie budynek który 
funkcjonował  w naszej gminie. Jeżeli chodzi jeszcze o jedn ą  rzecz panie radny Koz łowski jest 
moż liwość  żeby inwestor sprawdzi ł  działkę  bez wchodzenia wykupienia dzia łki czy inwestycja 
występuje o decyzj ę  lokalizacyjna celu który sobie upatrzy ł  i działkę  może kupić  po prostu po 
rozpatrzeniu mo ż liwości wykonania takiej inwestycji i takie inwestycje w naszej gminie powsta ły 
między innymi jedną  z nich jest Biedronka gdzie w łaściciel który w tej chwili jest w łaścicielem 
Biedronki nie wykupi ł  tego terenu tylko wyst ąpi ł  wcześniej o decyzj ę  lokalizacyjną, zapoznał  się  
dopiero z mo ż liwością  budowy podj ął  najpierw dzierżawę  a później dopiero wykupi ł  także 
możliwości są  tutaj różne. Dziękuj ę  bardzo. 
Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 
Dziękuję  bardzo panie burmistrzu tak ale to ju ż  wszystko wszystkim termomodernizacja 
termomodernizacj ą  ale tam te ż  chodzi o bezpiecze ństwo dzieci ten przewód który jest na ścianie i w 
tym miejscu ta ściana jest mokra przecie ż  tam może doj ść  do przebicia i może dziecko by ć  porażone 
prądem i to naprawdę  tutaj kolega Ryszard wypowiedzia ł  się  że od jutra zamkn ąć  szkołę  tu trzeba to 
kolego precyzyjnie mówi ć  bo zaraz pójdzie w świat że chcemy zamknąć  szkołę  więc tu nie chodzi o 
zamknięcie szkoły chodzi oja wiem że skróty my ś lowe to skróty my ś lowe aleja bym si ę  przychyli ł  za 
tym żeby dzieci do momentu do prowadzenia tej szko ły do prawid łowości przesz ły na nauczanie 
zdalne o w ten sposób to rozumiem bo je żeli zamkniemy szko łę  to chyba my nawet nie mo żemy tego 
czego ś  zrobić  bo to jest szko ła stowarzyszenia wi ęc nie ma takiej mo żliwości. 
Burmistrz Andrzej Gąsior 
Panie radny ja przepraszam pana przewodnicz ącego Czy pan przewodnicz ący się  orientuje kto mo że 
zamknąć  szkołę  i zdecydować  o nauczaniu dzieci. No to dlatego wprowadzanie w b łąd społeczeństwa 
według mnie to jest naprawd ę  daleko idące.... Jeżeli padną  oskarżenia wobec wykonawcy, który 
zostawi ł  kabel z napi ęciem co ja nie wierz ę  bo musiał  zostać  kabel zabudowanym może się  lać  po nim 
czy jakieś  problem być  jeżeli chodzi on stwarza nie bezpiecze ństwo ale nie wiem nie s ądzę  żeby tam 
by ło napięcie bo to jest na pewno kabel izolowany. Natomiast jest to sytuacja zwi ązana z montażem w 
ostatniej nie wiem kiedy by ł  montaż  ale niedawno by ł  montaż  fotowoltaiki jedną  z uwag jest 
uszczelnienie zamontowanego kabla, który zosta ł  od fotowoltaiki zamontowany wzd łuż  w budynku. 
Natomiast jeżeli państwo oskarżacie wykonawc ę  oto że wykonawca czy nas jako gmin ę  oto że 
my śmy odebrali co ś  to stwarza niebezpiecze ństwo dla dzieci sprawa jest otwarta s ą  instytucje które 
Państwo możecie zg łosić  to ja za to biorę  odpowiedzialność . 
Przewodniczący Rafał  Piasecki 
Panie burmistrzu to ju ż  daleko idąca 



Burmistrz Andrzej Gąsior 
No nie no jeżeli ale to by państwo oskarżacie tutaj wobec spo łeczeństwa na podstawie nieznajomo ści. 
Nie to jest forma taka że jeżeli ja mam się  tu bronić  ja nie jestem budowlańcem nie ma tu inspektora 
nie ma tu specyfikacji przetargowej a pa ństwo chcecie grillowa ć  burmistrza że po łoży ł  źle kabel 
przepraszam w cudzys łowiu że położy ł  źle kabel c zy stworzy ł  niebezpieczeństwo dla dzieci to jest 
daleko idącą  oskarżenie panie przewodniczący dlatego że to może firma może te materia ły 
wykorzystać  przeciwko takim oskar żeniom. Ja mówię  po prostu żeby śmy się  wypowiadali na temat 
tego o czym wiemy o czym mamy pewno ść  jeżeli państwo uważacie że co ś  zostało wykonane ź le 
zróbmy spotkanie macie państwo komisji jest komisja rewizyjna jest możliwość  spotkania komisji 
stałych zaprosimy tutaj inspektora nadzoru zaprosimy budowla ńca, który państwu powie szczegó łach 
jak zostały zamienne prace wykonane izolacje który gdzie ś  tutaj pad ło prawda jak izolacja zosta ła 
zamieniona dlaczego jak zosta ły okosztorysowane inne prace co w zakres specyfikacji wchodzi ło jak 
firma to wykona ła czy to jest bezpieczne czy niebezpieczne pracownik si ę  na ten temat wypowie ja nie 
mogę  powiedzieć . Kto ś  mówi że biegnie tamtędy prąd ja w to nie wierzę  I to jest oskarżenie daleko 
idące bo jeżeli jeżeli by taka sytuacja by ła. No nie wiem jak to nawet nazwa ć  to jest prokurator no no 
więc jest to daleko id ące oskarżenie ja bym nie posun ął  się  tak daleko żeby po prostu kogo ś  oskarżać  
że kto ś  świadomie narazi ł  dzieci na niebezpiecze ństwo włączy ł  kabel po którym płynie woda który 
jest pod napi ęciem. Ja osobi ście w to nie wierz ę  jeżeli państwo macie takie przypuszczenia no to 
mówię  to są  daleko idące oskarżenia w skali spo łeczeństwa, bo przecie ż  to spo łeczeństwo sucha t ej 
dzisiejszej sesji. Wi ęc ja uważam że tak nie można Szanowni państwo nie możemy grillować  wójta 
burmistrza czy kierownika inwestycji tutaj za co ś  o czym my nie mamy w tej chwili nawet pewnych 
rzeczy nie dokumentów nie mamy nie mo żemy za to odpowiada ć . My odpowiadamy za odebranie 
inwestycji. Jest ona niechlujnie zrobiona mówimy o tym od pocz ątku ta inwestycja sp ędzała nam sen z 
powiek siedzieli śmy pracownik jest tam praktycznie codziennie jak by śmy mu policzyli godziny, teraz 
też  jest w tej chwili wi ęc gdyby śmy policzyli godzin ę  to ja jako gmina nie wiem ile musia łbym mu za 
to zap łacić . On jest tam w ramach pracy ale jest te ż  dodatkowo po prostu po pracy jedzie sprawdza 
każdego dnia sprawdza czy zosta ło to wykonane z dokumentacj ą  czy materiały zamienne zosta ły z 
dochowaną  jako ścią  która zosta ła gwarantuje wykonanie termomodernizacji itak dalej. Wi ęc ja nie 
mogę  się  Szanowni Państwo tłumaczy ć  z każdego centymetra kwadratowego zamienionego materia łu 
bo ja tej wiedzy nie mam i pa ństwo chcecie tutaj żebym ja odpowiedzia ł  przed spo łeczeństwem 
dlaczego drut idzie i po nim si ę  leje i jest wiadomo że jest nieszczelny jest zg łoszona uwaga ale ja nie 
wiem czy on jest pod napi ęciem i stwarza niebezpiecze ństwo dzieciom. Jeżeli piec jest w tej chwili 
wyłączony jest kontrolowany firma przyjecha łaś  w ramach gwarancji no może się  tak zdarzy ć  to do 
domu kupuje się  telewizor jest zły jest na gwarancji firma przyje żdża sprawdza albo wymienia albo 
kupujemy nową  wiele razy si ę  takie rzeczy zdarzaj ą . Tutaj się  zdarzy ła taka sytuacja z piecem firma to 
rozstrzygnie je żeli będzie potrzebny wentylator do komina przewód kominowy przypominam zosta ł  

t 	ca łkowicie na wniosek kominiarzy zabudowany jest wk ład włożony który powinien spe łniać  rolę  
ochronną  niech teraz firma sprawdzi je żeli jest podpowiedź  że trzeba będzie wentylator czy co ś  będzie 
zabudować  to my to zrobimy ale ja nie jestem fachowcem kto ś  się  musi pod tym podpisać  ktoś  musi 
za to wzi ąć  odpowiedziałem ja jej nie mogę  zrobić  nie mam takich kompetencji. 
Przewodniczący Rafał  Piasecki 
Dziękuj ę  bardzo bardzo si ę  pan burmistrz uniós ł  ale niepotrzebnie bo my jako radni... Nie nie 
absolutnie tu nie padaj ą  żadne oskarżenia chyba jeste śmy na dwóch innych sesjach co ś  mi się  wydaje 
bo wypowiedź  radnego by ła bardzo merytoryczna, ale te ż  jest atak też  i w moją  stronę  Panie burmistrz 
u nikt pana tutaj... Moment spokojnie może emocje troszk ę  opuścimy nikt tutaj nikogo nie grilluje i 
nikt nikogo nie atakuje. To jest spotkanie sesja jest równie ż  spotkaniem radnych gdzie mamy 
dyskutować  jak nie na sali konferencyjnej nie na komisjach nie na sesji. Po to to jest po to jest to 
miejsce i po to jest ten czas. Byli śmy widzieliśmy można moment moment pani rady bardzo prosz ę  
bardzo proszę  bardzo proszę  Ja prowadzę  proszę  o spokój proszę  o spokój przywo łuje wszystkich do 
porządku. Bardzo proszę  Sylwester Koz łowski 
Radny Sylwester Koz łowski 
Dziękuj ę  panie burmistrzu odwróci ł  Pan to wszystko ca łe clue sprawy zacząłem swoj ą  wypowiedź  
odnośnie inwestycji od z łego wykonawcy czy te ż  fatalnego czy te ż  tego że mieliśmy pecha i 
powtórzy łem to 2 razy że takie rzeczy si ę  zdarzaj ą  niestety mamy taką  ustawę  o zamówieniach 
publicznych gdzie najni ższa cena wygrywa od tego zacz ąłem i to nie jest doszukiwanie si ę  jakiego ś  



błędu jest mowa o zagro żeniach które są  nad czynnym obiekcie oddanym do u żytku bo szko ła 
funkcjonuje tak dzieci chodzą  czyli inwestycja jest zakończona skoro wykonawca wpu ści ł  dzieci na 
teren szko ły bo tak należy to rozumie ć . Bo gdyby budowa by ła jeszcze w toku to dzieci nie mog łyby 
wej ść  do szko ły. Całe clue sprawy dotyczy wypowiedzi z 7 kwietnia na sesji gdzie przekonywa ł  pan 
radnych o potrzebie przekazania dodatkowych środków i tylko o to mi chodzi panie burmistrzu. O tym 
mówię , że wsta ł  Pan na sesji i powiedzia ł  pan odwodnienie drenaż  izolacje mówi ł  pan o oknach 
przecież  okna mamy niewymienione. Mamy w Paprocicach wymieniono okna 303 sztuki lub 4 Prosz ę  
sprawdzić  bo później zostanę  posądzony o o o o k łamstwo Tak wiadomo że powinniśmy dysk przy 
dokumentacji ale dyskutujemy o faktach po faktach o tym o czym by ła mowa na sesji w kwietniu i o 
tym co zosta ło wykonane tak a teraz wychodzi z tego że odwodnienia nie ma i drenażu nie ma bo tego 
nie by ło w zakresie a na sesji by ła mowa o tym że ma być  odwodnienie ze wewnątrz jest kot łowni 
odwodnienie z kot łowni za łożona pompa która która wyrzuca wyrzuca wod ę  proszę  powiedzie ć  jaką  
kwotę  z podpisanej umowy wyp łacili śmy do dnia dzisiejszego wykonawcy za to zadanie i Prosz ę  o 
udzielenie informacji jakie mamy terminy Jeszcze raz powtarzam zwi ązane umową  z wykonawc ą  
związane z urz ędem z Marszałkowskim z rozliczeniem inwestycji 
Zastępca Burmistrza W łodzimierz Zaręba 
Ja tutaj mam drobny kłopot dlatego że jak zwykle pracownik jest w Paprocicach je żeli chodzi o ca łą  
dokumentacj ę , telefonicznie jeżeli chodzi o uzgodnienie terminów telefon wykona łem i to tak na 

b 	
marginesie powiem bo te ż  rozmawia łem o tym odwodnieniu jeżeli chodzi o odwodnienie szkoły 
Szanowni państwo Pragnę  przypomnieć  że na wniosek pana radnego Sałaty by ło projekt odwodnienia 
i projekt odwodnienia który zak ładał  że studzienki będą  w oddaleniu 4 m od budynku gdzie ś  oko ło 4 
m i koszty bo Stories bo pracownik mi o tym powiedzia ł  to nie jest 10 000 panie radny tylko to jest 
130000 taki jest odwodnienia w tym kosztorysie wi ęc no różnica jest znacz ąca jeżeli by zbliżone tobie 
to by śmy mogli tutaj polemizować  ale odnoszę  się  już  teraz nie Ja mówi ę  o tym projekcie który 
wstępnie chciał  żeby śmy rozmawiali merytorycznie to bym chcia ł  najpierw nie wiem bo nie 
uczestniczy łem tutaj w tej dyskusji by łem zebrać  dane ale Szanowni pa ństwo Przecie ż  dobrze mamy 
wiedzę  jak ten budynek wcze śniej wyglądał  i że pierwszy wniosek pana radnego by ł  taki że piec 
plywa tam i pompa by ła zamontowana od obok tego pieca wtedy nie by ło niebezpiecze ństwa że porazi 
kogoś  Palacza pompa z pływakiem by ła obok tego pieca piec systematycznie si ę  tam niszczy ł  dlatego 
że woda zalewa ła gorący piec pierwotnie przyst ąpili śmy do czegoś  takiego że zrobi ty chcieli śmy 
wykonać  projekt na odwodnienie tego budynku żeby wstawiaj ąc nowy piec nie ponosi ć  dodatkowych 
kosztów i co się  okaza ło okaza ło się  że nie ma uregulowanej własności czyli wydatki Gminy były nie 
na własny teren przecie ż  dopiero później by ła decyzja starosty o imieniu gminnym że też  mnie gminne 
i o o uznaniu że to jest przez wojewod ę  że to jest już  mnie nie przypisane do wtedy mo żemy dopiero 
inwestować  środki i wtedy Jak przygotowywali t ą  dokumentacj ę  na odwodnienie samego budynku to 
te studzienki w projekcie bo ten projekt jest tutaj w Urz ędzie Gminy by ły umiejscowione 4 m domku 
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ale w osobnym projekcie to nie by ło który oddzielne projekt to nie obejmowa ło bo to nie dawa ło 
efektu tego który tam zaistnia ł  Szanowni państwo bo tam jest na piranie wody i z boków w tej góry ale 
i od od pod łogi od posadzki wi ęc tutaj by łem widziałem Ja wiem Ja wiem że pan jest specjalist ą  a ja 
nie jestem ja się  opieram na dokumentach na tym co co musz ę  dać  wiarę  tym którym powierzony jest 
ten proces ca ły jeżeli chodzi o termomodernizacji i przechodz ę  przychodzę  przechodzę  teraz dodat 
mieli śmy aneksowanie tej umowy powiem państwu tylko tak że jeżeli chodzi o przesuni ęcia terminu 
w realu to mów czyli popularny aneksy my o tym fakcie musimy to uzgadnia ć  z Urzędem 
Marszałkowskim jako instytucja która jest instytucj ą  zarządzającą  i która nam przekazujesz 
europejskie by ło to dokładnie dokumentowane bo tam w kwestie w gr ę  wchodziły a że warunki 
pogodowe A2 jeszcze coyid do dwóch kierowników przynajmniej jeden to nawet tutaj bez ochrony 
danych osobowych dostali śmy informacj ę  leżał  kilka tygodni w szpitalu to nie jest b łaha sprawa jeżeli 
chodzi o okowit wi ęc Urząd Marszałkowski nie robi nam żadnej korekty z tego tytu łu jeżeli chodzi o 
wydatki te zaplanowane z Unii Europejskiej dlatego że mam przesun ął  termin realizacji tej inwestycji 
i powinien i pozwoli ł  Zabrze firm ą  do 24 kwietnia pierwotnie ten termin by ł  różnie okre ś lany dlatego 
że no że wcześniej dobrze że warunki atmosferyczne nam po z Szanowni pa ństwo No chyba 
przyznacie racj ę  że warunki tegoroczne odbiegaj ą  od kilku lat poprzednich do tej pory zima ko ńczy ła 
się  już  lutego i marca a teraz ca ły czas mamy jeszcze tutaj dzisiaj polecieli śmy włączyć  ogrzewanie bo 
nie jest nie do wytrzymania W tym budynku także tutaj nie mia ły na ten na to wykonanie wp ływ do 23 
kwietnia by ł  aneks do umowy 30 kwietnia komisja odebrana odebra ła przystąpiła do odbioru bo firma 



wcześniej zgłosi ła ten odbiór zgodnie z umową  i za usterka wa ła komisja 22 ust czas realizacji 28 
kwiecień  przepraszam my soniya w pi ątek aktualnie pracownik jest i potwierdza to do pi ątku Oni są  w 
stanie wykonać  wszystkie te prace które żeśmy zalecili te zaobserwowali teraz kwestia jest je żeli 
chodzi o piec do Szanowni państwo to nie jest jakaś  ten tego pieca to nie jest Nie chc ę  wymieniać  
nazwy ale Szanowni państwo to nie jest jaki ś  podrzędny tutaj producent oni si ę  staraj ą  to się  nie 
Szanowni państwo że takie dane To pó źniej przerażają  rodziców No ale to te ż  jest ź le okreś lone Bo 
wie Pan Palec przy rurze która jest doprowadzona do pieca po prostu gdzie ś  jest w tym kominie z ły i 
dlatego na 30 tam do pana w tej ró ży więc zapala Wi ęc w takiej sytuacji firma ustawi ła bo wymieniali 
całe wnętrze tego pieca bo te ż  rozmawia łem z serwisem jest na wezwanie po po łudniu już  wzywa się  
serwisanta No oczywi ście jeżeli chodzi o kwesti ę  związaną  ze sobą  niedzielę  to pomijam ten termin 
ale jeżeli si ę  za bo jest przekaz od razu że pies nie dzia ła No to te serwisant si ę  zawsze zjawia na drugi 
dzień  to też  nie jest miejscowy gdzie ś  tutaj pracownik i teraz sytuacj ę  doszli do wniosku że na 100 000 
przypadków mamy pecha je żeli chodzi o paprocice i to wyraźne boja bym chcia ł  to inwestycje 
zakończyć  i proszę  państwa i nie rozmawia ć  bo zaproszę  was wszystkich radnych do na Pokrzywianka 
i powiem proszę  państwa czego żeśmy nie zrobili bo tam jeszcze jest stara instalacja po uj ęciu wody i 
pani dyrektor mi zwraca uwag ę  ale mogli śmy jeszcze ze 100 000 i wyj ąć  te zbiorniki na t ą  wodę  bo to 
jest niepotrzebne to tylko zagraca pomieszczeniach na dole tylko że idziemy tutaj termomodernizacja i 
to co jest niezb ędne wymieniałe ś  zosta ło całą  wnętrze piecu teraz dalej si ę  to zapali ło raz w takiej 
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sytuacji robiony jest pomiar i jeżeli ten pomiar po tych pomiarach bo jest aparat jeszcze pa ństwo bo to 
też  byliście obecni przy tym jak te pomiary chyba 5 dni musi to by ć  35 musi te pomiary muszą  trwać  i 
wtedy będzie okre ś lone i jakie dodatkowe przeci ągnięcia podj ąć  i to Wykonawca jest na to 
przygotowany że on nam musi to wype łnić  że jeżeli chodzi o te dodatkowe No nie wiem czy monta ż  
jakiego ś  Nie wiem nie znam si ę  na tym w każdym bądź  razie te dodatkowe czynno ści musi wykonać  
żeby piec funkcjonowa ł  poprawnie Ale Szanowni państwo No teraz Je żeli chodzi o No to Zbliżamy 
się  do sezonu letniego i te pije co ju ż  nie będą  pracować  więc pozwolę  żeby ci fachowcy pracowali 
tam a nie zastrzeganie czego ś  takiego żeby żeby zamykać  szkoły gdzie chc ę  chcę  jeszcze państwo 
podkre ś lić  jedno w tej nowym przetargu żeby się  przy ustrzec do czego ś  takiego bo to pope łniliśmy 
błąd ale musieli śmy po termomodernizacji tych sze ściu budynków w rutkach mo że firmy dochowania 
należytej staranno ści bo zawsze cz łowiek się  opiera na takich przetargach że firmy dochowaniu 
należytej staranno ści i wiedząc o tym że funkcjonują  w takim obiekcie jak szko ła wykonają  tą  
inwestycj ę  do momentu kiedy ta szko ła może mogą  te dzieci przynajmniej wewn ątrz mogą  te dzieci 
wej ść  jest to Szeroki zakres prac bo to jest skuwanie tynków czy bruzdowanie i po łożenie nowej 
instalacji Proszę  państwa bezpiecze ństwo to tak naprawdę  ale nikt nie wspomina o tym że to 
bezpieczeństwo dla dzieci tutaj jest zwi ększone A może przypomn ę  państwu że tam by ła instalacja 
aluminiowa co stwarza ło Bo żeby by ła instalacja aluminiowa No to wiecie państwo że to Stwarza 
zagrożenie i w każdej z tych starych Szkó ł  oprócz jeziorka wymiana jest instalacji W tym budynku 

( 	również  całej i tylko różnymi metodami tam by ło bruzdowanie tam naprawd ę  było dużo takich prac 
które nie pozwala ły żeby te dzieci tam funkcjonowa ły do 20 gdyby w umowie by ło zawarte to by śmy 
na wykonawcy to wy mogli ja tego nie mieli śmy w umowie że do trzydziestego sierpnia powinien by ć  
obieg przygotowany do funkcjonowania my śmy chcieli Szanowni państwo prze łożyć  tak by termin 
wakacji bo przecież  dzieci I wrze śnia poszły do szkoły dopiero później koyit wy łączy ł  nam te szko ły 
ale też  organ stosowny nie chcia ł  się  zgodzić  na wniosek pani dyrektor my nie mamy takich 
możliwości prawnych żeby wyłączy ć  szkołę  po prostu żeby nie funkcjonuje Dzi ękuj ę  31.12 2022 bo 
to jest ca łość  projektu się  kończy. 
Przewodniczący Rafał  Piasecki 
Kolega Ryszard Karpi ński proszę  bardzo. 
Radny Ryszard Karpi ński 
Panie Wiceburmistrzu zdaje mi si ę  że Pan rękami i nogami broni firmy. Powiedzia łem o tym o 
zagrożeniu dla mieszkańców tej szko ły nauczycieli dzieci są  formy które mo żna zamknąć  szkołę . 
Zdalne nauczanie do czasu aż  firma zakończy obiekt odejdzie z obiektu w którym mo żna wej ść . Tyle 
dla mnie laika ja nie jestem elektryk nie jestem osob ą  prawnikiem który tam wie co gdzie jak. Mnie 
chodzi o bezpiecze ństwo osób tam bo tam nie tylko dzieci s ą  nauczyciele pracownicy tylko do 
bezpieczeństwa osób je ś li w piątek mamy termin jak pan mówi ł  że już  wstepnego odbioru to prosz ę  to 
zrobić  perfekcyjnie i aby nie by ło kłopotu japo to powiedzia łem że radni nie znaj ą  się  przepisach nie 
muszą  się  znać  na elektryce na odwodnieniu. Dzi ękuję . 



Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 
Dziękuj ę  bardzo kolega radny Robert Klefas bardzo prosz ę . 
Radny Robert Klefas 
Systematyzuj ąc to jeszcze raz faktura jest z łożona nie ma protoko łu odbioru. Okej nast ępna rzecz 
panie burmistrzu je ś li kupuje się  telewizor do domu to jest to odpowiedzialno ść  prywatna my 
dysponujemy groszem publicznym i stwierdzili kie po kosztorysach które mia ły być  dokładne 
precyzyjne że potrzeba nam tyle i tyle pieni ędzy w kwietniu do łożyliśmy na bańkę  800 i teraz radny, 
Rada Gminy nie jest od tego ażeby stwierdzać  i oceniać  firm ę  która wykonywa ła ale tych któr ą  ją  
powo ływała. Panie Marku chcia łbym zapytać  czy pad ło tutaj kierownik inwestycji czy kto jest 
odpowiedzialny za nadzór nad inwestycj ą  termomodernizacja Paprocic? 
Kierownik Marek Partyka 
Otóż  u nas w referacie Szanowni pa ństwo jest do tego przydzielony odpowiedni pracownik 
oczywiście ja nadzoruje ca ły referat ale równie ż  nadzoruj ą  Panowie burmistrzowie wiadomo z tytu łu 
swojej funkcji. Je ś li chodzi o proces produkcyjny jak w każdym procesie produkcyjnym jest 
wy łoniony inspektor nadzoru on odpowiada za prawid łowe wykonanie przedmiotu zamówienia pod 
względem technicznym i to jest jego odpowiedzialno ść  są  to tak zwane osoby samodzielnie w procesie 
inwestycyjnym. Bierze za to pe łną  odpowiedzialność , bierze za to pieni ądze w związku z powy ższym 
to jest jego odpowiedzialność  żeby ten proces produkcyjny zosta ł  zrobiony tak jak jest zapisane w 

	

„ 	umowie itak jak jest zapisane w prawie budowlanym i w sztuce budowlanej. Dzi ękuj ę . 
Radny Robert Klefas 
Czyli, który z panów burmistrzów sprawowa ł  nadzór nad akurat Paprocicami. W kwietniu pad ły inne 
słowa ale by ć  może się  mylę  wrócę  do tego odtworzę . Szanowni panowie więc tu w łaśnie o to chodzi 
że nad procesem ca łym wykonawczym s ą  niezależne jak gdyby inspektor nadzoru jest jednostk ą  
niezależną  i on odpowiada podpisuj ę  się  pod czym ś  ale to de facto inwestor pó źniej odpowiada za 
całość  bierze odpowiedzialno ść  za całość  my jesteśmy inwestorem. P łacimy pieniądze czyli zgadzamy 
się  na to co zosta ło zrobione. Wed ług mojej subiektywnej wiedzy zosta ło to wykonane niezgodnie z 
rzemios łem w kwietniu pad ły stwierdzenia odno śnie tego że nie możemy pope łnić  błędu jak po 
termomodernizacji szko ły w Rudkach ażeby nauczyciele, rodzice a równie ż  i uczniowie dopłacali i na 
swój koszt robili remont po termomodernizacyjnego w przypadku Rudek tak by ło. Podejrzewam że ta 
faktura by łaby bardzo bardzo gruba zreszt ą  są  tutaj rodzice którzy czynnie inwestowali. Panie Adamie 
Proszę  mi powiedzie ć  jako Radny Paprocic ile pieni ędzy pan włoży ł  orientacyjnie w remont po 
termomodernizacyjny. Otó ż  wykonanie porządków po termomodernizacyjnych w szkole w 
Paprocicach wyglądało tak że wykładzinę  zakupiono ze środków stowarzyszenia farby kupowali 
rodzice malowali rodzice środek sprzątali rodzice a nawet kontener który jest w dyspozycji szko ły 
został  wype łniony odpadami budowlanymi przez wykonawców i on stoi pe łny. Poszed łem zobaczy ć  
tak jest kontener który s łuży na odpady jednostce zosta ł  wype łniony materia łami budowlanymi. Nie 
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ma żadnych ciągów komunikacyjnych opaska ma 48 cm razem z obrze żem przecie ż  żeśmy szli tą  
opaską  nie da si ę  przej ść  inaczej dlatego że błoto by ło po kolana. Na mój zdrowy rozum taki 
normalnie racjonalny je żeli przy tych ulewach leje si ę  woda z rynny i zalewa obszar przed szkolny to 
jak mamy zamiar utrzymać  tam sucho ść  przecież  ta woda z powrotem wplywa. Część  spłynie na 
boisko cze ść  spływa do piwnicy z powrotem. No pani dyrektor sama pokaza ła jak wygląda odpływ 
przed wej ściem do szkoły z rynny płynie bezpo średnio na kostkę  z kostki spływa do piwnicy i mamy 
obieg zamknięty możemy fontannę  urządzić . Jeżeli piec stal w wodzie to przecie ż  to zawsze by ło 
zgłaszane że jest zalewana kot łownia w Paprocicach i zawsze s łyszałem taki tekst b ędziemy sk ładać  
wnioski o termomodernizacj ę  wstrzymajmy się , Sałata się  wstrzymywał  na w końcu zosta ł  zrobiony 
projekt na tą  odwodnie to dlaczego nie zosta ł  wykorzystany skoro by ł  ze studzienkami no tego to ju ż  
zupełnie nie rozumiem. A panowie użalacie si ę  nad tym że nie jeste ście fachowcami ja si ę  z tym 
zgadzam bo nie mo żna być  we wszystkim fachowcem ale sprawujecie nadzór ca łościowy nad 
funkcjonowaniem przedsi ębiorstwem jakim jest gmina. Dostali ście od Rady Gminy pieniądze w 
kwocie bańka 800 i odpowiada li ście za to żeby zadanie wykonywane by ło dobrze. Zabrali ście w tym 
celu porozumienia na pi śmie w formie kosztorysów planów projektów sprawowali ście nadzór nad 
ludźmi a moje g łówne zastrze żenie jest takie dzieci maj ą  zagrożenie uczestnictwa w tym budynku i nie 
tylko dzieci, budynek nie jest gotowy do funkcjonowania Pan mówi panie burmistrzu by ł  pan 
uprzejmy powiedzie ć  że piec wysokiej jako ści firmy, tak zgadzam si ę  firma szanowana znana na 
rynku ale to nie jest wina pieca. No to mo że proszę  nie trywializować  tutaj bo być  może nie wiem no 



pan odpowiada za finanse Gminy trywializacja niczemu nie pomo że bo sprawajest poważna to są  to 
jest bezpieczeństwo dzieci pracowników i rodziców. Piec jest, nie odpowiada za to przecie ż  to jest 
odpowiedzialność  filara. Panie Burmistrzu przypomina Pan sobie po żar w szkole w Paprociach 
zapali ło się  część  klasy co w tej kwestii zosta ło zrobione wentylator chcecie wmontować  w filar no 
błagam was no jeżeli ja słyszę  tego typu rzeczy no to po prostu no ja nie wiem jak mam to oceni ć  żeby 
cyrkulacj ę  powietrza w filarze prosz ę  Pana za chwil ę  będzie pan móg ł  odpowiedź jeś li Pan 
Przewodniczący panu zezwoli a teraz prosz ę  łaskawie i cierpliwie mnie bo japoński głupot s łuchałem 
przez chwil ę , głupot, pańskich g łupot wypowiada ł  się  pan bardzo nie merytorycznie zwalaj ąc winę  na 
wszystkich tylko nie na siebie to pan sprawowa ł  nadzór i w kwietniu to us łyszeli śmy. Szanowni 
państwo jeś li chcemy by ć  konsekwentny to chcia łem zapytać  o taką  rzecz jakie konsekwencje 
wyciągnął  pan burmistrz wobec osób które uzna ł  pan rzekomo za winne utraty subwencji wysoko ści 6 
milionów złotych zwolni ł  pan te osoby. W b łoto śmiem twierdzi ć  wyrzucono dwie bańki 1800000 z ł  
w tym przypadku rozwi ązania honorowe to chyba za ma ło aczkolwiek równie ż  bardzo istotne. Panie 
przewodniczący ekspertyza elektryczna kominowa sanitarna finansowa dzi ękuję . 
Burmistrz Andrzej G ąsior 
Pierwszy raz si ę  spotykam z taką  sytuacj ą  to mówię  świadomie wobec spo łeczeństwa i Rady Gminy 
że nauczyciel wf-u jest fachowcem budowlańcem naprawdę  Panie Robercie gratuluj ę . Gratuluj ę  
merytoryki nie chce pan zaprosi ć  z Radą  Gminy i Przewodniczącym nie chcecie pa ństwo zrobi ć  
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komisji i zaprosi ć  budowlańca na ten temat ale... Moja sugestia by ła taka że nie chcecie pa ństwo 
pomyś leć  o komisji gdzie można by zaprosi ć  budowlańca i ocenić  stan inwestycyjny w Paprocicach a 
nie ocena przez nauczyciela ocena prac budowlanych czy komina. No kochani no z astanówmy si ę  
trochę  druga rzecz Panie Robercie ja nikogo je żeli chodzi o gminę  nie zwolni łem. No proszę  mi 
powiedzieć  kogo zwolni łem. No proszę  odpowiedzieć  spo łeczeństwu kogo zwolni łem wyniku utraty 
subwencji czekam na odpowiedź . Dobra nie musi by ć  odpowiedzi. Mam pro śbę  do pana Daniela aby 
włączy ł  ostatnią  sesję  kończącą  się  w zasadzie sesj ę  Rady Gminy w poprzedni z poprzedniej tak 
dotyczącą  wypowiedzi pana Roberta Klefasa wybranego przez suwerena z Baszowic dotycz ącą  
przedsiębiorcy prywatnego z Jeziorka. Jest to bardzo wa żne Szanowni państwo dlatego że pad ły tam 
kalumnie wobec naszych pracowników pad ły też  nie prawdziwe zdania przynajmniej w dwóch 
kwestiach chcia łbym żeby pan Robert Klefas poniewa ż  jest radnym przez suwerena wybranym 
wyjaśnił  społeczeństwu czemu te k łamstwa maj ą  służyć  jeżeli chodzi o przeproszenie pracowników 
czy ja mam to zrobi ć  czy to zrobi on. Dotyczy to przedsi ębiorcy bardzo proszę . Dobrze to je żeli jeżeli 
jest taka możliwość  to dwie minuty przerwy ja si ę  chcia łbym do tego odnie ść  jest to bardzo ważne 
ponieważ  padają  tu różne s łowa tylko że one nie maj ą  pokrycia w prawdzie. 
Przewodnicz ący Rafał  Piasecki 
Czy ma to związek z tym tematem o którym rozmawiamy czyli szko ła modernizacj ą  szkoły? 
Burmistrz Andrzej Gąsior 
Ma to związek z tym że tutaj od pana radnego padaj ą  s łowa który ś  raz nieprawdziwe i one dotycz ą  i 
inwestycji dotyczą  różnych tematów i one wymagaj ą  sprostowania wobec spo łeczeństwa dlatego że 
spo łeczeństwo nas ogl ąda słucha ja nie mam mo ż liwości obrony się  jeżeli jest pytanie powiedzmy 
typu takiego że ja nie mam wiedzy nie mam dokumentów i kto ś  mnie pyta to ja staram si ę  odnieść  w 
momencie kiedy tą  wiedzę  mam i ponieważ  padły tutaj bardzo trudne sytuacje dla gminy poniewa ż  na 
poprzedniej sesji nie musimy szukać  nagrania ja się  postaram to w krótkiej formie powiedzie ć  na 
poprzedniej sesji pad ła taka sytuacja że gmina nie chce podać  ręki przedsi ębiorcy który p łaci i tu 
została podana cyfra podatku ja ten podatek sprawdzi łem Szanowni Państwo trzeba go czego podzieli ć  
praktycznie przez 10 jedno O znika wi ęc jest to jedna nieprawdziwa informacja na du żą  skalę . Druga 
informacja nieprawdziwa że pracownicy nasi zak łócili teren mir domowy weszli na posesj ę  tego 
mieszkańca który podejrzewano awari ę . Zaprosi łem pana Jacka Bro żynę  kierownika referatu 
zapyta łem absolutnie żaden pracownik nie wszed ł  na teren byli obok terenu ale na teren nie weszli 
więc jest to druga kalumnia która pad ła wobec naszych pracowników. Nie wiem czy ja powinienem 
przeprosi ć  czy może po prostu jakie ś  sprostowanie przyda łoby się . I kolejna Szanowni pa ństwa 
informacja nieprawdziwa że gmina stoi na przeszkodzie pod łączenia i wydania warunków do 
przyłącza. Szanowni pa ństwo na terenie przedsi ębiorca wykonuje inwestycje o tej inwestycji gmina 
nie wiedziała nie mia ła żadnych nie tutaj żadnych informacji została wykonana na terenie który nie 
jest przeznaczony pod zabudow ę  i to jest też  sytuacja taka niespotykana bo my nie mo żemy wydawać  
jako gmina dokumentów nieprawdziwych nie podpisze si ę  pod tym ani pracownik ani burmistrz ani 



nikt inny. Jeżeli dokumenty s ą  w porządku jeżeli jest przeprowadzony ca ły proces od początku gmina 
pomaga i będzie pomagać  „ ale musieli śmy się  wróci ć  do początku i teraz sytuacja jest wyprostowana 
ale nie mo żna podawać  informacji że gmina stoi na przeszkodzie . W jednym krótkim fragmencie 
Szanowni państwo trzy duże nieprawdziwe informacje które obieg ły społeczeństwo na jak przed 
takimi informacjami si ę  bronić  jeżeli nie przez wyjaśnienie. Bardzo dzi ękuj ę . 
Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 
W trybie ad yocem Robert Klefas bardzo prosz ę  panie radny. 
Radny Robert Klefas 
Bardzo dziękuj ę  panie przewodniczący pragnę  wypowiedzieć  się  w sposób nast ępujący otóż  radny 
reaguje i upomina si ę  o mieszkańców z terenu gminy Nowa S łupia na podstawie ró żnych sytuacji 
rozmowy ustne, pisemne zg łoszenia są  to informacje przekazywane przez bezpo średnio przez osob ę  
zainteresowan ą  więc ja odpowiem Panu tak, tak jak to powiedzia łem zreszt ą  o czym Pan skrupulatnie 
zapomniał  powiedzie ć  a mianowicie. Otrzyma łem informacj ę  od mieszkańca miejscowo ści Jeziorko 
który zrelacjonowa ł  mi tą  sprawę  w ten sposób. W związku z tym jeżeli ma Pan zastrze żenia co do 
formy mojej wypowiedzi wobec pana pracowników to zróbmy to tak panie przewodnicz ący zarzucono 
mi kłamstwo wobec tego bardzo prosz ę  a żeby pojawi ł  się  zainteresowany przedsi ębiorca z Jeziorka i 
w konfrontacji w mojej obecno ści wypowiedzia ł  się  na ten temat jak zosta ła przekazana informacja w 
formie której interweniowa ł  ównież  ażeby przygotowa ł  dokumenty świadczące o tym jakie p łaci 

b 	podatki jeżeli okaże się  to nieprawdziwe i przedsi ębiorca z Jeziorka wycofa si ę  i nie potwierdzi moich 
s łów przeprosz ę  jak najbardziej pracowników. Nie u żywałem wobec pracowników żadnych kalumni 
stwierdzi łem że jeżeli wstępuje się  na prywatn ą  posesj ę  to w podstawie musi by ć  jakieś  źródło bo 
własność  prywatna jest rzecz ą  świętą  wobec tego ten bezpardonowy atak na radnego w odwecie za 
mówienie prawdy na temat wydatkowania środków w kwocie 1800000 zł  na budynek 
termomodernizacji w Paprocicach, oprócz tego że odbiega od tematu i jest sugerowanym odwrotem 
jak gdyby od zmiany tematu jest równie ż  nieprawdziwy w tym wątku gdyż  ja tego nie mówi łem na 
podstawie informacji wyssanych z palca tylko na podstawie informacji które otrzyma łem od 
zainteresowanej osoby . W tym celu prosz ę  o zaproszenie inwestora przedsi ębiorcy i o to żeby śmy 
mogli wyjaśnić  w sposób klarowny jasny i czytelny przekaz dotycz ący który ja przekaza łem i który 
teraz przekaza ł  pan burmistrz. Ten bezpardonowy atak jest kolejn ą  próbą  tego ażeby dyskredytować  
radnych świadczy o tym że radni w dalszym ci ągu są  stygmatyzowani na wszystkie rzeczy bez 
zwracania uwagi na konsekwencje tego jest akceptowalne. Dzi ękuj ę . 
Przewodniczący Rafał  Piasecki 
Dziękuję  bardzo. W kwestii formalnej je żeli chodzi o zaproszenie inwestora czy to nie wiem czy 
dobrze us łysza łem że na następny komisję  ma to być  zaproszony ten inwestor z Jeziorka? Okej dobrze 
dziękuj ę  bardzo ju ż  się  teraz pogubi łem czy kto ś  jeszcze prosi ł o zabranie g łosu ? Okej bardzo proszę . 
Radny Sylwester Koz łowski 

( 	Bardzo dzi ękuj ę . Szanowni państwo chyba musimy już  kończyć  te wypowiedzi bo sprawa si ę  rozmy ła 
i zeszli śmy na zupe łnie inny kierunek odtworzy łem tylko tą  sesję  zjednego powodu g łównie dla 
państwa radnych dla nas żeby pokazać  w jaki sposób byli śmy przekonywani w kwietniu do realizacji 
tego zadania, jaki jest fina ł  tego zadania i tylko o to mi chodzi ło o nic więcej o nic wi ęcej panie 
burmistrzu jak mia ło wyglądać  kolorowo a nie wygiąda kolorowo temat zszed ł  zupe łnie na inne 
sprawy. Jeste śmy przekonywani że będzie zrobione to będzie zrobione tamto radny si ę  zastanawia 
może są  potrzebne te pieni ądze bo rzeczywi ście trzeba zrobi ć  wymienić  okna, zrobić  odwodnienie 
zrobić  drenaż  jedziemy na fina ł  sprawy oglądamy nie jest zrobione i tylko dlatego poruszy łem ten 
wątek. Co do pytania Pana Burmistrza do kolegi Roberta czy kto ś  został  zwolniony z pieczeń  
ekonomicznych tak dal pan wypowiedzenie dwa powody przyczyny ekonomiczne i rozwi ązanie 
stanowiska pracy nie z powodów ekonomicznych i tak prosz ę  sobie otworzy ć  w trakcie To tyle i 
chyba zako ńczmy tą  rozmowę  
Przewodniczący Rafał  Piasecki 
Zamykam dyskusj ę  w tej kwestii jeste śmy dobrze boja tek jeszcze mam kilka informacji wi ęc proszę  
o cierpliwość . No w łaśnie nie widzę  bo tak troch ę  się  pan burmistrz bardzo prosz ę . 
Burmistrz Andrzej Gasior 
Jeżeli jestem przy g łosie i mam możliwość  niestety ta sesja nam si ę  rozjecha ła. Zbliżają  się  wybory 
widocznie po prostu jest to widać  że jakie ś  tu ruchy trwaj ą  tutaj uderzać  w nas muszę  się  do tego 
przygotować . Szanowni państwo ja mówię  do spo łeczeństwa do radnych i do spo łeczeństwa więc 



proszę  nie przeszkadzać  mi było tak panie radny od 6 lat nic si ę  nie zmieni łojajuż  się  do tego 
przyzwyczai łem skórę  już  mam w tej chwili dosyć  grubą . Przede wszystkim chcia łbym z okazji Dnia 
Matki wszystkim matką  naszym w naszej gminie pracownic ą  również  złożyć  najserdeczniejsze 
życzenia wszelkiej pomy ś lności jak najlepszego rozwoju wszystkiego dobrego z tego powodu. 
Również  mamy dzień  samorządowca i wiem że w najbliższym czasie jest również  szkolenie na któr ą  
bardzo serdecznie zapraszam i namawiam wr ęcz do udziału radnych dlatego że Szanowni państwo ja 
W pewnym rozumiem co się  dzieje jeżeli chodzi o naszą  gminę  długo tego nie rozumia łem można 
powiedzie ć  w ostatnim roku to zrozumia łem w granicach referendum zrozumia łem że w naszej tak 
naprawdę  w naszej gminie toczy si ę  walka o to że no rada chce mie ć  jednak po prostu przej ąć  w 
dużym stopniu rol ę  burmistrza czy zarządzającego w dużym stopniu nie mówię  w całym bo w całym 
się  nie da ale i dlatego z tego powodu wynika konflikt bo na pewno nie wynika z tego że ja jestem 
osobą  kompaktową  czy nie szukam rozwiązań  wspólnych i dlatego uważam że że po prostu je żeli ktoś  
ma ochotę  zarządzać  gminą  to naprawd ę  powinien wystartować  na Burmistrza stoi przed nim otworem 
bo wtedy mieszkańcy głosując na niego daj ą  mu wielką  siłę  moż liwości aby realizowa ł  rozwój gminy 
i po prostu jest to droga uwa żam że dobra. Natomiast zarz ądzanie z drugiego z tylnego siedzenia to nie 
jest dobra rzecz mówi ą  o tym również  szkolący i myś lę  że to szkolenie jest bardzo potrzebne je żeli 
chodzi o rol ę  radnego z czym onajest zwi ązana ostatnie szkolenie by ło bardzo dobre ale niestety by ła 
na nim garstka radnych zach ęcam żeby byli . Z okazji dnia samorz ądowca życzę  aby po prostu rozwój 
naszej samorządności by ł  naprawd ę  wszed ł  na wyższy poziom aby śmy po prostu poradzili sobie je żeli 
chodzi o pracę  samorządowca . Oczywi ście życzę  z tego tytu łu sołtysom radnym ale i urzędnikom 
pracownikom samorządowym wszelkiej pomy ś lności jak najlepszego rozwoju naszej gminy no i 
szukania dla niej zawsze dobrych rozwi ązań . Dlatego te ż  ja mam taką  pro śbę  do pana 
przewodniczącego Rady do naszego ca łego prezydium Rady o to aby ponieważ  państwo pracowali ście 
nad statutem rady gminy i w tym statucie jest wyra źnie napisane paragraf 16 przewodnicz ący Rady 
Miejskiej ustala listę  osób na sesj ę  w konsultacji z burmistrzem wielokrotnie si ę  zdarza ło nie 
opanowałam oto ale takie sytuacje jak dzisiaj z proboszczem co prawda on mi akurat nic tutaj że tak 
powiem nie robi żadnej jakie ś  jak ogromnej ró żnicy natomiast szanujmy statut po prostu to żeby śmy 
po prostu zgodnie z prawem post ępowali. Jeżeli jest taki zapis statutowy trzymajmy si ę  tego prawda ja 
jestem wtedy przygotowany mam wiedzę  potrafię  się  przygotować  jeżeli gość  jakiś  jest za proszony 
potrafi ę  się  przygotować  na to spotkanie i ja staram si ę  też  radnych informować  . Jeżeli chodzi o 
informacj ę  dotyczącą  tej dzia łki o której pan pyta ł  też  z zaskoczenia pytanie dzia łka jest Skarbu 
Państwa wi ęc ja nie zosta łem poinformowany jaki jest tak naprawd ę  cel wizyty. Tym bardziej że w 
spotkaniu uczestniczy ła pani dyrektor kierownik PUR A jest to Powiatowe Centrum Pomocy 
Rodzinie wi ęc trudno by ło się  domyś leć  czego spotkanie będzie dotyczy ło tak naprawd ę . Ja się  
domyś lałem że będzie dotyczy ło Pomocy Rodzinie mo że jakich ś  spraw pomocy niepe łnosprawnym 
natomiast dotyczy ło czegoś  innego. Także w związku z tym taka sytuacja zaistnia ła. Dzi ękuję  bardzo. 
Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 
Dziękuję  bardzo czy kolega Robert jeszcze te ż  chcia łbym zabrać  głos? Bardzo prosz ę . 
Radny Robert Klefas 
Dziękuje Panie Przewodnicz ący trochę  mnie dziwi to że proboszcz jest niemile widziany na sesji rady 
gminy bo radni widzieli bardzo, pozytywnie odebrali ksi ędza proboszcza Andrzeja. Bardzo dzi ękuj ę  
Panie burmistrzu za życzenia a w związku z tym wracam do swoich kompetencji a mianowicie w 2015 
roku bardzo istotn ą  sprawą  po obj ęciu przez pana funkcji jako wójta by ła sprawa hali sportowej w 
Nowej S łupi . Nazwał  pan hal ę  sportową  i to co zasta ł  związku z tą  halą  sportową  trupem w szafie i ja 
się  z panem zgadzam tak by ło tylko że zwraca ł  pan również  uwagę  na duże koszty które trzeba by ło 
ponieść  . No i między innymi by ło to oscylowa ł  to w tym że no trzeba będzie jako ś  rozliczyć  kto w 
czym zawini ł  tam chyba nie pamiętam dok ładnie ale co ś  około 800 000 wyrokiem sądowym. 
Chciałbym zapytać  co w tej sprawie s łychać , bo hala w tej chwili się  znowu do walone oko ło 3 
milionów bardzo ładnie notabene wygl ąda. Może 2 może milion w końcu nikt nie wie jak si ę  nie 
policzy dok ładnie to raz i drugie pytanie ju ż  w tej kadencji prowadzone by ły sprawy s ądowe z 
powództwa nauczycieli zwolnionych z pracy w szkole podstawowej w Nowej S łupi w szkole 
samorządowej te wyroki by ły niekorzystne dla szefa jednostki i konsekwencj ą  z tego co otrzyma łem w 
informacji by ła wyp łata odszkodowań . Ponieważ  nie ma już  pana dyrektora którego ta sprawa 
dotyczy ła ja nie znam szczegó łów na jakiej podstawie ten wyrok zosta ł  zasądzony, czy to by ło 
niedopatrzenie urzędnicze czy to by ło na przy niedopatrzenie terminowe czy to by ło jakieś  



li 

niedopatrzenie inne w każdym bądź  razie jakaś  tam kwota zosta ła wyegzekwowana na nie korzy ść  
szefa jednostki. Kto zap łaci ł  to odszkodowanie wjakiej kwocie by ło to odszkodowanie no i zjakich 
środków po prostu . No ja rozumiem że jak wyrok jeżeli tam na przyk ład jest urzędnicy to takie co ś  mi 
się  obiło ale też  jako nauczyciel to przecie ż  się  nie znam bo przecie ż  nie mogę  też  wiedzieć  że 
przewód kominowy którego w domu nie mam bo ja mam tak ą  chatę  i wylatuje mi dym poprzez 
poboczne takie tak że nie muszę  mieć  filaru kominowego wobec tego jako nauczyciel to przecie ż  mogę  
tylko zbierać  truskawki i jeszcze si ę  cieszyć  że nie zap łacę  od tego podatku i jeszcze se przetworów 
narobię . No przecież  to też  by ła sugestia dla nauczycieli na wypoczynek letni wobec tego bardzo 
proszę  burmistrzu o rozwianie w ątpliwości zarówno moich jak i osób które chcia ły ten temat zg łębić  
no bo sytuacja jest taka że jakieś  te koszty by ły poniesione ale jako ś  się  to gdzie ś  jako ś  chyba w 
natłoku tych różnych obowi ązków nie zostali śmy o tym poinformowani . No bo je żeli to poniós ł  
koszty szef jednostki no bo chyba z wyrokiem jakie ś  administracyjne to powinno nie wiem czy to no 
nie wiem proszę  mi u świadomić  w tej kwestii prawnie bo nie wiem jako nauczyciel nie znam si ę . 
Komisja Rewizyjna nie może w sposób bezpo średni dokonać  kontroli finansów szko ły 
stowarzyszeniowej . Ja doskonale o tym wiem ale dzi ękuj ę  za opinię  prawną  adresowaną  na adres 
Pana Burmistrza. Jestem gotów podzieli ć  się  również  tą  opinią  fajnie że ją  mam na pi śmie za to bardzo 
klarownie jest tam wyja śnione kogo może skontrolować  komisja rewizyjna w kwestii wydatkowania 
środków na szko ły stowarzyszeniowe w ró żnych formach. Dzi ękuje. 

b 	
Przewodniczący Rafa ł  Piasecki 
Dziękuj ę . Czy pan burmistrz? Bardzo prosz ę . 
Burmistrz Andrzej G ąsior 
Szanowni państwo nie jestem przygotowany żeby podać  dokładne cyfry hala sportowa to by ły duże 
dodatkowe środki, które zap łacili śmy w wyniku procesu s ądowego gdzie wykonawca poda ł  gminę  do 
sądu w momencie kiedy ja zosta łem wójtem po prostu miałem do realizacji zap łatę  tam łącznie z 
kosztami łącznie z odsetkami by ło to chyba kwota ponad 1300000 z ł  na ten czas. Natomiast ja 
podałem spraw ę  oczywi ście tutaj do prokuratury. Prokuratura po kilku latach umorzy ła to ś ledztwo w 
wyniku tego iż  nie praktycznie mo żna powiedzieć  żadna kancelaria nie chcia ła się  podjąć  
okosztorysowania tego po prostu biegli tutaj no nie wejd ą  sobie w drog ę  jest że tak powiem 
solidaryzacja różnych środowisk no to tutaj tek-jeden bieg ły nie chce podważać  drugiego jest to 
problem z tym żeby o kosztorysowa ć  prace które zosta ły wykonane przysypane i o których kto ś  
dawno zapomnia ł . Hala sportowa w tej chwili jest termomodemizacja za chwil ę  będzie jej otwarcie 
oczywi ście zapraszam wszystkich radnych aby obejrze ć  halę  sportową  jest to nowoczesny obiekt na 
pewno będzie to wielki sukces samorz ądu również  i szkoły . Je ś li chodzi o sprawy sądowe no to 
dyrektor jest wjednostce niezale żnej więcej on ma pe łn ą  wiedzę  z mojej wiedzy którą  na dzień  
dzisiejszy mam i która do mnie dotar ła po rozmowie z panem dyrektorem to nie by ło tak że to by ła 
niekorzystna dla pana dyrektora i że to by ła że tak powiem odej ście czy niezgodne z przepisami 
prawa. By ło to zgodne z przepisami prawa natomiast podczas sprawy zawsze jest ugoda i tam wyniku 
ugody aby proces nie toczy ł  się  przez kilka lat dyrektor podj ął  taką  decyzj ę  że wypłaci ł  
odszkodowanie to by ło odszkodowanie na poziomie nie wiem 6 - 7 tys. A. Wi ęc nie jest to kwota taka 
jak jest przy innych odej ściach nauczycieli gdzie jest 6 czy 9 krotno ść  wynagrodzenia. By ło to 
odszkodowanie związane z tym żeby się  proces nie toczy ł  przez kilka lat i taka podpowiedź  z tego co 
wiem z tego co rozmawia łem boja w tym nie uczestniczy łem w tym procesie, natomiast podczas 
rozmowy z dyrektorem uzyska łem taką  informacj ę  że tutaj pos ługiwał  opinię  prawną  naszego 
prawnika ale równie ż  i prawnika kuratorium gdzie zasi ęgnął  opinii i wszyscy mu podpowiadali, że 
zamiast iść  w sądy wieloletnie i prawda i tutaj obarczanie si ę  różnymi sytuacjami lepiej jest po prostu 
w wyniku tego że wypowiedzenie jest wr ęczone prawid łowo jednak dać  jakieś  odszkodowanie w 
granicach jednego wynagrodzenia chyba to by ło czy może minimalnie wi ększego. I takie z tego co 
wiem po prostu tak si ę  to zakończy ło 

9. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rafał  Piasecki 
Dobrze dzi ękuj ę  bardzo przechodzimy do punktu dziewi ątego zamykam z t ą  trzecią  sesję  rady 
miejskiej Dzi ękuję  państwu za udzia ł  i życzę  miłego dnia 
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